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115 sportisti un veselīga dzīvesveida piekritēji 4.
maijā pulcējās Ludzas stadionā, lai valsts dzimšanas
dienas svētkos piedalītos “Pavasara skrējienā”. 

Lai skrējienā varētu piedalīties gan pieredzējuši
sportisti, gan iesācēji, bērni un ģimenes, tika izvei-
doti divas distances. Pa  Ludzas pilsētas ielām izveidota
2 km Tautas distance un 6 km Sporta distance apkārt

Mazajam Ludzas ezeram. Līdztekus lielajiem
“Pavasara skrējienā” piedalījās 23 bērni jaunāki par
10 gadiem. Vislielākā konkurence bija  Sporta dis-
tancē starp vīriešiem vecumā līdz 20 gadiem. Pieteicās
44 skrējēji.

Turpinājums 13.lpp. 

Ludzānieši svinēja valsts svētkus
“Pavasara skrējienā”

AUTOVADĪTĀJU IEVĒRĪBAI
Sakarā ar to, ka 28. maijā Ludzas pilsētā norisināsies festivāls “Latvju

bērni danci veda”, pasākuma laikā tiks ierobežota transportlīdzek-
ļu kustība šādās vietās:

- Baznīcas ielas posmā no Tālavijas ielas līdz 1.Maija ielai;
- 1.Maijā ielas posmā no Latgales līdz Baznīcas ielai;
- Sporta ielas posmā no Jelgavas līdz Miglinīka ielai;
- Skolas ielas posmā no P. Miglinīka līdz Blaumaņa ielai;
- P.Miglinīka ielas posmā no Latgales līdz Puškina ielai un no F.Ķempa

līdz Skolas ielai;
- Stacijas ielas posmā no Raiņa līdz Blaumaņa ielai;
Ludzas novada pašvaldība vēršas pie iedzīvotājiem ar lūgumu pa-

sākuma laikā nenovietot transportlīdzekļus augstākminētajās vietās. 
Svētku gājiena laikā no plkst.17:00 līdz 18:00 sākot no Ludzas pils-
kalna, transportlīdzekļu kustība tiks slēgta Baznīcas –
1.Maija–Latgales–Stacijas ielās.

Lai veicinātu jauniešu iesaistī-
šanos novada sabiedriskajā dzī-
vē, apzinātu aktīvākos un talan-
tīgākos jauniešus, izvērtētu viņu
sasniegumus un apbalvotu labā-
kos, tiek izsludināts jauns kon-
kurss “Ludzas novada Jauniešu
gada balva 2016”. Konkursu or-
ganizē Ludzas novada pašvaldī-
ba un Ludzas novada BJC.

Dalībai konkursā var pieteikt
jauniešus par aktivitātēm laikā no
2015. gada 1. septembra līdz
2016. gada 1. jūlijam. Pieteikumi
jāiesniedz no 1. jūlija līdz 20. jū-
lijam.

Ir noteiktas šādas nominācijas:
Gada brīvprātīgais,
Gada jaunietis sportā,
Gada jaunais mākslinieks,
Gada jaunietis,

Ludzas novada patriots,
Jauniešu iniciatīva laukos,
Gada jauniešu organizācija,
Gada jaunais uzņēmējs,
Gada jauniešu balsts.
Konkursam var pieteikt jau-

niešus vecumā no 13 līdz 25 ga-
diem. Ir noteiktas 10 nominācijas.

Nominācijā Gada jauniešu
balsts var pieteikt visu vecumu
cilvēkus, kuri atbalsta un palīdz
realizēt  jauniešu idejas.
Apbalvošana notiks Pilsētas
svētkos.

Konkursa nolikums ir pie-
ejams interneta vietnes www.lu-
dza.lv sadaļā “Nolikumi”.
Iepazīties ar nolikumu un sa-
ņemt pieteikuma veidlapas var
arī novada pašvaldībā Ludzā,
Raiņa ielā 16, 312. kabinetā.

Konkurss “Ludzas 
novada Jauniešu
gada balva 2016”

Mācību gada noslēgumā jau tradicionāli notiek kon-
kursa “Novada izcilnieks” uzvarētāju apbalvošanas
ceremonija. Pretendenti tika pieteikti četrās nomi-
nācijās: “Izglītība”, “Sports”, “Mūzika”, “Sabiedriskās
aktivitātes”. Nominācijā “Kultūra un māksla” šajā
gadā pieteikumi netika iesniegti.

Izglītības jomā uzvarētāji ir Germans Kņazjuks
(12. kl.) un Vadims Jegorovs (11. kl.) no Ludzas 2.
vidusskolas, 9. klases skolniece  Ērika Kuzmina no
Ludzas pilsētas ģimnāzijas. 

Sportā šai gadā par izcilākajiem tika atzīti Marija
Dergačeva, Intars Caune, Jevgēnijs Murašovs.
Apbalvošanai savus audzēkņus pieteica Ludzas no-
vada Sporta skola.  

Par izciliem sasniegumiem mūzikā tiek apbalvo-
ti trīs talantīgi jaunie mūziķi: Agnese Greitāne no LPĢ,
Arnis Malakovs un Ņikita Afanasjevs no Ludzas
Mūzikas pamatskolas. 

Sabiedriski aktīvākie jaunieši ir Raivis Filimonovs
no LPĢ 12. klases, Ņikita Lapšovs un Vadims

Kravčenko no Ludzas 2. vidusskolas 12. klases. 
Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes Pateicības

saņem Dana Butrima (nominācija Izglītība) un
Rolands Žeikars (Sports) – abi no LPĢ.

Tiek apbalvoti  mācību olimpiāžu uzvarētāji, kuri
ir ieguvuši godalgotās vietas valstī. LPĢ 7. klases skol-
niece Agnese Greitāne ieguva I vietu Mūzikas olim-
piādē, 9. klases skolnieks Uģis Ūzulnieks – Atzinību
Mājturības un tehnoloģiju atklātajā olimpiādē.
Atzinības rakstus par skolēnu sagatavošanu olimpiādei
saņem viņu skolotāji Aina Kairova un Viktors
Kuprevičs. 

Apbalvošanas ceremonijā tiek sveikti izcilnieku
vecāki, skolu direktori. Mūzikas skolas audzēkņi ir
sagatavojuši muzikālus sveicienus. Par šo sasniegumu
dzīvē uzvarētājiem atgādinās balvā saņemtās sudraba
monētas.

Vanda Žulina

Sveicam novada izcilniekus!
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Top Ludzas novada
jauniešu dome 

2. maijā Ludzas novada Bērnu un jauniešu centrā tikās aktīvākie
15 Ludzas novada jaunieši. Tikšanās laikā Ludzas novada jaunie-
ši izteica vēlmi aktīvi iesaistīties novada sabiedriskajā dzīvē un arī
aicināt savus vienaudžus aktīvi darboties dažādu aktivitāšu orga-
nizēšanā un pasākumu norisē. 

Sanāksmes dalībnieki nolēma izveidot Ludzas novada Jauniešu domi.
Tas būtu brīvprātīgs veidojums, kurā apvienotos aktīvākie novada jau-
nieši, lai nodrošinātu savu vienaudžu interešu pārstāvniecību un vaja-
dzību aizstāvību, dotu iespēju jauniešu iniciatīvām, piedāvātu problē-
mu risinājumus no jauniešu skatupunkta, sagatavojot priekšlikumus Ludzas
novada domei. Sapulces dalībnieki vienojās, ka Jauniešu domē darbosies
15 jaunieši, kas pārstāvēs skolu pašpārvaldes un savus pagastus.

Šobrīd regulāri notiek jauniešu iniciatīvas grupas sanāksmes, ku-
rās spriež par Jauniešu domes darbību, prezentē izveidotos modeļus.
Tiek izstrādāts Jauniešu domes nolikums.

Svetlana Rimša,
sabiedrisko attiecību speciāliste

30. aprīlī tika noslēgts sa-
darbības līgums starp Ludzas
novada pašvaldību un Polockas
rajona izpildkomiteju (Balt -
krievija). Ludzas novada domes
priekšsēdētāja Alīna Gendele un
Polockas rajona izpildkomitejas
priekšsēdētājs Nikolajs Ševčuks
parakstīja sadarbības līgumu, kura
ietvaros paredzēta sadarbība tū-
risma, kultūrvēsturiskā mantoju-
ma saglabāšanas, pašvaldību dar-
ba, medicīnas, izglītības, kultūras,
vides aizsardzības un uzņēmēj-
darbības un sporta jomās. 30. ap-
rīlī notika arī Ludzas Mūzikas pa-
matskolas kora uzstāšanās Polockā,
Sv. Sofijas katedrālē.

Alīna Fjodorova,
sociālo mediju speciāliste

Noslēgts sadarbības līgums ar
Polockas rajona izpildkomiteju

Ir noslēdzies „Zaļā josta” rīkotais Vislatvijas ma-
kulatūras vākšanas konkurss „Tīrai Latvijai!”. Šo-
gad tas pulcēja vairāk nekā 96 tūkstošus skolēnu un
pirmsskolas izglītības vecuma bērnu no visas Latvijas.
Ir savāktas un nodotas pārstrādei 1185,4 tonnas ma-
kulatūras. No Latgales reģiona, kuru šogad konkur-
sā pārstāvēja 81 izglītības iestāde, pārstrādei nogā-
dātas 183,8 tonnas nevajadzīgu papīru. 

Aktīvi iesaistoties makulatūras vākšanā, Latgales
izglītības iestādēm izdevies iekļūt konkursa “Tīrai
Latvijai!” uzvarētāju vidū. Savācot 21,9 tonnas ma-
kulatūras, Preiļu 1. pamatskola ieguva 2. vietu ma-
kulatūras vākšanas konkursā, no pirmās vietas ie-
guvējiem – Lielvārdes novada pašvaldības Jumpravas
vidusskolas – atpaliekot vien par 5 tonnām maku-
latūras.

Konkursā piedalījās arī Ludzas 2. vidusskola.
Skolēni pārstrādei nodeva 3012 kg makulatūras.
Aktīvākais ir bijis Timurs Kovaļenko, viņš savāca
654 kg nevajadzīgā papīra.

Makulatūras vākšanas konkursu “Tīrai Latvijai!”
jau 12. reizi rīkoja “Zaļā josta” sadarbībā ar AS
“Latvijas Valsts meži” un Valsts izglītības satura cen-
tru. Plašāka informācija par konkursu atrodama
www.zalajosta.lv. 

Ar bērnu un viņu tuvinieku līdzdalību izdevies ne
tikai piešķirt resursiem jaunu dzīvi, bet arī saglabāt
veselu mežu no nociršanas, ietaupīt ievērojamu elek-
trības, ūdens un CO2 apjomu.

Sagatavoja
Svetlana Rimša,

sabiedrisko attiecību speciāliste

Latgales izglītības iestādes
konkursā savāc 183,8 tonnas

makulatūras

10. maijā Ludzā notika Latgales plānošanas re-
ģiona Attīstības padomes sēde, kuras galvenais mēr-
ķis bija apzināt svarīgākos no AS “Latvijas Valsts ceļi”
(LVC) 2016. gada būvdarbu sezonā paredzētiem dar-
biem un valsts autoceļu atjaunošanas un pārbūves plā-
nošanu Latgales reģionā. Šim mērķim tika pakārto-
ti lielākā daļa no sanāksmes laikā aktualizētiem un
diskutētiem jautājumiem.

Sēdē piedalījās virkne LVC pārstāvju: Valdes
priekšsēdētājs J. Lange, Ceļu pārvaldīšanas un uz-
turēšanas pārvaldes direktors A.Lācis, Attīstības pār-
valdes vadošais projektu vadītājs G. Kains un Audita
daļas vadītāja M. Kalpaka, kā arī Saeimas deputāts
J.Viļums un nevalstisko organizāciju pārstāvji.

Abas puses bija rūpīgi gatavojušās – jau iepriekš
tika apzināti un apkopoti reģionam svarīgie prob-
lēmjautājumi, tai skaitā par auditos konstatētajām no-
zīmīgākajām pašvaldību ceļu mērķdotāciju izlieto-
šanas neatbilstībām. Kā norādīja Latgales plānoša-
nas reģiona Attīstības padomes priekšsēdētāja Alīna
Gendele: “Jebkurai pašvaldībai akūti nepieciešams

valsts atbalsts reģionālo autoceļu sakārtošanā un, lai
garantētu visu projektu sekmīgu un savlaicīgu rea-
lizāciju, nepieciešama cieša un produktīva institūciju
savstarpēja sadarbība.”

Otra sēdes daļa tika veltīta dažādām ar kultūru sa-
istītām aktualitātēm, kā, piemēram, par Latgales fo-
togrāfu biedrības iecerēm un ierosinājumiem pašval-
dībām sakarā ar Latvijas valsts simtgades pasākumiem,
par ko ziņoja Igors Pličs; latgaliešu rakstu valodas iz-
mantošanu pašvaldības darbā, kā arī Kultūru festivā-
la “Pynu pynu sītu” aktualitātēm, kas norisināsies no
1.–3. jūlijam Daugavpilī un visā Latgalē, kuru lī-
dzorganizē un atbalsta Latgales plānošanas reģions.

Sanāksmes noslēgumā LPRAP apstiprināja ak-
tualizēto Latgales programmas 2010.–2017. gadam
8. pielikumu “Projekti Latgalē un Alūksnes novadā”
apstiprināšanu.

Informāciju sagatavoja
Oskars Zuģickis,

Latgales plānošanas reģiona sabiedrisko
attiecību speciālists

LPR Attīstības padomes sēdē
spriež par autoceļu atjaunošanu

AKTUĀLI

Par izmaiņām pasažieru
vilcienu kustības sarakstos

Valsts SIA „Autotransporta direkcija” informē, ka 2016. gada 1. jū-
nijā būs izmaiņas vilcienu kustības sarakstā:

Maršrutā Rīga – Rēzekne – Zilupe:
- Vilciena Nr. 808 kustības sarakstā iekļauta pietura “Ķegums”.

Vilcienam, izmainīts izpildes laiks no Rīgas no plkst. 9:52 uz plkst. 9:47.
No pieturas “Skrīveri” vilciens kursēs atbilstoši pamata sarakstam;

- Vilciena Nr. 815 plkst. 3:27 no Zilupes kustības sarakstā iekļau-
ta papildus pietura “Ķegums”. Vilciena pienākšanas laiks galapunktā
Rīgā nemainās.

Vilcienu kustības saraksts maršrutā Rīga-Rēzekne-Zilupe pieejams
www.ludza.lv

Ielu stāvoklis pēc ziemas, 
jeb darvas karote medus mucā

Izveidojoties Ludzas novadam, notiek aktīvas ielu un ceļu sakārto-
šanas darbības. It īpaši tas ir jūtams Ludzas pilsētā. Pēdējo gadu laikā
vairākas pilsētas ielas ir rekonstruētas pilnībā vai daļēji. Sakārtotās ie-
las ar gludu segumu priecē iedzīvotāju un ciemiņu acis un sirdis. Taču
gadās arī pa kādai “darvas karotei medus mucā”. Laika apstākļu un citu
iemeslu dēļ dažreiz veidojas bojājumi ielu un ietvju segumā: iesēdu-
mi, izskalojumi, plaisas un citi defekti. Tas kļūst īpaši aktuāli katru pa-
vasarī, kad pēc ziemas mēs konstatējam vājās vietas ielu konstrukci-
jā. Ielas tiek pastāvīgi apsekotas un labotas pēc sastādītā grafika. Ludzas
pilsētā ar to nodarbojas SIA “LUDZAS APSAIMNIEKOTĀJS”. 

Nesen rekonstruētajām ielām ir garantijas termiņi, un visi konsta-
tētie trūkumi, ja tie nav mehāniskie bojājumi, ir jānovērš uzņēmumam,
kas veica ielas rekonstrukcijas darbus. Visi būvuzņēmēji, kas pieda-
lījās Ludzas ielu rekonstrukcijā, ir ļoti atbildīgi un izpilda savas ga-
rantijas saistības. 

Tomēr jāpiebilst, ka mehāniskos bojājumus Ludzas novada pašvaldība
novērš par saviem finanšu līdzekļiem pat tajās ielās, kurām vēl nav
beidzies garantijas periods. Pēdējā laikā ļoti bieži tiek notriekti ap-

gaismojuma balsti un ceļa
zīmes, speciāli, ar nezinā-
mu nolūku tiek lauzti sig-
nālstabiņi un jauni koki.  

Protams, nav iespē-
jams apsekot visas ielas
katru dienu, tāpēc jāpatei-
cas Ludzas iedzīvotājiem,
kuri, ieraugot kādu defek-
tu, uzreiz ziņo Ludzas no-
vada pašvaldības speciā-
listiem.

Arturs Isakovičs,
Ludzas novada 

pašvaldības
inženierkomunikāciju

speciālists

Ludzas novada pirmsskolas izglītības iestāžu
slēgšanas uz personāla atvaļinājumu laiku 

2016. gada vasaras mēnešos grafiksj g g
Nr.p.k. Iest des nosaukums Sl gšanas laiks 

1. Ludzas pils tas pirmsskolas izgl t bas iest de „R tis” 01.07. – 31.07.2016. 

2. Ludzas pils tas 3. pirmsskolas izgl t bas iest de „Nami š” 01.07. – 31.07.2016. 

3. Ludzas pils tas 4. pirmsskolas izgl t bas iest de „Pasaci a” 01.06. – 30.06.2016. 

4. Istras pagasta pirmsskolas izgl t bas iest de 27.06. – 21.08.2016. 

5. Pildas pagasta pirmsskolas izgl t bas iest de 27.06. – 21.08.2016. 

6. Bri u pagasta pirmsskolas izgl t bas iest de 27.06. – 21.08.2016. 
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LAUKSAIMNIEKIEMLASĪTĀJI JAUTĀ

NAMU APSAIMNIEKOŠANA

Vakar, 26. maijā, notikušajā novada do-
mes sēdē izskatīti vairāki būtiski jautā-
jumi. 

Piešķirti līdzekļi bērnu 
ēdināšanai

Jūnijā trīs novada skolās tiek rīkotas bēr-
nu radošās darbnīcas. Pamatojoties uz iz-
glītības iestāžu direktoru iesniegumiem, tiek
piešķirts finansējums bērnu no trūcīgām,
maznodrošinātām un daudzbērnu ģimenēm
ēdināšanai: vienam bērnam 3 eiro dienā.
Ludzas 2. vidusskolā: 22 bērnu ēdināšanai
laikā no 1. līdz 22. jūnijam – kopā 1056 eiro;
Ludzas pilsētas ģimnāzijā – 15 bērnu ēdi-
nāšanai laikā no 1. līdz 14. jūnijam – 450
eiro; Pildas pamatskolā – 15 bērnu ēdinā-
šanai laikā no 1. līdz 14. jūnijam – 450 eiro.
Piešķirti arī līdzekļi kancelejas preču iegā-
dei radošo nometņu organizēšanai: attiecī-
gi 150 un 75 eiro.

Ludzas novadā dzīvojošajam bērnam ar
invaliditāti piešķirti 300 eiro dalībai nometnē
rehabilitācijas centrā Rāzna.

Nolemts slēgt PII grupu
Rundēnos

Kopš 2011. gada 31. augusta, kad tika
reorganizēta Rundēnu pirmsskolas izglītī-
bas iestāde (PII), te darbojās viena PII gru-
pa kā Istras PII filiāle. Izanalizējot situāci-
ju un pamatojoties uz to, ka bērnu skaits tur-
pina samazināties, nolemts ar 2016. gada 31.
augustu grupu slēgt.

Piešķirts līdzfinansējums 
biedrībām

Izskatīts Diabēta biedrības iesniegums par
līdzfinansējuma piešķiršanu pasākuma or-
ganizēšanai cukura un holesterīna līmeņa no-
teikšanai asinīs. Nolemts piešķirt līdzfi-
nansējumu 150 eiro apmērā.

Diabēta biedrībai piešķirts arī EUR 150
transporta izdevumu segšanai ekskursijai uz
Rundāles pili.

Izskatīts biedrības „Nasledije” iesniegums
ar lūgumu piešķirt līdzfinansējumu Pjotra
Antropova grāmatas prezentācijas pasāku-
ma organizēšanai 29. maijā, Krievu kultū-
ras dienu ietvaros. Piešķirts līdzfinansējums
60 eiro apmērā. 

Pamatojoties uz Ludzas Jaunavas Marijas
Debesīs uzņemšanas Romas katoļu draudzes
iesniegumu, piešķirts līdzfinansējums 40 eiro
apmērā projekta „Vosora Kolansātā” reali-
zēšanai.

Atbalsta katoļu baznīcas ērģeļu
restaurāciju

Ludzas katoļu draudzei piešķirts pa-
švaldības līdzfinansējums baznīcas ērģeļu
restaurācijai EUR 800 apmērā. Šis projekts
atbalstīts Nodibinājuma “Rietumu Bankas

labdarības fonds” projektu konkursā
“Latvijas sakrālais mantojums” un tā kopējā
summa ir EUR 3872.00

Dažādi lēmumi
Pieņemti grozījumi nolikumā „Ludzas no-

vada pašvaldības līdzfinansējuma piešķir-
šana un kontroles kārtība” Nolikuma 16. pun-
ktu nolemts izteikt šādā redakcijā: —
Sabiedriskās nozīmes pasākumu realizēša-
nai piešķiramā summa ir līdz EUR 150 ,00
vienam pasākumam, bet ne vairāk kā  EUR
450 gadā vienai organizācijai.

Piešķirts atvaļinājums novada domes
priekšsēdētājas vietniekam Edgaram
Mekšam laikā no 27. jūnija līdz 17. jūlijam.

Izskatīti vairāki Zemes īpašuma, nomas
un vēl citi jautājumi. 

Domes sēžu protokoli un audioieraksti pie-
ejami interneta vietnes www.ludza.lv sada-
ļā ”Pašvaldība”- Domes sēdes.

Uzņēmējdarbības
seminārs jauniešiem

Lai motivētu jauniešus attīstīt savas biznesa idejas un ie-
drošinātu pievērsties uzņēmējdarbībai, Ludzas novada Bērnu un
jauniešu centrs sadarbībā ar Latgales uzņēmējdarbības centru
organizē semināru. Tajā varēs iepazīties ar vairāku Ludzas uz-
ņēmumu veiksmes stāstiem, biznesa attīstības metodēm, komandas
veidošanas pamatiem, līdzekļu piesaistīšanas iespējām un pro-
dukta vai pakalpojuma virzīšanu tirgū.

Semināra laiks un norises vieta: 7. jūnijā Ludzas BJC telpās,
sākums plkst. 16:00. Pasākumu vadīs Latgales uzņēmējdarbī-
bas centra komercdarbības konsultants Valdis Mitenbergs.

Aicinām piedalīties ikvienu skolēnu un jaunieti, kuram ir biz-
nesa ideja vai kurš jau gatavojas uzsākt uzņēmējdarbību un mek-
lē atbalsta iespējas sava biznesa uzsākšanai!

PAZIŅOJUMS
2016. gada 1. jūnijā Ludzas novada Dzimtsarakstu nodaļa

nestrādās. Darbinieki atradīsies Rīgā, pasākumā par godu Latvijas
Republikas Dzimtsarakstu nodaļu sistēmas 95. gadadienai.

Apmeklētāju pieņemšanas laiks no trešdienas, 01.06.2016.,
pārcelts uz 02.06.2016..

02.06.2016. pieņemšana no plkst. 08:30–12:00 un
13:00–16:30.

Par lodžiju iestiklošanu
jāvienojas 

Kāda kārtība jāievēro, ja esat nolēmis iestiklot savu lo-
džiju daudzdzīvokļu mājā? 

Skaidro Ludzas novada Būvvaldes vadītāja-arhitekte
Darja Koževnikova.

Ja vēlaties tikai iestiklot sava dzīvokļa lodžiju, nevei-
cot citus lodžijas pārbūves darbus, noteikumi paredz šādu
kārtību: mājas kopsapulcē dzīvokļu īpašniekiem ir jāvie-
nojas par vienotu koncepciju – lodžijas stikla dalījuma vei-
du (cik rūtis būs katra izmēra lodžijai), rāmju krāsu u.c..
Ja kopsapulcē par to nobalso vairāk nekā 50% no dzīvok-
ļu īpašniekiem (nomniekam, vai vienkārši iedzīvotājam šeit

nav teikšanas), mājas vecākais vai pārvaldnieks – jebkurš
pārstāvis – saskaņo mājas lodžiju iestiklojuma vizuālā iz-
skata skici, iesniedzot to būvvaldē ar dzīvokļu īpašnieku
oriģināliem parakstiem, pievienojot kopsapulces lēmumu.
Turpmāk, veicot lodžiju iestiklošanu šai mājā, dzīvokļu īpaš-
nieki ievēro kopsapulces lēmumu un būvvaldē apstiprināto
skici un iesniedz būvvaldē tikai informējošu iesniegumu
par to, kurā dzīvoklī lodžija tiks iestiklota. Atkārtota sa-
skaņošana nav nepieciešama.

Kāda ir kārtība, ja mainām balkonu ārējos paneļus,
to krāsu?

Tādā gadījumā būvvaldē jāsaskaņo krāsu pase (krāsu iz-
vēle nama fasādē). Mājas iedzīvotāji kopsapulcē vienojas,
kādā krāsā būs balkona paneļi. Krāsas izvēle ir pašu ie-
dzīvotāju ziņā. Var kombinēt arī divas krāsas. Jāuzzīmē fa-

sādes skice ar krāsu norādēm. Skici saskaņo būvvaldē un
iesniedz kopsapulces lēmumu. 

Pilsētas vēsturiskajā centrā ir stingrāki noteikumi, bet
Ludzā daudzdzīvokļu namu šai pilsētas daļā nav.

Sagatavoja Vanda Žulina

Paziņojums
SIA “Ludzas apsaimniekotājs” in-

formē, ka sakarā ar profilaktiskiem un
sagatavošanas darbiem no 2016. gada
13. jūnija Ludzas pilsētā tiks pār-
traukta karstā ūdens padeve.

Kādos gadījumos sasauc domes ārkārtas sēdes?

Atbild Alīna Gendele, Ludzas novada domes priekšsēdētāja:
Likumā “Par pašvaldībām” ir noteikts, ka domes kārtējās sēdes sasauc priekšsē-

dētājs ne retāk kā reizi mēnesī. Ludzas novada domes saistošajos noteikumos Nr. 6
“Ludzas novada pašvaldības nolikums” noteikts, ka kārtējā Ludzas novada domes sēde
notiek reizi mēnesī – mēneša ceturtajā ceturtdienā. 

Saskaņā ar likumu domes priekšsēdētājam ir pienākums sasaukt ārkārtas sēdi, ja
to pieprasa vismaz viena trešā daļa no deputātiem, vides aizsardzības un reģionālās
attīstības ministrs vai Ministru kabinets. Šogad šādas sēdes nav tikušas sasauktas.

Tāpat likumā ir paredzēts, ka domes priekšsēdētājs var sasaukt ārkārtas sēdi pēc
savas iniciatīvas.

Šogad šo iespēju esmu izmantojusi četras reizes. Ārkārtas sēdes tiek sasauktas
gadījumos, kad ir svarīgi pieņemt kādu lēmumu ātrāk, negaidot kārtējo sēdi. Piemēram,
14. janvāra ārkārtas sēdē tika izskatīts jautājumu par mērķdotāciju sadali izglītības
iestādēm. Likums par Valsts budžetu stājās spēkā 1. janvārī, bet kārtējā domes sēde
bija plānota tikai 28. janvārī

Vēl ir iespējams pieteikt atbalstam platības, kas ir sakoptas,
bet nav iekļautas blokā

Lauku atbalsta dienesta Klientu daļa informē, ka šobrīd vairs nevar iesniegt lauku blo-
ku un ainavu elementu precizēšanas pieprasījumus 2016. gada platību maksājumu sezonai.
To Elektroniskajā pieteikšanās sistēmā (EPS) bija iespējams izdarīt līdz šā gada 2. maijam.
Iesniegtie bloku precizēšanas pieprasījumi tiks izvērtēti līdz 10. jūnijam. LAD atgādina –
lai netiktu piemērotas kavējuma sankcijas, līdz 23. maijam visiem klientiem EPS ir jāie-
sniedz Vienotais iesniegums platību maksājumu saņemšanai (tas dos iespēju veikt laboju-
mus līdz 15. jūnijam bez sankcijām). 

No 6. maija lauksaimniekiem būs iespējams EPS pieteikt atbalstam tās platības, kas ir sakoptas,
bet šobrīd nav iekļautas blokā. Šīs platības ir jāiezīmē precīzi pa apsaimniekoto robežu. Ja LAD
konstatēs, ka pieteiktā platība nav apsaimniekota, tiks piemērotas pārdeklarācijas sankcijas. 

Ja situācija LAD lauku bloku karšu slānī atbilst situācijai dabā un nav nepieciešams veikt
izmaiņas ainavu elementiem, tad lauku bloku precizēšanas pieprasījums nav jāiesniedz. Ar
aktuālo LAD lauku bloku karšu slāni un šobrīd tajā iekļautajiem ainavu elementiem ir ie-
spējams iepazīties, izmantojot saiti – http://karte.lad.gov.lv/. 

Pašvaldību savienības
27. kongresā

20. maijā Liepājā notika Latvijas Pašvaldību sa-
vienības 27. kongress. Tajā piedalījās Ludzas nova-
da domes priekšsēdētāja Alīna Gendele, priekšsēdē-
tājas vietnieks Edgars Mekšs, deputāti Olita Baklāne
un Voldemārs Dibaņins. 

Kongresa nozīmīgumu apliecina valsts augstāko
amatpersonu piedalīšanās. Kongresā pieņemtas
vairākas rezolūcijas. Kongress aicināja valdību ar nā-
kamo budžeta gadu palielināt ceļu programmas fi-
nansējumu līdz 80% no akcīzes nodokļa par naftas
produktiem ieņēmumiem un no šiem līdzekļiem ik
gadu papildus 150 miljonus novirzīt pašvaldību ce-
ļiem un tiltiem, 100 miljonus eiro novirzīt valsts vie-
tējiem ceļiem.

Nozīmīga ir rezolūcija par neatliekamajiem risi-
nājumiem izglītībā. Tajā ir aicinājums pieņemt grafiku, kādā kārtībā visu pedagogu (ieskaitot pirmsskolas) no-
drošināt no valsts budžeta. Ieviešot jauno izglītības finansēšanas modeli, ļoti daudz papildu izdevumu gulsies
uz pašvaldību budžeta, tāpēc kongress aicina valdību neīstenot pedagogu atalgojuma reformu neīstenot uz paš -
valdību budžeta rēķina. Kongress aicina nekavējoties uzsākt darbu pie izglītības satura reformas. 

Pieņemta rezolūcijas par ekonomikas attīstību, pašvaldību demokrātijas attīstību un iedzīvotāju tiesībām sa-
ņemt informāciju.

Kongress bija labi organizēts. Bija iespēja apmeklēt jauno Liepājas koncertzāli. 
Vanda Žulina

Ludzas novada domes sēdes lēmumi
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Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisija
(SPRK) 5.maijā apstiprinājusi AS “Sadales tīkls” ie-
sniegto elektroenerģijas sadales sistēmas pakalpo-
jumu tarifu (sadales tarifu) līdzsvarošanas projek-
tu. Plānots, ka līdzsvarotie tarifi varētu stāties spē-
kā ar 2016. gada 1. augustu, tādējādi pirmos rēķi-
nus atbilstoši SPRK pieņemtajam tarifu projektam
klienti no elektrības tirgotājiem saņems septembra
sākumā. 

Līdzsvarotie sadales tarifi lielākajai daļai mājsaim-
niecību par 22% samazinās elektroenerģijas piegādes
maksu, vienlaikus ieviešot fiksētu maksu par pieslēguma
nodrošināšanu neatkarīgi no elektroenerģijas patēriņa
apjoma. Aptuveni 700 tūkstošiem mājsaimniecību šā-
das izmaiņas elektrības gala rēķinu būtiski neietekmēs
vai tas pat samazināsies. Savukārt juridiskajiem klien-
tiem sadales tarifu struktūra tiks līdzsvarota, samazi-
not elektroenerģijas piegādes maksu un palielinot no
pieslēguma jaudas atkarīgo fiksētās maksas īpatsvaru.
Rezultātā juridiskajām personām, kas efektīvi izman-
to pieslēguma jaudu, kopējais rēķins par elektroener-
ģiju nemainīsies vai samazināsies.

“Regulatora lēmums apliecina, ka AS “Sadales tīkls”
sadales tarifos iekļautās elektrotīklu uzturēšanas un at-
jaunošanas izmaksas ir ekonomiski izsvērtas, un tari-
fu līdzsvarošana ir nepieciešama un pamatota.
Līdztekus bojājumu skaita un elektroenerģijas piegā-
des pārtraukumu samazināšanai un pieslēguma jaudas
izmantošanas efektivitātes veicināšanai, sadales tari-
fu struktūras līdzsvarošana palīdzēs mazināt nevienlī-
dzību ikmēneša izmaksu ziņā starp klientiem. Tas no-
zīmē, ka turpmāk tiem, kas tērē elektrību, vairs nebūs
jāmaksā arī par tiem, kas to netērē, bet kuriem tik un
tā mums ir jānodrošina elektroenerģijas pieslēgums, ne-
pārtraukta elektrības piegāde un skaitītāju apkalpoša-
na,” uzsver AS “Sadales tīkls” valdes priekšsēdētājs
Andis Pinkulis.

Šobrīd aptuveni 120 000 klientu objektu ir tā dēvē-
tie „nulles” un ļoti zema patēriņa pieslēgumi, turklāt
pretēji mītiem un pieņēmumiem tie neatrodas tikai lau-
ku reģionos – puse no šiem objektiem ir dzīvokļi pil-
sētās. Gaisvadu elektrolīniju kopgarums līdz šiem ob-
jektiem ir ap 3 000 km. Lai nodrošinātu efektīvu elek-
trotīklu un iekārtu darbību, arī šīs elektrolīnijas līdz “tuk-
šajiem” pieslēgumiem ir savlaicīgi jāatjauno un pastāvīgi
jāuztur darba kārtībā. Tās ir būtiskas izmaksas AS
“Sadales tīkls”, kuras pašlaik sedz tikai tie, kas patē-
rē elektroenerģiju.

Esošajos sadales tarifos ir ietvertas elektroenerģijas
piegādes izmaksas, un turpmāk visiem iedzīvotajiem
līdzšinējā pakalpojuma cena par elektroenerģijas sadali
veidosies no 2 daļām: nelielas fiksētas ikmēneša mak-
sas par pieslēguma nodrošināšanu un samazinātas ce-
nas par elektroenerģijas piegādi atbilstoši patērētajām
kilovatstundām. Lielākai daļai mājsaimniecību kopē-
jais rēķins par elektroenerģiju būtiski nemainīsies, lie-
totājiem, kas elektroenerģiju patērē efektīvi, gala elek-
trības rēķins pat samazināsies, savukārt tā sauktajiem
„0” pieslēgumiem, kas elektroenerģiju nepatērē, vai ne-
efektīvajiem patērētājiem būs rēķina pieaugums.

Piemēram, mājsaimniecībām vienfāzes pieslēgumos,
kurās elektroenerģija netiek patērēta, turpmāk rēķins
pieaugs par fiksēto mēneša maksu 1,50 eiro (ietverot
PVN). Savukārt pie salīdzinoši maza elektroenerģijas
patēriņa – 85 kilovatstundas (kWh) mēnesī – kopējais
rēķins pieaugs par 0,13 eiro. Pie 115 kWh patēriņa mē-
nesī, gala rēķins samazināsies par 0,21 eiro, bet ar pa-
tēriņu 300 kWh mēnesī kopējais rēķins samazināsies
par 2,97 eiro mēnesī. 

Mājsaimniecībām trīsfāžu pieslēgumos fiksētās ik-
mēneša maksas apjoms būs atkarīgs no pieslēguma jau-
das. Piemēram, 20A trīsfāžu pieslēgumos, kuros elek-
troenerģija netiek patērēta, turpmāk rēķins pieaugs par
fiksēto mēneša maksu 4,84 eiro (ietverot PVN). Savukārt
ar salīdzinoši mazu elektroenerģijas patēriņu – 100 kWh
mēnesī – kopējais rēķins pieaugs par 3,35 eiro. Ar pa-
tēriņu 400 kWh mēnesī gala rēķins samazināsies par
1,13 eiro, bet pie elektrības patēriņa 600 kWh kopē-
jais rēķins samazināsies par 4,10 eiro mēnesī. 

Sadales tarifiem, saskaņā ar kuriem iedzīvotāji un
uzņēmumi norēķināsies atbilstoši elektrotīkla pieslē-
guma jaudai un patēriņam, ir jāsedz elektrotīkla uztu-
rēšanas un atjaunošanas izmaksas. Ilgtspējīga tīkla at-

tīstības minimālā prasība ir to modernizēt atbilstoši klien-
tu vajadzībām un katru gadu pilnībā atjaunot vismaz
2% no kopējā elektrotīkla apjoma. Tādējādi tiek uzla-
bota valsts elektroapgādes kvalitāte un nodrošināta elek-
trības piegādes nepārtrauktība.  Ik gadu nepieciešams
rekonstruēt un atjaunot elektrolīnijas vidēji 1600 km
garumā. Tas ir minimālais apjoms, kuru AS “Sadales
tīkls” ir izstrādājis kā kompromisa variantu starp ie-
dzīvotāju un uzņēmumu maksātspēju un objektīvu ne-
pieciešamību tīkla atjaunošanā, lai līdz 2024. gadam
sasniegtu ES vidējo elektroapgādes drošuma un kva-
litātes līmeni.  

“Tas, cik daudz un efektīvi investējam elektrotīkla
pārbūvē šobrīd, noteiks, kāda būs elektroapgādes kva-
litāte un izmaksas turpmākajos 30-50 gados, jo tas ir
laiks, kādu vidēji kalpo elektrotīkla elementi. Iegūtie
līdzekļi no jaunajiem, līdzsvarotajiem tarifiem ļaus efek-
tīvāk un mērķtiecīgāk modernizēt “padomju laika man-
tojuma tīklu”, kas vēl veido 50% no valsts kopējā elek-
trotīkla. Tas vairs neatbilst ne klientu vajadzībām un
prasībām pēc kvalitatīvas elektroenerģijas piegādes, ne
arī iedzīvotāju apdzīvotības blīvumam un elektroe-
nerģijas patēriņa apjomam – tur, kur bija padomju sa-

imniecības un lielas rūpnīcas, šobrīd bieži vien vairs
ir tikai pamestas ēkas, bet kādreizējo pļavu vietā pie-
pilsētās tagad ir plaši jauno projektu ciemati vai arī at-
tīstījusies uzņēmējdarbība,” norāda A. Pinkulis.

Informatīvie pasākumi par gaidāmajām tarifu
struktūras izmaiņām veikti jau kopš tarifu projekta ie-
sniegšanas Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas ko-
misijā gada sākumā, un tiks turpināti līdz pat līdzsva-
roto tarifu spēkā stāšanās brīdim, lai mājsaimniecības
un juridiskās personas, īpaši reģionos, informētu par
tarifu līdzsvarošanas ietekmi uz elektrības gala rēķi-
nu. Paredzams, ka klientus par rēķina izmaiņām informēs
arī elektroenerģijas tirgotāji.

Lai sniegtu informāciju par plānotajām izmaiņām sa-
dales tarifos, šā gada februārī un martā AS “Sadales tīkls”
vadība tikās ar lielāko elektroenerģijas patērētāju pār-
stāvjiem: Latvijas tirdzniecības un rūpniecības kame-
ru, Latvijas Pensionāru federāciju, Lauksaimnieku or-
ganizāciju sadarbības padomi, Latvijas Pašvaldību sa-
vienību, Latvijas Patērētāju interešu aizstāvības aso-
ciāciju un Būvmateriālu ražotāju asociāciju.

Tatjana Smirnova,
AS „Sadales tīkls“ komunikācijas speciāliste

Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisija
apstiprina izmaiņas sadales sistēmas 

pakalpojumu tarifos 
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Latgales plānošanas reģions uz-
sāk projekta “Deinstitucionali -
zācijas pasākumu īstenošana
Latgales reģionā (DI)” īstenošanu,
darbības programmas mērķis ir no-
teiktām sabiedrības grupām pa-
lielināt sociālo pakalpojumu pie-
ejamību dzīvesvietā un ģimenis-
kai videi pietuvinātā vidē. Šie pa-
kalpojumi attieksies uz pilngadī-
gām personām ar garīga rakstura
traucējumiem un ārpusģimenes ap-
rūpē esošiem bērniem un jaunie-
šiem un bērniem ar funkcionāliem
traucējumiem.

Ludzas novada pašvaldība līdz-
darbojas kā Sadarbības partneris
šī projekta aktivitāšu ieviešanā, ko-
pumā šajā projektā piedalās 17
Latgales reģiona pašvaldības un 1
valsts sociālās aprūpes centrs
“Latgale” ar trīs filiālēm. 

Vienlaicīgi Ludzas novada pa-
švaldība, piedaloties šī projekta rea-
lizācijā, varēs pretendēt uz Eiropas
Reģionālās attīstības fonda finan-
sējumu sociālo pakalpojumu in-
frastruktūras attīstīšanai. 

Deinstitucionalizācija ir tādas
pakalpojumu sistēmas izveide, kas
sniedz personai, kas nespēj sevi ap-
rūpēt, nepieciešamo atbalstu, lai tā
spētu dzīvot mājās vai ģimeniskā
vidē. Tā vērsta uz neatkarīgas dzī-
ves veicināšanu un sabiedrības ra-
dīto šķēršļu mazināšanu cilvēku ar
invaliditāti pašnoteikšanās, līdz-

dalības un iekļaušanas iespējām. 
Ludzas novada Sociālais die-

nests apzina un aicina atsaukties:
bērnu ar funkcionāliem trau-

cējumiem, kuriem ir VDEĀK at-
zinums par īpašas kopšanas ne-
pieciešamību, likumiskos pār-
stāvjus, kuri vēlētos saņemt aprū-
pes, “atelpas brīža” un sociālās re-
habilitācijas pakalpojumus.

Personas ar garīga rakstura trau-
cējumiem (I vai II invaliditātes gru-
pa), kuri vēlētos saņemt sabiedrī-
bā balstītos sociālos pakalpojumus
(piem., aprūpe mājās, dienas ap-
rūpes centrs, specializētās dar-
bnīcas, grupu dzīvokļi, īslaicīgās
sociālās aprūpes pakalpojumi,

speciālistu konsultācijas un indi-
viduālais atbalsts, atbalsta grupas
un grupu nodarbības).

Apkopojot informāciju par
deinstitucionalizāciju, ir jāuzsver
tās pozitīvo nozīmi mūsu sabied-
rībā — būtībā tā ir cieņa pret ma-
zāk aizsargātiem sabiedrības lo-
cekļiem — bērniem, jauniešiem,
pieaugušajiem ar garīga rakstura
traucējumiem, kuriem katram ir
sava personība, savas pozitīvās
īpašības, lielākas vai mazākas
prasmes un spējas. Viņi visi tāpat
kā jebkurš cits no mums ir tiesī-
gi dzīvot normālu ikdienas dzīvi
atbilstoši savām vajadzībām un
spējām.

Ludzas pašvaldība piedalās
deinstitucionalizācijas projektā

Darboties kopā
Kolnasātā

Šogad Ludzas Jaunavas Marijas Debesīs uzņemšanas Romas ka-
toļu draudzei ir apstiprināti vairāki projekti.

Ludzas novada pašvaldības finansēto Mazo kultūras projektu kon-
kursā atbalstu guva draudzes projekts „BŪT KOPĀ!”, piesais-
tot finansējumu 500,00EUR apmērā.  Šī projekta ietvaros draudzes
pastorālā darba vajadzībām tiks iegādāts dators, jo tā ir viena no
priekšrocībām pastorālajā darbā. Tehnoloģiju laikmetā ir ļoti sva-
rīga informācijas apmaiņa un informācijas vizualizācija.
Informācijas tehnoloģijas vairāk piesaista jauniešus, tas ir viens
no līdzekļiem, kādā veidā ieinteresēt jauniešus pievērsties kristī-
gajai pasaulei: pamācīt, paskaidrot, brīdināt, sniegt iemaņas mo-
rālajā sfērā.  Taču nav aizmirstas arī grāmatas. Jūs teiksiet – no-
vecojis informācijas avots? Nē, tā ir nezūdoša vērtība, tāpēc par
projekta līdzekļiem tiek plānots iegādāties grāmatas kristīgai bēr-
nu un pusaudžu izglītošanai.  Savukārt viena no svarīgākajām ak-
tivitātēm ir procesijas tērpu šūšana, par piesaistītajiem līdzekļiem
tiks iegādāts audums tērpu šūšanai. Tērpu šūšanas pakalpojumus
veiks un sponsorēs individuālais darbs „Ludzas šūšanas darbnīca”.
Draudzes vārdā pateicamies šūšanas darbnīcai par ieguldījumu mūsu
projekta īstenošanā.  Daži jaunie tērpi jau izmantoti 22. maijā Pirmās
svētās Komūnijas svētkos, pārējie tiks uzšūti, lai bērni varētu pie-
dalīties procesijā Vissvētākās Jaunavas Marijas debesīs uzņemšanas
svētkos 15. augustā. 

Latgales reģiona attīstības aģentūra 2016. gada 22. aprīlī apstipri-
nāja Valsts Kultūrkapitāla fonda mērķprogrammas „Latvijas valsts mežu
atbalstītā Latgales kultūras programma 2016” Ludzas katoļu draudzes
projektu „Vosora Kolnasātā”. Šī projekta mērķis ir saglabāt un at-
tīstīt latgaliešu valodu, mācot to jaunākajai paaudzei un nodrošināt ra-
došu brīvā laika pavadīšanu vasarā kristīgā gaisotnē. Kā galvenā ak-
tivitāte tiek plānots organizēt radošās darbnīcas nodarbības Ludzas bēr-
niem un jauniešiem. 

Vasaras pasākumā bērni nostiprinās reliģiskās, ētikas zināšanas,
kas tiek apgūtas mācību gada laikā un izpratīs latgaliskās identitā-
tes pamatvērtības. Nodarbībās tiks mācītas baznīcas dziesmas un lūg-
šanas latgaliešu valodā, kā arī sarunvaloda un lasītprasme. Bērni paši
gatavos piemērotas lūgšanu grāmatas latgaliešu valodā un rožukro-
ņus. Zēniem tiks mācīts piekalpot baznīcā pie altāra. Meitenes prak-
tizēs liturģisko procesiju. Nodarbībās tiks veicināta bērnu intelek-
tuālo, radošo prasmju un praktisko iemaņu attīstīšana un nostiprināšana.
Bērnos tiks veidota izpratne par apkārtējo kristīgo pasauli, veidojot
estētisko gaumi un saskarsmes kultūru. Tiks rīkoti arī sporta pasā-
kumi, katrs individuāli varēs atklāt sevī jaunus talantus un attīstīt ra-
došas dotības un spējas. Projekta līdzekļi paredzēti radošo darbnīcu
materiālu iegādei.

Realizējot projektus Ludzas novada bērniem un jauniešiem tiks dota
iespēja lietderīgi pavadīt laiku vasaras brīvlaikā, kā arī tiks veicināta
jaunās paaudzes garīgās izglītības attīstība.

Ilona Mekša,
projektu vadītāja

Sakrālais mantojums ir nozīmīgs faktors cilvēka
dzīves kvalitātes veidošanā. Svarīgi to saglabāt kā
cilvēka dzīves kvalitātes nozīmīgu faktoru – apzināt,
aizsargāt un iekļaut mūsdienu dzīves apritē, veici-
nāt sabiedrībā kultūrvēsturisku vērtību izpratni.

2016. gada 11. maijā ar Kultūras ministrijas rī-
kojumu Valsts aizsargājamo kultūras pieminekļu sa-
rakstā kā mākslas piemineklis tika iekļautas Ludzas
Jaunavas Marijas Debesīs uzņemšanas Romas katoļu
baznīcas ērģeles.

Ērģeles ir 19. gadsimta otrās puses ērģeļbūves tra-
dīciju paraugs, tās izgatavotas Pēterpilī 1864. gadā
un 1904. gadā pārvests uz Rēzekni. Instruments ir
nozīmīgs kā Latvijā reti pārstāvēts Sanktpēterburgas
meistaru darbs. Tās raksturo arī Latvijas teritorijā

19./20.gs. darbojošos meistaru rokrakstu un senāku
ērģeļu pārbūves praksi, veidojot liela izmēra ins-
trumentu. Līdz ar to šīs ērģeles ir ar zinātnisku, kul-
tūrvēsturisku un izglītojošu nozīmi.

2015. gada sākumā ērģeles Ludzas katoļu baznī-
ca pārņēma no Rēzeknes Vissvētākās Jēzus Sirds
Romas katoļu katedrāles un nolēma tās restaurēt.

Ērģeles patlaban ir izjauktā veidā, bet tiek gata-
votas uzstādīšanai, jau 2015. gadā tika uzsākti res-
taurācijas darbi, ko veic Latvijā pazīstams ērģeļu res-
taurators Alvis Melbārdis. 

Pilnīgai ērģeļu restaurācijai ir nepieciešami lieli
finansiāli ieguldījumi, tāpēc Ludzas katoļu draudze
aktīvi piedalās finansējuma piesaistē, piedalās dažādos
projektu konkursos, lai saglabātu ērģeles kā kultū-
ras un mākslas vērtību nākamajām paaudzēm.

12. maijā tika noskaidroti tie pretendenti, kuri sa-
ņems finansējumu Rietumu Bankas labdarības fon-
da konkursa „Latvijas sakrālais mantojums” ietva-
ros, Ludzas Romas katoļu draudzes projekts ērģeļu
restaurācijai guva atbalstu.

Restaurācijas darbi ir ļoti komplicēti un finan-
siāli apjomīgi, tāpēc darbi ir sadalīti kārtās un soli
pa solim, šoreiz ar Rietumu bankas atbalstu tuvi-
nāsimies mērķim. Ludzas katoļu draudze cer, ka res-
taurācijas process neapstāsies un jau nākamgad
Ludzas Jaunavas Marijas debesīs uzņemšanas
Romas katoļu baznīcu ieskandinās ērģeļu mūzikas
skaņas.

Soli tuvāk Ludzas Romas katoļu
baznīcas ērģeļu restaurācijai
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SKOLU DZĪVE

Aprīlī J. Soikāna Ludzas Mākslas skolas kolek-
tīvs radoši un ar prieku svinēja 25. dzimšanas die-
nu.  Visu nedēļu turpinājās dzimšanas dienas godi.
Tika atklātas trīs izstādes: audzēkņu darbi – skolā,
absolventu noslēguma darbi – muzejā, pedagogu glez-
nas – visos četros pašvaldības ēkas stāvos. Katrai iz-
stādei dots īpašs nosaukums, un jūtama sava aura.
Mākslas skola novadā ir visos laikos pratusi sagla-
bāt savu rokrakstu un ir spējusi būt brīva, latgaliski
nepieradināma “sava ceļa gājēja”. 

Arī dzimšanas dienu rīkojot, tas izpaudās rado-
ši kārumīgajās darbnīcās, bumbiņu salūtā, īpašajās
dāvanās svētku viesiem: skolas veidotāja Ontona
Kūkoja dzejas izlasē “Dūd pīci, Onton” un jaunā-
ko audzēkņu zīmētajos portretos, ko viņi pasniedza
pašvaldības darbiniekiem un citiem Ludzā zināmiem
cilvēkiem. 

Visi, kuri savās ikdienas gaitās ienāk pašvaldības
ēkā, noteikti pamanīs dominējošo zilo toni pedago-
gu darbu izstādē “Trejdeveni apvāršņi”.  Katrs sko-
lotājs ir personība ar savu rokrakstu: nevar sajaukt
smalkās un maigās Intas Terentjevas cerīgi opti-
mistisko un romantisko darbu noskaņu ar komiski
vērienīgajām Ineses Kazinieces gleznām vai Bitty
Fomina ironisko abstrakcionismu. Tieši šī iekšējā brī-
vības izjūta ir kolektīva spēks praktiskajā mantas un
naudas varas pasaulē, vienādo pseidoetalonu un ko-
mercmākslas pasaulē. 

Antons Kūkojs savulaik saistīja 1990. gada 4. mai-
ju, Latvijas valsts atdzimšanas dienu, jo varbūt tie-
ši šīs brīvībās gaisotnes iedvesmoti toreizējās rajo-
na vadības cilvēki Vilis Dzērvinieks, Anastasija
Sergejeva un Pēteris Baiža iecerēja domu par māk-
slas skolu Ludzā. Paveicās ar to, ka par skolas pir-
mo direktoru uzaicināja Antonu Kūkoju. 

“1990. gada 3. maijā ierados Ludzā un uzrakstī-
ju iesniegumu. Pirmajā dienā vēl tikai no ārpuses to
ēku ieraudzīju... Gandrīz šermuļi pārskrēja pār kau-
liem. Labi, ka avantūrista gars bija stiprāks par ša-
ubām. Aplupusi, apdususi mājele Gagarina un K.
Barona ielas stūrī, kādreizējā viesnīciņa, galīgi no-
laista ēka...” Tā pašu sākumu atceras A. Kūkojs. Bet
viss notika. Jau 6. septembra pievakarē – skolas at-
klāšanas svinības. Tie, kuri atceras Antonu, zina, ka
viņš spēja ģenerēt un arī realizēt vistrakākās idejas.
Viņam izdevās izveidot radošu un darbīgu cilvēku
komandu. Nu jau 15 gadus skolu vada Sandra Vorkale.
Viņa turpina kopt, attīsta kādreiz iesāktās skolas tra-
dīcijas un uztur radošo garu. 

Jubilejas pasākumā pavēsajā kinoteātra zālē vi-
sus sildīja atmiņas, labie vēlējumi, sveicieni no vi-
sām skolas filiālēm, kas darbojas Pildā, Ciblā,
Pušmucovā, Nautrēnos, pašvaldībām, sadarbības par-
tneriem, kaimiņu mākslas skolām: Kārsavas
Mūzikas un mākslas skola, Zilupes Mūzikas un māk-

slas skola, Rēzeknes Mākslas un Dizaina vidussko-
la un mākslas skola. Rasma un Gunārs Igauņi pie-
pildīja telpu ar sulīgām latgaliešu dziesmām, izvei-
doja orķestri no mākslas skolas pedagogiem.  

Svētki nosvinēti, dzimšanas dienas torte apēsta.
Lai Mākslas skolai izdodas arī turpmāk saglabāt ra-
došumu, savdabību, lai izdodas atklāt talantus, kopt

mūsu Latgales kultūru, ieklau-
soties pasaules elpā, kā liek Jura
Soikāna vārds nosaukumā, no-
vērtēt un celt gaismā sava nova-
da mākslas bagātības, kā to da-
rīja Antons Kūkojs. 

Patīkami, ka skolas absolventi
Sanita Rancāne, Līga Probuka,
Inga Iudre, Kristīne Igovena, Jānis
Prikulis, Olga Stepanova, Dite Če-
pule, Agra Ritiņa u.c. ir saistīju-
ši savu dzīvi ar profesionālo māk-
slu tās daudzveidīgajās izpaus-
mēs, bet tikpat svarīgi izšķilt ra-
došuma dzirksti katrā bērnā, kas
vēl pirms skolas gaitu sākuma jau
iestājas Mākslinieciskās fantāzi-
jas akadēmijā.

Vanda Žulina

Mākslas skolai – 25 25 krāsaini gadi
Daiļrades lauks – 654 m2, 16 aizraujoši mācību priekšmeti, 10 ta-

lantīgi pedagogi, 255 kg izdzertas kafijas, 2500 kg izmantotu krāsu,
150000 izzīmētu zīmuļu – ar tādu bagāžu J. Soikāna Ludzas mākslas
skola iesoļoja savā jubilejas gadā.

Pirms ceturtdaļgadsimta ievērojams Latgales kultūras un sabiedriskais
darbinieks A. Kūkojs pieņēma liktenīgu lēmumu: mākslas skolai Ludzā
– BŪT. 1991. gada 18. jūnijā darbā mākslas skolā tika pieņemts pir-
mais darbinieks, bet jau rudenī skola uzņēma savās telpās pirmos au-
dzēkņus. Skolai nācās pārdzīvot ne mazums grūtību: A. Kūkojs sešu
gadu garumā meklēja skolai piemērotu ēku. Kādreizējās pilsētas vies-
nīcas koka ēka Stacijas un Kr. Barona ielu krustojumā bija pirmā sko-
las mājvieta, kas īsti nemaz neatbilda tās vajadzībām. Bijušie rajona
partijas komitejas darba kabineti arī nekļuva par skolas mājvietu. Trešā
vieta izrādījās laimīgā. Tā jau 19 gadus sarkano ķieģeļu nams ar bal-
tajām kolonnām pie ieejas durvīm ir kļuvis par vietu, kur jaunie lu-
dzānieši apgūst mākslas pamatus. Namu vairāk nekā pirms 140 gadiem
ir cēlis vietējais muižnieks un uzņēmējs M. Plens. Pavisam nesen tas
tika renovēts un skola ieguva otru elpu.

Savu 25. gadu jubileju Ludzas mākslas skola svin ar vērienu. Šim
notikumam par godu veltīta virkne dažādu pasākumu, viens no tiem
– izstādes “Kaids vīnmār... naaizmierstuļu stuodeņus stota!” atklāša-
na Ludzas Novadpētniecības muzejā. Izstādes atklāšanā 21. aprīlī uz
Ludzas mākslas skolas un tās Nautrēnu filiāles absolventu darbiem pa-
skatīties ieradās tagadējie skolas audzēkņi, pedagogi, mākslas skolas
sadarbības partneri no Ludzas policijas. Izstādes “Kaids vīnmār... naaiz-
mierstuļu stuodeņus stota!” atklāšanā mākslas skolas direktore S. Vorkale
teica: “Mēs nevaram zināt kur, kā un kādus asnus dos mūsu pedago-

gu iesētās radošās sēklas. Mūsu
audzēkņi skolu beidz kā pusau-
dži, mēs viņus satiekam jau kā
pieaugušus cilvēkus, daudzi no
kuriem, paši kļuvuši par vecā-
kiem, pie mums atved savus bēr-
nus. Mēs bieži uzdodam bijuša-
jiem audzēkņiem jautājumu:
ko jums ir devuši mākslas sko-
lā aizvadītie gadi? Daudzi no
mūsu skolas absolventiem stu-
dē Sanktpēterburgā, Eiropā, citi
ir iestājušies Latvijas Mākslas
akadēmijā. Tie audzēkņi, kas
savu dzīvi nav saistījuši ar māk-
slu, atbild: - mēs zīmējam kopā
ar mūsu bērniem. Tāpēc ir tik
svarīgi, lai kaids vīnmār... naaiz-
mierstuļu stuodeņus stota!”

LdNM komunikāciju un 
sabiedrisko attiecību vadītāja

R. Kučāne

Skolas jubilejas atklāšanas pasākums

Skolas jubilejas tortē tiek iedegtas svecītes

Muzikāls sveiciens no Antona Kūkoja dēla

Skolas jaunākie audzēkņi dāvina Sarmītei
Gutānei viņas portretu

Muzicē jaundibinātais jubilejas orķestris

VP LRP Ludzas iecirknis
apsveic savus ilggadējus
sadarbības partnerus – 

J. Soikāna Ludzas mākslas skolu
25 gadu jubilejā 

21. aprīlī Ludzas novadpētniecības muzeja lielajā zālē J. Soikāna Ludzas
mākslas skolas rīkotajā svinīgajā pasākumā, kurā tika atklāta izstāde, pie-
dalījās ne tikai skolas pasniedzēji un audzēkņi, bet arī VP LRP Ludzas
iecirkņa policisti. Klātesošos iepriecināja arī divu policistu tēlu – Runča
Rūda un Bebra Bruno – negaidītā ierašanās.  

Mākslas skolas direktore S.Vorkale pasniedza pateicības gan iecirkņa
priekšniekam, gan policijas kolektīvam par ilgstošu sadarbību bērnu un
pusaudžu pilsoniskajā un patriotiskajā audzināšanā. Savukārt Ludzas ie-
cirkņa priekšnieks izteica cerību arī uz turpmāku veiksmīgu sadarbību. 

Skolai tika pasniegtas dažādas dāvanas. Tiešām, šajā pasākumā, no
vienas puses, valdīja pacilājoša atmosfēra, bet no otras puses – jauka un
draudzīga!

Sagatavoja Jeļena Rutkovska VP LRP Ludzas iecirkņa
Kārtības policijas nodaļas inspektore

Ludzas Jura Soikāna mākslas
skolas 2012./2013.g. absolvente

Elina Ostrovska pie sava 
diplomdarba “Trušu ģimene”

Policijas darbinieki sveic skolu jubilejā
Rakstu autoru un Svetlanas Rimšas foto
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Kur paliek zvaigznes, kas no debesīm krīt?
Simtiem un tūkstošiem tās birušas lejā,

Bet uz zemes tās atradis nav vēl neviens.
Vai tiešām tās sadeg krītošā dejā?

Vai notur kāds neredzams pavediens?

Visiem patīk lūkoties uz zvaigznēm un kaut ko vē-
lēties. Kāds cenšas saskatīt kosmosu, iedomāties, kā
izskatās tā vai cita planēta. Bet kas tad īsti ir kosmoss? 

2016. gada 15. aprīlī Ludzas 2. vidusskolas fizi-
kas mīļotāji un kosmosa pazinēji pulcējās uz lielo kos-
misko tusiņu, kas tika veltīts 55. gadadienai kopš pir-
mā cilvēka lidojuma uz kosmosu. Kā pieņemts, kos-
miskais lidojums sākās ar raķešu izkārtošanos.
Visaugstāk uzlidoja 9.b klases audzēkņa Lukas
Svetlova raķete, skatītāji to varēja redzēt video ie-
rakstā. Katja, Diāna, Ērika un Olga no 8.b klases no-
demonstrēja divu raķešu palaišanu tieši zālē: viena
raķete bija parasts gaisa balons, bet otras raķetes pa-
laišanai tika izmantota putojošā aspirīna tablete kom-
binācijā ar ūdeni, tādējādi tā tepat zālē aizlidoja vie-
na metra attālumā. Desmitās klases audzēkņiem
Danielam, Vladislavam un Iļjam par raķetes degvielu
kalpoja sērs, ko viņi nokasīja no sērkociņu galviņām.
Tas bija aizraujoši, interesanti un, protams, jautri.

Pēcāk “kosmosa tusētāji” devās ceļojumā uz da-
žādām planētām. Pirmo apmeklēja Merkuru – “lie-
lisko tirgoņu” planētu (jo Merkurs ir tirdzniecības
dievs). Tur viņi pat palīdzēja merkuriešiem nosvērt
ziloni.  Drīz vien ceļotāji nokļuva uz mīlētāju planētas
– Venēras, kur viņi izpildīja “kosmisko mīlētāju” tes-
tu. Uz Marsa viņi tikās ar varenajiem kosmosa ie-
karotājiem. Uzmanības centrā nokļuva Jupiters, kur
ceļotāji centās atrisināt strīdu ar fiziķiem–astronau-
tiem, spēlējot “ticu-neticu”. Viņi arī guva uzvaru.

Kā tam arī bija jānotiek, nosēšanās uz mūsu skais-
tākās, mīļākās un dzimtās planētas Zemes noritēja veik-
smīgi, ja neskaita to, ka tik un tā nācās tikties ar cit-
planētiešiem, kuriem ar žestu palīdzību bija jāizskaidro
fizikas un kosmosa terminu virkne. Pirmā uz Zemes
nolaidās 9.b klases ekipāža, kuras sastāvā bija Zahars
Subbotins, Luka Svetlovs, Nika Steimakova,
Anastasija Raginska, Elīna Miščenko un Vlads
Simajevs. Viņi arī ieņēma pirmo vietu par ātrumu un

atjautību. Otrā bija 10.b klases ekipāža: Daniels
Gorbačovs, Vladislavs Terehovs, Iļja Petrovs,
Ksenija Jakušenko, bet trešie – 8.b klases ekipāža:
Katerīna Pavlovska, Ērika Rebinova, Diāna
Dudareva, Olga Gomerova.

Kā pienākas katrā tusiņā, visi lieliski izpriecājās,
sevišķi iepatikās ainiņa “interesantie atgadījumi fi-
zikas stundās”, kuru izspēlēja 10.b klases skolēni. Visi
piedalījās arī 8.b klases ainiņā “Fizikas skolotāja lik-
tenis”. Bet nobeigumā noskatījāmies mūziklu par fi-
ziku, ko sagatavoja 9.b klases skolēni.

Lidojuma laikā visas borta sistēmas strādāja uz-
stādītajā režīmā. “Galvenā starpzvaigžņu lidojumu no-
vērošanas komisija” – mūsu žūrija fizikas skolotājas
Valentīnas Vilmanietes un 12.a klases audzēknes
Samantas Mitčenko sastāvā - taisnīgi un prātīgi vēr-
tēja “tusētāju” atbildes. “Varenie kosmiskie vadītā-

ji” – Kamilla Jepremjana un Ņikita Lapšovs - asprātīgi
un ugunīgi novadīja “tusiņu”. Vitālijs Gusenkovs –
“varenais kosmiskais dīdžejs” - kā vienmēr bija uz-
devumu augstumos. 7.b klases audzēknes Alīna
Rutkina, Anastasija Šakurova un Illārija Žurzdina vi-
sus “tusētājus” iepriecināja ar savu ziepju burbuļu šovu.
Bet skolotājas Svetlana Andruškeviča, Žanna
Majevska un Inna Golubeva juta līdzi un uztraucās
par saviem audzēkņiem. Skolas direktores vietniece

audzināšanas darbā Velta Zbitkovska sniedza lielu pa-
līdzību “tusiņa” organizēšanā. Liels paldies visiem!

“Tusiņa” laikā mēs uzzinājām daudz jaunas un in-
teresantas informācijas par kosmosu, planētām, kos-
monautu dzīvi bezsvara stāvoklī, kā arī to, ka mūsu
valsts nav palikusi maliņā Kosmosa apgūšanas jomā.
Frīdrihs Canders – zinātnieks un izgudrotājs, viens
no raķešu tehnikas celmlaužiem, viens no pirmās pa-
domju raķetes ar šķidro degvielu “ГИРД-X” veido-
tājiem – ir dzimis un mācījies Rīgā. Kosmonauts Nr.
208 Anatolijs Solovjovs arī dzimis un mācījies Rīgā.
Pēc došanās atklātā kosmosā skaita (16 reizes) viņa
vārds ir ierakstīts Ginesa rekordu grāmatā, tā kā viņa
sasniegums joprojām nav pārspēts. Kosmonauts Nr.
268 Aleksandrs Kaleri, dzimis Jūrmalā, ir bijis
Kosmosā 5 reizes, kopējais lidojumos pavadītais laiks
– 769 diennaktis 6 stundas 34 minūtes 56 sekundes. 

Un nobeigumā gribētos teikt šādus vārdus:
Kurš neko nepamana, 
Tas neko neapgūst. 
Kurš neko neapgūst, 
Tas vienmēr čīkst.
Tā ka esiet vērīgi, vairāk lasiet, vērojiet, apgūs-

tiet fiziku. Tas ir ļoti interesanti, noderīgi un aizraujoši.
Ticiet man, garlaikoties nebūs laika! 

“Kosmiskā tusiņa” organizatore un iedvesmotāja,
Ludzas 2. vidusskolas fizikas un matemātikas

skolotāja L. Fiļimonova

NEGARLAICĪGĀ KOSMOSA FIZIKA

Veiksmīgs pēdējais mācību semestris Ludzas pil-
sētas ģimnāzijā izvērties 12. A klases skolniekam
Raivim Filimonovam. Viņš ir piedalījies divās in-
formātikas olimpiādēs un, kļūstot abās par laureātu,
nodrošinājis sev arī studiju iespējas. 

Rīgā, IT olimpiādē Open Mind 2016, ko organizē
Ekonomikas un kultūras augstskolas sadarbībā ar
LatvijasAtvērto tehnoloģiju asociāciju un Tele2 Shared
Service Center, Raivis ieguva 2.vietu un 50% studi-
ju maksas atlaidi pirmā gada studiju maksai
Ekonomikas un kultūras augstskolā vai Alberta koledžā.

Daugavpils universitātes organizētajā olimpiādē lie-
tišķajā informātikā “Paskāla ritenis” Raivis arī izcī-
nīja 2.vietu un sponsoru balvu.   Raivis var ārpus kon-
kursa pieteikties pilna laika studijām par budžeta fi-
nansējumu DU bakalaura studiju programmā
“Datorzinātnes” vai profesionālās augstākās izglītī-
bas bakalaura studiju programmā “Informācijas teh-
noloģijas”.

Tā, vēl skolā mācoties, var nodrošināt sev studi-
ju sākumu. Apsveicam Raivi un viņa informātikas
skolotāju Viju Zavadsku.  

Raivis Filimonovs – informātikas
olimpiāžu laureāts

Projekts “Esi līderis!”
Ludzas pilsētas

ģimnāzijā
Šogad pirmo reizi mūsu skola piedalās projektā “Esi līderis”‘. Projektā

10. klases skolēni apgūst lietišķo etiķeti, mārketingu.  11. un 12. klasē
– grāmatvedību, uzņēmējdarbības pamatus, menedžmentu. Mācāmies
arī to, kā darboties komandā, kā rīkoties dažādās situācijās, kā tikt galā
ar konkurenci, kā gūt panākumus. Šis projekts lieliski ieliek pamatus uz-
ņēmējdarbības jomā un māca domāt kā jaunajiem uzņēmējiem. Lai gan
šis mums ir pirmais gads, tik un tā guvām labus panākumus.

Mācību gada gaitā norisinājās daudz dažādu konkursu. Rudenī –
videokonkurss “Līderi aug mūsu skolā”, par kuru skolnieces no 10.b

– Daiga Sarkane, Anastasija Smoļņakova un Jūlija Garbuzova – ieguva
pirmo vietu skatītāju balsojumā. Konkurence bija liela, bet komandas
darbs un komunikāciju prasme palīdzēja uzvarēt. 

Februārī piedalījāmies biznesa spēlēs “Ceļš uz bagātību”, kur pie-
rādījām, ka spējam stratēģiski domāt un rīkoties. Šoreiz laureātu skai-
tā neiekļuvām, bet divas mūsu komandas no 3.vietas atpalika vien par
nieka 3 punktiem.

Pavisam nesen noslēdzās konkurss “Es savai videi”. No mūsu sko-
las uz projektu aizstāvēšanu tika uzaicinātas trīs komandas: Sanita
Grahoļska un Angelika Krivenoka no 10.b (“Puķupodiņi no otrreiz iz-
mantojamiem materiāliem”), Anastasija Smoļņakova, Vaira Breidaka,
Jūlija Garbuzova, Kristiāna Kopeika no 10.b (“Mantu kastu izgata-
vošana”) un Raivis Isakovičs, Agita Vasiļjeva, Valerija Kovaļenko, Laura
Līvmane no10.c (“Skolas krēslu atjaunošana”). Lai iekļūtu finālistu
kārtā, projekts bija gan jāizstrādā “uz papīra”, gan jārealizē praktis-
ki. Katrai komandai bija interesants produkts, kuru vajadzēja prezen-
tēt 15. aprīlī Rīgā, Latvijas Universitātes Mazajā aulā. Prezentāciju no-
vērtēja žūrija, bet auditorijā bija “Esi līderis!” dalībnieki no visas Latvijas.
Šoreiz paveicās mūsu komandai “Uzņēmēji” – Raivim, Agitai, Valerijai
un Laurai. Projekts “Skolas krēslu atjaunošana” šķita aktuāls un in-
teresants prasīgajai žūrijai, un “Uzņēmēji” ieguva 2. vietu konkursā.

Apbalvoja arī videokonkursa “Līderi aug mūsu skolā” uzvarētājus.
Mājās braucām priecīgi par iegūto pieredzi un balvām. 

Noderīgu un interesantu informāciju ieguvām arī ekskursijā pa Latvijas
Universitātes Dabaszinātņu akadēmisko centru. Iepazinām gan moderno,
izziņas procesu veicinošo vidi, gan mācību virzienus un iespējas. Īpaši
piesaistīja atraktīvā ķīmijas pasniedzēja stāstījums. 

Paldies Ludzas novada pašvaldībai un skolas administrācijai par mūsu
Lielo Iespēju piedalīties projektā! Projekts “Esi līderis!” ir LUMA īs-
tenots maksas pakalpojums Latvijas skolu jauniešiem. Mūsu novada
pašvaldība ir viena no tām, kura sedz vairāk nekā pusi no skolēnu mē-
neša maksas, atbalsta mūsu līdzdalību konkursos un pasākumos finansiāli.
Paldies par mūsu pieredzi un iespēju! 

Daiga Sarkane, Linda Mičule,
LPĢ 10.b klases skolnieces

Piecas sporta stundas nedēļā!
Ludzas pilsētas ģimnāzijas 3.a klasei (audz. Ilga Taukača) nākamajā mā-

cību gadā nedēļā būs nevis divas sporta stundas kā pārējiem, bet piecas. 
Nesen uzzinājām, ka ir atbalstīts LPĢ sporta skolotājas Solvitas Narnickas

pieteikums projektam “Sporto visa klase”.  Šajā projektā nākamajā mācī-
bu gadā piedalīsies 124 klases no 56 Latvijas novadiem – kopā 2286 da-
lībnieki – tagad arī no Ludzas novada.

Projektu organizē Latvijas Olimpiskā komiteja sadarbībā ar pašvaldī-
bām. Mācību programmu un metodiskos materiālus piedāvā Latvijas Sporta
pedagoģijas akadēmija. Divas sporta stundas klasei notiek tāpat kā citiem,
bet trīs – papildus. Viena no tām paredzēta stājas uzlabošanai un vispārē-
jai fiziskajai sagatavotībai, otra – futbolam, bet trešā domāta nodarbībām
peldbaseinā vai nodarbībām svaigā gaisā. Tā kā peldbaseina Ludzā vēl nav,
tad mūsu 3.a vienu stundu nedēļā visu mācību gadu sportos ārā. 

Projekta jauno gadu uzsākot, notiek izloze, kurā ir iespēja laimēt spor-
ta ekipējuma komplektu un futbola bumbu komplektu. Mūsējiem šoreiz
ļoti paveicās, un viņi ir starp tām nedaudzajām klasēm, kuras tika gan pie
pilna ekipējuma komplekta un laimēja arī futbola bumbas.

Projektu finansiāli atbalsta Ludzas novada pašvaldība.

Vanda Žulina

Aicinām uz bērnu festivālu!
1. jūnijā, Starptautiskajā bērnu aizsardzības dienā, Ludzas pilsētas

parka estrādē plkst.10:00 notiks bērnu festivāls “Kā balta puķe bērns
ir uzziedējis”. Pasākuma mērķis ir mudināt ģimenes pavadīt vairāk lai-
ka kopā ar saviem mazuļiem, ļaut bērniem radoši izpausties dejās un
dziesmās, mācoties uzstāties uz lielās skatuves, būt drošākiem, aktīvākiem,
un, galvenais, ar savu izpildījumu dāvāt prieku sev un skatītājiem. 

Svētkos uzstāsies Ludzas, Ciblas un Zilupes novadu pirmsskolas
izglītības iestāžu audzēkņi. Būs gan dziesmas, gan dejas. Varēs no-
klausīties vokālistu konkursa “Mazais dziedātājs 2016” uzvarētāju priekš-
nesumus. Pasākuma dalībniekus un skatītājus izklaidēs Saulīte, Mākonīte
un krāsainā Varavīksne. Būs arī Pepiju parāde. Svētkiem visas iestā-
žu grupiņas gatavo skatuvisko noformējumu – lielas lelles no sadzī-
ves un dabas materiāliem.

Sakām paldies Ludzas novada pašvaldībai par festivāla finansiālo
atbalstu. 

Vēlam jums, dārgie skatītāji un dalībnieki, skaistus svētkus!
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3. maijā, valsts svētku priekšvakarā un Ludzas no-
vada Jauniešu gada ietvaros Ludzas 2. vidusskolā
notika Raimonda Paula dziesmu prezentācija - Pop-
iela. Pasākumā piedalījās 1.–11. klašu skolēni, ve-
cāki, skolotāji. Priecēja visu dalībnieku radošais, brī-
žiem romantiskais, brīžiem humoristiskais dziesmu
redzējums. 

Tika prezentētas vairākas Maestro dziesmas: Kūko,
kūko dzeguzīte; Putniņš uz zara; Maza zaļa vardī-
te; Pūpēdis; Miega dziesma; Anniņa vanniņā; Somu
pirts; Million alih roz; Babuška rjadiškom s deduš-
koi; Kašalot; Šūpuļdziesma no kinofilmas „Ilgais ceļš
kāpās“ u.c. R. Paula dziesmas skanēja gan latviešu,
gan krievu valodā, 8.b klases skolēni prezentēja kom-
ponista dziesmas, spēlējot vijoli, saksofonu un ģitāras. 

Pasākuma laikā visi daudz uzzināja par Raimonda

Paula sadarbību ar dzejniekiem, dziedātājiem, dzies-
mu vēsturi. Piemēram, dziesmas Dāvāja Māriņa
(Million alih roz) melodija līdz šim laikam skan, pie-
nākot vilcieniem Japānas dzelzceļa stacijā Fukujamas
pilsētā, un iedzīvotāji šo dziesmu uzskata par savu
tautas dziesmu. Par godu komponista R. Paula 80 gadu
jubilejai Rīgas Rātsnama zvani ik stundu skandē ko-
pumā 15 maestro kompozīciju fragmentus. 

Katrs klases kolektīvs saņēma Atzinības rakstu un
saldo balvu par aktīvu un radošu līdzdalību pasākumā.
Paldies visiem skolēniem, vecākiem, skolotājiem par
ieguldīto darbu un sagādāto prieku gan sev, gan ska-
tītājiem!

Velta Zbitkovska,
Ludzas 2. vidusskolas 

direktores vietniece audzināšanas darbā 

“Pārvērtības klasē ar
paplašināto realitāti”

turpinās Turcijā
No 17. līdz 23. aprīlim Ludzas Mūzikas pamatskolas pedagogu gru-

pa – Ērika Stalidzāne, Sarmīte Stapule un projekta koordinatore Diāna
Vanagele – projekta “Erasmus +” ietvaros devās uz kopīgu personāla
īstermiņa apmācības pasākumu Stambulā (Turcija). Mūsu projekta tēma
ir “Pārvērtības klasē ar paplašināto realitāti”, un tajā ir iesaistītas 6 par-
tnervalstis – Lietuva, Portugāle, Grieķija, Horvātija, Turcija un Latvija.

Pirmās projekta dalībnieku starptautiskajā sanāksmē, kas notika feb-
ruāra sākumā Latvijā, Ludzas Mūzikas pamatskolā, tika apgūtas pro-
grammas “Aurasma” un “QR kodi”. Šobrīd Ludzas Mūzikas pamat-
skolas bibliotēkā tiek apstrādātas akcijā “Es jau izlasīju – izlasi arī Tu!”
bērnu skolai uzdāvinātās grāmatas, izmantojot QR kodus.

Projekta dalībnieku darbs notika Stambulas Engin Can Gure Ortaokulu
skolā, kurā mācās 1968 skolēni un strādā 54 skolotāji. Skolai ir 2 lie-
li korpusi, kas kopā ir savienoti ar āra sporta laukumu. Mācības sko-
lā sākas plkst. 7:00 un notiek divās maiņās. Klases ir ļoti lielas – virs
50 skolēniem. Pedagogu darbs ir ļoti prestižs un labi apmaksāts. 

Skolā mūs sagaidīja ļoti viesmīlīgi, un darba dienas bija saplāno-
tas spraigas. Pirmajā dienā mūs iepazīstināja ar skolu, tika parādīti daži
skolēnu priekšnesumi – tradicionālie dziedājumi, ģitārspēles ansam-
blis un tautas dejas. Iepazināmies ar Turcijas izglītības sistēmu.

Apguvām darbu ar “SurveyMonkey” aplikāciju. Tā ir aplikācija, ar
kuras palīdzību ir iespēja veidot dažādas aptaujas, kur rezultātus auto-
mātiski apkopo programma.  Šīs zināšanas ir nepieciešamas, lai dalītos
pieredzē ar kolēģiem savās skolās. Šī programma atvieglos skolotāju dar-
bu, veicot visdažādākās aptaujas savās klasēs. Pirmajās dienās tika iz-
strādātas 6 projekta aptaujas, kuras noslēgumā tiks izmantotas katrā pro-
jekta partnerskolā. Pēc šīm aptaujām tiks analizēta projekta darbība.

Tika izveidotas šādas aptaujas:
Aptauja par projekta aktivitātēm skolotājiem.
Aptauja par projekta aktivitātēm skolēniem.
Aptauja skolēniem par skolēnu grupu īstermiņa apmaiņu.
Aptauja vecākiem par skolēnu grupu īstermiņa apmaiņu.
Aptauja skolotājiem par starptautiskajām skolotāju sanāksmēm.
Noslēguma aptauja projektu koordinatoriem.
Vēlākā darba posmā mācījāmies šīs aptaujas izvietot “SurveyMonkey”

aplikācijā angļu valodā. Katra partnervalsts pārtulkoja šīs anketas savā
valodā, lai projektā veiktu savā skolā projekta aktivitāšu un rezultātu
apkopojumu, izmantojot “SurveyMonkey” aplikāciju.

Projekta norises laikā darba grupai bija iespēja iepazīties ar Stambulas
kultūrvēsturisko mantojumu un salīdzināt ar savas valsts vērtībām.

Lielu paldies sakām Ludzas mūzikas skolas vadībai, Ludzas novada
pašvaldībai par atbalstu projekta īstenošanā.

Ērika Stalidzāne, Sarmīte Stapule

Raimonda Paula vecās dziesmas,
Raimonda Paula jaunās dziesmas...

Anketa par izglītības kvalitāti Ludzas novada
izglītības iestādēs

Tuvojas 2015./2016.m.g. noslēgums. Pašvaldības redzeslokā pastāvīgi ir jaunās paaudzes mācību un
audzināšanas darba rezultāti. Lai nodrošinātu kvalitatīvu izglītības iestāžu darbu jaunajā mācību gadā,
vēlamies veikt skolēnu vecāku un plašākas sabiedrības aptauju, analizēt Jūsu atbildes un priekšlikumus.

Lūdzam sniegt atbildes uz mūsu jautājumiem Ludzas novada pašvaldības mājaslapā www.ludza.lv
tiešsaistē vai aizpildīt šo anketu un līdz š.g. 21. jūnijam ielikt aptaujas kastītēs pagastu pārvaldēs vai
Ludzas novada pašvaldības ēkā (Raiņa ielā 16, Ludzā) 1. stāvā.

Katrā anketā sniedziet atbildes tikai par 1 izglītības iestādi. Ja izglītības iestādē mācās vairāki Jūsu
bērni, katrā anketā sniedziet atbildes tikai par 1 bērnu. Ja Jūsu bērni neapmeklē Ludzas novada izglī-
tības iestādes, ievada jautājumā miniet tikai izglītības iestādi, par kuru gribat izteikt viedokli. 

Mans dēls  Mana meita  apmeklē___________________________________________________ 
(miniet izglītības iestādi un klasi, grupu, pulciņu vai programmu)

Izlasiet apgalvojumus un pret katru no tiem atzīmējiet 1 no 5 atbildēm, kas vistuvāk atbilst Jūsu viedoklim. Ludzas pilsētas 3.PII “Namiņš”
aicina bērnu vecākus noformēt

dokumentus
2016. gada 2. un 3. jūnijā no plkst. 8.00 līdz 17.00Ludzas pilsē-

tas 3.PII “Namiņš” aicina vecākus noformēt dokumentus bērnu uz-
ņemšanai pirmsskolas izglītības iestādē. Līdzi jāņem norīkojums no
Ludzas novada Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes (t. 65707138)un
bērna dzimšanas apliecība.

Mūsu iestādē apmācība notiek gan latviešu valodā pēc Vispārējās
pirmsskolas izglītības programmas, gan krievu valodā pēc
Mazākumtautību vispārējās pirmsskolas izglītības programmas. Pavisam
ir 6 grupas. Tās apmeklē bērni no 1,5 līdz 6 gadu vecumam. Darba laiks
no plkst. 7.30 līdz 18.30. Bērniem ir iespēja uzturēties skaistās, izre-
montētās telpās, tiek atjaunoti grupu laukumiņi. Te strādā sirsnīgi, pie-
redzējuši pedagogi un darbinieki. 5-gadīgiem un 6-gadīgiem bērniem
latviešu valodas nodarbības ir katru dienu, atbilstoši programmai. Aizejot
uz skolu, bērni ir apguvuši lasītprasmi un rakstītprasmi. Ārpus nodarbību
laika tiek rīkoti dažādi tematiski pasākumi, radošo darbu izstādes. Bērni
iepazīstas ar krievu un latviešu tautas tradīcijām, folkloru. 

Dārgie vecāki, būsiet mīļi gaidīti mūsu pirmsskolas izglītības iestādē!

Olita Spole,
Ludzas pilsētas 3.PII “Namiņš” 

vadītājas vietniece izglītības jomā

Apgalvojums J  
Dr z k 

j  

Dr z k 

n  
N  Nezinu 

1. Manam b rnam pat k šaj  izgl t bas iest d . 

 

     

2. Mans b rns šaj  izgl t bas iest d  sa em kvalitat vu 

izgl t bu. 

     

3. Izgl t bas iest des materi li tehniskais nodrošin jums ir 

pietiekams. 

     

4. Es regul ri sa emu inform ciju par mana b rna 

uzved bu, sasniegumiem un izgl t bas iest des r kotajiem 

pas kumiem.  

     

5. Mans b rns izgl t bas iest d  j tas droši.  

 

     

6. Pedagogi pret manu b rnu izturas taisn gi.  

 

     

7. Skol ni un vi u vec ki vienm r var run t par sav m 

probl m m ar skolot jiem, skolas darbiniekiem un vad bu. 

     

8. Izgl t bas iest de velta pietiekamu uzman bu skol nu 

patriotiskajai un tikumiskajai audzin šanai. 

     

9. Izgl t bas iest de velta pietiekamu uzman bu vesel gam 

dz vesveidam, fizisk m aktivit t m un vides aizsardz bai.  

     

10. J su koment ri, priekšlikumi, v l jumi: 
_____________________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________________ 

_____________________________________________________________________________________ 

 

Paldies! 

$

$



9

2016. gada 27. maijs Nr. 7 (80) Ludzas Novada Vçstis

KULTŪRA UN SABIEDRĪBA

Deja pati par sevi ir skaista un daudzpusīga, tā spēj aiz-
kustināt cilvēka dvēseli un prātu, piekļūt visslēptākajām cil-
vēka domām un jūtām, piepildot sirdi ar dejas ritmiem un
izstarojot dejotāju mīlestību pret pašu deju. 2016. gada 16.
aprīlī Ciblas novada Pušmucovas TN notika Ludzas apriņķa
deju skate, kur piedalījās 20 deju kolektīvi no Baltinavas,
Ciblas, Kārsavas, Ludzas un Zilupes novadiem.

Ludzas novadu pārstāvēja 7 tautas deju kolektīvi:
● Ludzas BJC jauniešu deju kolektīvs “Žeperi’’ (jaunākā

grupa), vadītāja Sarmīte Stapule – 1. pakāpe;

● Ludzas BJC jauniešu deju kolektīvs “Žeperi’’ (vecā-
kā grupa), vadītāja Sarmīte Stapule – 1. pakāpe;

● Ludzas pilsētas ģimnāzijas jauniešu deju kolektīvs
“Žiks”, vadītāja Elita Romanovska – 1. pakāpe;

● Isnaudas TN vidējās paaudzes deju kolektīvs “Isnauda”,
vadītājs Jānis Sviklāns – A pakāpe;

● Ludzas TN vidējās paaudzes deju kolektīvs “Reizē!”,
vadītāja Sarmīte Stapule – A pakāpe;

●Ņukšu pagasta TN vidējās paaudzes deju kolektīvs “Klip-
Klap”, vadītāja Inese Mikaskina – 1. pakāpe;

● Ludzas TN senioru deju kolektīvs “Atvasara”, vadī-
tāja Sarmīte Stapule – A pakāpe.

Skati vērtēja trīs žūrijas komisijas locekļi: Ilmārs Dreļs
– horeogrāfs, Rēzeknes deju apriņķa virsvadītājs; Vineta
Āboliņa – Rēzeknes novada Verēmu pagasta VPDK un
Sarmīte Stapule – horeogrāfe, Ludzas deju apriņķa virs-
vadītāja.

Novēlam Tautas deju kolektīviem dejot tikpat sparīgi,
lai ienestu citu sirdīs to patīkamo siltumu un mīlestību, ko
paši izjūt pret deju!

Sagatavoja
Karīna Demko – Senkāne,

galvenais speciālists kultūras jomā

Birutas Jermakas un Svetlanas Rimšas foto

Divas dienas – 21. un 22. aprīlī – Ludzas
novada jaunieši piedalījās apmācībās par līdz-
dalību dažādos sabiedriskajos procesos un
apguva prasmes darboties komandā.
Apmācības notika Ludzas novada Bērnu un
jauniešu centrā, tās vadīja Ozolnieku novada
jaunatnes lietu speciālists Einārs Ervīns
Deribo un Branku bērnu un jauniešu ini-
ciatīvu centra vadītājs Ingars Babčuks. 

Semināram startu deva iepazīšanās spē-
les „Randiņi” un „Dziedi ar Zvaigznēm”.
Semināra darbs iesākās ar jautājumu „Kas
notiek, ja nekas nenotiek?”, liekot klāteso-
šajiem apzināties jauniešu līdzdalības izai-
cinājumus un saprast, kādas sekas ir tam, ja
jaunieši neizrāda iniciatīvu, sākot ar lēmu-
mu pieņemšanu par savu dzīvi un līdzdalī-
bu klases kolektīva pasākumos. Apmācību
dalībnieki komandās iestudēja nelielas ai-
nas no reālajām dzīves situācijām, kad jau-
nieši rīkojas pasīvi. Šajā semināra daļā tika
akcentēta jauniešu līdzdalība Skolēnu
domē un iesaistē dažādās aktivitātēs.
Jaunieši iejutās pētnieku lomās un devās

„Ceļojumā uz Hikadū”, ļaujot izvērtēt līdz-
dalības principus un rosinot pārdomāt vei-
dus, kā varētu veicināt iesaistīšanos vietē-
jā līmeņa aktivitātēs. Veicot uzdevumu
„Manā pieredzes ceļā”, jaunieši iepazīsti-
nāja ar savu personisko pieredzi, ļaujot ap-
zināties dažādus līdzdalības veidus un ie-

spējas, ģenerējot jau-
nas idejas un ieceres
nākotnei.

Semināra otrā die-
na sākās ar spēli „Vējš
vītolos”, ikvienam mā-
cot uzticēties grupas
biedriem un attīstot at-
bildības uzņemšanos
par apkārtējo drošību
un labsajūtu. Diskusiju
dalībnieku vidū veici-
nāja personīgā vie-
dokļa izteikšana par

dažādiem apgalvojumiem ar “piekrītu” vai
“nepiekrītu” un pamatojot savu izvēli.
Jaunieši tika sadalīti grupās. Katrai grupai
bija jāizstrādā projekts, kuru noteiktā termiņā
jāīsteno Ludzā. Viena no komandām apņē-
mās cīnīties ar smēķēšanas atkarību veido-
jot zibakciju, cita komanda nolēma pie-

vērsties ģimeņu satuvināšanai, veidojot ģi-
meniskus pasākumus.

„Līdzdalības seminārā jaunieši spēra so-
ļus no dažādības uz vienošanos, praktizē-
jot un attīstot klausīšanās, diskusiju, viedokļa
paušanas un pārliecināšanas prasmes, vei-
cinot savstarpējo sadarbību,” tā vērtē ie-
guvumus apmācību treneri Einārs Ervīns
Deribo un Ingars Babčuks. Apmācībās jau-
nieši praktizēja spējas strādāt komandā un
izprast, kuri no viņiem ir piemēroti līdera
lomai, kuri ir darītāji, kuri – padomu devēji.
Uzdevumi tika izstrādāti tā, lai tos pildot,
jaunieši gūtu jaunas zināšanas, mācītos pre-
zentēt paveikto.

Informāciju sagatavoja 
Ludzas novada bērnu 

un jauniešu centra
jaunatnes lietu speciālista p.i. 

Igors Malzubs

Ludzas deju apriņķa tautas deju kolektīvu skate

Jaunieši apgūst līdzdalības un 
komandas darba pamatprincipus 
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VI amatierteātru
festivālā Pildā visi

“smejas veseli”
24. aprīlī Pildas TN notika jau sestā starpnovadu amatieru skeču pa-

rāde “Smejies vesels”. Šis pasākums kļuvis tradicionāls un katru gadu
piesaista aizvien jaunus dalībniekus un skatītājus. Daudzos pagastu TN
darbojas nelielas amatierteātru grupas.  Pagasta pasākumos vienmēr
ir gaidīta vietējo aktieru uzstāšanās.  Lieli iestudējumi prasa ilgu lai-
ku un resursus, tāpēc katras teātra grupas repertuārā ir īsi humorpilni
skeči, ko iestudē katram pasākumam. 

Šā pavasara teātru festivālā piedalījās 7 kolektīvi. Ludzas novadu
pārstāvēja Pildas amatierteātris “Vysaidi” (režisore Olita Baklāne), Ņukšu
TN dramatiskais kolektīvs (rež. Aija Lipovska), Nirzas TN amatier-
teātris “Nierzys zīds” (rež. Tatjana Tretjakova), Istras TN amatierteātris
“Ne zolotaja molodjož” (rež. Jūlija Kozjuļenoka).  Bija ieradušies arī
viesi no kaimiņu novadiem: Zilupes amatierteātris “Vivat” (rež. Alla
Peļičeva), Kaunatas amatierteātris “Kaunatys runuotuoji” (rež. Nellija
Vasiļjeva), Blontu TN amatierteātris “Aduks” (rež. Anita Grahoļska).

Divas stundas pagāja nemanot, visi bija no sirds izsmējušies, pa-
darot auksto un lietaino pavasara dienu daudz saulaināku.  Labākais
vērtējums aktieru darbam: skatītāju smiekli.  Skatītāji arī bija tie, kas
noteica uzvarētāju, piešķirot savu simpātiju balvu. Šogad to saņēma
Ņukšu TN amatierkolektīva skečs “Kuozu jubileja” (rež. A. Lipovska).
Laulātā pāra lomās veiksmīgi iejutās jaunie aktieri: brāļi Arvīds un Artūrs
Šromi. Viņi ir vidusskolēni, mācās tikai 10. klasē, bet sievas un vīra
kāzu jubilejas dialogs viņiem izdevās dabisks, bez pārspīlējumiem, pa-
tiesi asprātīgs. Skatītāji to novērtēja: 54 balsotāji izvēlējās tieši viņus. 

Pasākumu vadīja Olita Baklāne. Viss bija labi noorganizēts, ritēja
raiti. Patīkams pārsteigums bija vietējā līnijdeju kolektīva “Soli pa so-
lim” un bērnu deju grupas “Ritms” uzstāšanās.  Abus kolektīvu vada
Svetlana Duzinkeviča.

Katrs tāds pasākums ir arī domubiedru tikšanās, pieredzes apmai-
ņa, jauna materiāla iegūšana. Rezultātā teātru līmenis pamazām aug.

Vanda Žulina

Bibliotēku nedēļa Briģos
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Divi mūsu novada jaunieši at-
saucās nevalstiskās organizācijas
“Still Running” aicinājumam pie-
dalīties lietuviešu biedrības
„Semeliskiu bendruomenes ini-
ciatyvos” rīkotajā piedzīvojumā.
Erasmus+ jauniešu apmaiņas ie-
tvaros tika organizēts projekts
„TURN AROUND” par baiļu pār-
varēšanu, kas rodas uzstājoties pub-
likas priekšā, kā arī par sevis la-
bāku iepazīšanu. Tas norisinājās no
27. marta līdz 3. aprīlim Traķos,
Lietuvā.

Agnese Zambare sākotnēji pie-
dalīšanos projektā uztvēra ar ba-
žām, …jo visas pieteikuma anke-
tas vajadzēja aizpildīt īsā laika pos-
mā, tātad – steigā. Teikšu godīgi,
bija bail no neziņas, kas mani sa-
gaida. Nopērkot biļetes uz Viļņu,
es sapratu, ka izejas nav, jāpārvar
savas bailes un jākravā mantas,

neko jau nu es nezaudēšu.
Atbraucot uz Lietuvu, attieksme

pret notiekošo krasi mainījās.
Cilvēki, ar kuriem es iepazinos, ir
ļoti draudzīgi, saprotoši un lojā-
li. Dalībnieki un organizatori pra-
ta sadarboties, uzklausīt ieteiku-
mus un mācīties viens no otra. Es
nemaz nenožēloju, ka mans vārds
ir Erasmus+ dalībnieku sarakstā,
jo es ieguvu jaunus draugus, zi-
nāšanas par citām kultūrām, sa-
ziņas frāzes dažādās valodās,
“Youthpass” sertifikātu, uzlaboju
angļu valodas zināšanas un vēl
daudz ko citu,- tā Agnese.

German Knyazyuk
par piedalīšanos piere-
dzes apmaiņas pasāku-
mā stāsta: Kad uzzinā-
ju, ka projekta mērķis ir
attīstīt publiskās runa
prasmes, jau pēc 15 mi-
nūtēm rakstīju pietei-
kumu un cerēju, ka
mani pieņems, jo uz-
skatu, ka spēja droši un
pārliecinoši runāt cil-
vēku priekšā ir ļoti vēr-
tīga. 

Ne mirkli nenožēlo-
ju, ka aizbraucu un pie-
dalījos. Nodarbības

notika ļoti nepierastā un intere-
santā veidā, katru reizi bija pie-
redzēts kaut kas pilnīgi jauns.
Protams, uzlaboju arī savas angļu
valodas prasmes. Bet pats svarī-
gākais – es iepazinos ar jauniem
cilvēkiem no dažādām valstīm. Viņi
iepazīstināja mani ar savu valodu,

kultūru, dzīves paradumiem un
daudz ko citu. Dalījās ar savu dzī-
ves pieredzi, bija ļoti laipni, drau-
dzīgi un atsaucīgi. Ar dažiem mēs
palikām labi draugi.

Pasākums bija ļoti labi orga-
nizēts, sākot ar nodarbību norisi
un beidzot ar ēdināšanu. Un, pro-
tams, projekta beigās mēs visi ie-
guvām sertifikātus “Youthpass”,
kas apliecina mūsu piedalīšanos
šajā projektā. Kā pastāstīja viens
no Turcijas delegācijas pārstāv-
jiem, šādi un līdzīgi sertifikāti var
palīdzēt iegūt darbu, ja darbs ir sa-
istīts ar komunikāciju starp cilvē-
kiem vai līdzīgā jomā. 

Atmiņas un emocijas, kuras pa-
lika pēc projekta, ir tikai gaišas un
pozitīvas! Ja būs iespēja, noteik-
ti vēl piedalīšos tāda veida pro-
jektos.

Projekta laikā jaunieši varēja ie-
pazīt savus vienaudžus no Lietuvas,
Portugāles, Itālijas un Turcijas.
Varēja nostiprināt savas svešvalodu
prasmes, meklēt līdzīgo un atšķi-
rīgo kultūrās, piedalīties diskusi-
jās. Neformālā gaisotnē projekta
dalībnieki mācījās pārvarēt savas
bailes gan uzstājoties pa vienam,
gan iestudējot ludziņas komandā.
Citās aktivitātēs – iepazina sevi, sa-
vas vēlmes, apguva spēju pozitī-
vi koncentrēties uz mērķi, izbau-
dot jebkuru dzīves mirkli. 

Sagatavoja Svetlana Rimša,
sabiedrisko attiecību 

speciāliste

Pārvarot bailes, būsi ieguvējs 

Aprīļa nogalē Ludzas novada Bērnu un jauniešu centra Skatuves
mākslas studijas “Pepilota” un Kustību teātra audzēkņi piedalījās 9.
Latvijas bērnu un jauniešu teātru festivālā “… un es iešu un iešu!”
Valmierā. Pasākumā piedalījās ap 450 jauno aktieru no visas Latvijas.
Bija iespēja noskatīties 33 interesantas izrādes. Tās vērtēja gan Bērnu
un jauniešu žūrija, gan profesionāļu kolēģija.

SMS “Pepilota” festivālā uzstājās ar izrādi “Aizmuksim no
Ziemassvētkiem!?” pēc Dainas Ozoliņas lugas motīviem. Kustību teāt-
ris rādīja “Ziemassvētku stāstu”, kurā tika lasīti Bībeles fragmenti.

Patīkami, ka Bērnu žūrija īpaši atzīmēja Kristera Zviedra un Edvīna
Soldana aktierisko sniegumu. Jaunie skatuves mākslinieki mājās at-
griezās ar lielu pieredzes bagāžu, jauniem draugiem un pozitīvām emo-
cijām. Liels paldies vecākiem par līdzdalību un atbalstu!

Svetlana Rimša,
SMS “Pepilota” vadītāja

Jaunie aktieri
uzstājas teātru

festivālā Valmierā

20. aprīlī Bibliotēku nedēļas ietvaros Briģu bib-
liotēkas aktīvākie lasītāji apmeklēja Lauderu pagas-
ta bibliotēku Zilupes novadā. Patīkami pārsteidza tas,
ka bibliotēkā ir atsevišķa muzeja telpa, kurā glabājas
vietējās Sv. Nikolaja pareizticīgo baznīcas arhīva do-
kumentu kolekcija. Liels nopelns milzīgajā padarīta-
jā darbā ir vadītājai Valentīnai Klovānei, kura astoņus
gadus veica dokumentu apstrādi un sistematizāciju. 

Kā izstāstīja Valentīna, lai saglabātu unikālo baz-
nīcas arhīvu un izvietotu dokumentus, bija nepie-
ciešams speciāls aprīkojums, jo daudzi dokumenti
jau ir sliktā stāvoklī. Tādēļ 2014. gadā ar Zilupes no-
vada pašvaldības atbalstu tika iesniegts projekts
“Aprīkojuma iegāde Lauderu pagasta bibliotēkas kul-
tūrvēsturiskās krātuves ekspozīcijai”. Projekts saņēma
ES Eiropas Lauksaimniecības fonda Lauku attīstī-
bai finansējumu: EIROPA INVESTĒ LAUKU AP-
VIDOS (ELFLA), kā arī Zilupes novada pašvaldī-
bas līdzfinansējumu. 2015. gada jūnijā projekta ie-
tvaros tika uzstādītas nepieciešamās mēbeles un teh-
niskais aprīkojums. Šie dokumenti atspoguļo daudzus
notikumus vietējo pagasta iedzīvotāju dzīvē (torei-
zējās Vitebskas guberņas), sākot ar 1799. gadu. Tagad
šeit glabājas dažādas reģistrācijas un uzskaites grā-
matas: dzimšanas apliecības, miršanas apliecības, lau-
lības apliecības, zemes grāmatas u.c. Starp citu, dau-
dziem dokumentiem vēl šobrīd ir juridiskais spēks.
Ekspozīcija tagad ir pieejama visiem interesentiem.
Daži iedzīvotāji muzejam uzdāvināja senlaicīgus dar-
barīkus, sadzīves priekšmetus, fotogrāfijas. Bez ša-
ubām šie vēstures materiāli un senlietu ekspozīcijas
ir piešķīrušas unikalitāti Lauderu bibliotēkas no-
vadpētniecības stūrītim! Pateicoties ieinteresētiem ļau-
dīm un sava novada patriotiem, aiz vitrīnu un skap-
ju stikliem klusībā un drošībā glabājas neiznīksto-

šā pagātne… Sirsnīgi pateicamies Valentīnai
Klovānei par stāstījumu un vēlam viņai iedvesmu,
panākumus un prieku bibliotēkas darbā!

P.S. Mūsu, Briģu iedzīvotāju, vidū todien bija cil-
vēki, kuru bērnība un jaunība pagāja Lauderu pagastā,
kā arī cilvēki, kuru radinieki šeit kādreiz dzīvojuši.
Protams, bija jūtama nostalģija pēc aizgājušajiem lai-
kiem. Toties cik daudz arī labu atmiņu! “Labās at-
miņas – tas ir mūsu personīgais laimes krājums.”
(Patriks Estrada).

Izmantojot vienreizējās lietošanas traukus un fan-
tāziju, var uzmeistarot visdažādākos rokdarbus. Šoreiz
Briģu bibliotēkā bērni veidoja Lieldienu zaķus un
cāļus. Viņi cītīgi pastrādāja, un viss izdevās! Smieklīgie
zaķēni visiem uzlaboja omu pareizticīgo Lieldienu
priekšvakarā. Tāpat bērniem bija iespēja iepazīties
ar jaunajām bērnu grāmatām un iepatikušās grāma-
tas paņemt līdzi uz mājām. Paldies visiem mazajiem
grāmatu un daiļrades mīļotājiem!

Alla Dolgovska
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Ar skaistu un plašu koncertu Pildas pūtēju orķestris
sestdien, 14. maijā, nosvinēja 45 gadu jubileju. Šo
kolektīvu droši var saukt par Valērija Petrova orķestri.
Pirms 45 gadiem viņš izveidoja orķestri Pildas sko-
lā.  Kā skolas orķestris tas darbojās visilgāk un plū-
ca laurus reģionālajās un valsts mēroga skatēs. Īsu
laika posmu kolektīvs darbojas Ludzas novada BJC
paspārnē, bet pašlaik ir Pildas TN orķestris. Mainījās
kolektīva sastāvs, bet orķestra vadītājs visus šos ga-
dus ir Valērijs Petrovs. Orķestris vienmēr ir bijis kā
spilgta Pildas vizītkarte, pierādot, ka arī nelielā sko-
lā, nelielā pagastā var atrast pietiekami daudz muzi-
kālu talantīgu jauniešu, kas gatavi mācīties spēlēt, mē-
ģināt un uzstāties. Gandrīz katrā Pildas ģimenē kāds
savulaik ir piedalījies orķestrī. To apliecināja pilnā ska-
tītāju zāle, skaļie aplausi un daudzie apsveicēji – bi-
jušie orķestranti, Valērija audzēkņi. 

Koncertprogrammu veidoja 17 numuri, uz skatu-
ves – 19 mūziķi: Vadims Voroncovs, Māris
Veženkovs, Jūlija Grahoļska, Marija Dergačova,
Romāns Bikovs, Valentīns Seimuškins, Andis
Stroganovs, Natālija Seimuškina, Maksims
Petrovs–Kudlāns, Jurijs Ševcovs, Romāns Seņkovs,
Romāns Boroviks, Rostislavs Vaščenkovs, Viktors Ža-

gotskis, Vladimirs Mihailovs, Olga Petrova, Veronika
Mitčenko, Elīna Petrovska, kā arī viesmākslinieks
Antons Zaharāns. Koncertā skanēja visdažādākie skaņ-
darbi, apliecinot orķestra augsto māksliniecisko līmeni.

Ar klusuma brīdi pieminēja mūžībā aizgājušos or-
ķestrantus: Ināru Pomerancevu, Ēriku Volšteinu, Raivi
Buļu.

Apsveikumi nāca no sirds. Vissirsnīgākais svei-
ciens – bijušā orķestranta Vaira Seimuškina mazās
meitiņas dziedājums, Ludzas novada pašvaldība
Edgara Mekša personā dāvināja čeku 300 eiro vēr-
tībā, sveica Izglītības, kultūras un sporta pārvalde,
novada domes deputāte J. Kušča, Saeimas deputāts
A. Jakimovs, Pildas pagasta padome, Zilupes Mūzikas
un mākslas skola, Ludzas TN, BJC... vietējie ama-
tierkolektīvi – teātra kopa, vokālais ansamblis un lī-
nijdeju grupa bija sagatavojuši priekšnesumus. 

Svinīgā daļa gandrīz 3 stundu garumā paskrēja ne-
manot. Pasākumu vadīja Sarmīte Stapule.

Visi vēlēja orķestrim gatavoties 50 gadu jubile-
jai. Lai Valērijam Petrovam pietiek spēka un rado-
šu ideju novēlējumu piepildīt! 

Paldies visiem, kas atbalstīja jubilejas svinību sa-
gatavošanu.

Vanda Žulina

Pildas orķestrim – 45 Neaizmirstiet 
par mums

Otrā pasaules kara piemiņas vietas un karavīru apbedījumu vietas
aizaug ar zāli, slēpjas skatam zem zaru un kritušu lapu slāņa, noveco
un zaudē savu sākotnējo izskatu. Taču tās ir tikai sezonālas pārmai-
ņas. Atnākot pavasarim, sākas to sakārtošana. 

Šogad, pateicoties Andreja Andrejeva, Lailas Pančakas, Alīnas
Muhinas un Karinas Springišas-Skukes

pūlēm, tika nopirkti ziedi un iestādīti puķudobēs. Obelisks karā kri-
tušo pagasta iedzīvotāju piemiņai un kritušo kareivju Brāļu kapi Briģos
pārvērtās uz maija svētkiem – tos rotāja košās samtenes un maigās at-
raitnītes. Nodarbinātības valsts aģentūras norīkotie strādnieki pavei-
kuši lielu darbu – notīrījuši celiņus, papildinājuši puķu dobes ar svai-
gu zemi, apgriezuši krūmus, iestādījuši puķes un tūjas. Vivina Maslovksa
izaudzēja salvijas stādus un iestādīja tos pie Obeliska.

8. maija pasākumā sapulcējās pagasta ļaudis, lai noliktu ziedus pie
pieminekļiem, iedegtu piemiņas svecītes, pieminētu baismajā karā bojā
gājušos tuviniekus. Nikolajs Rudzeišs, Olga Plotņikova un Zoja Golubeva
novadīja atceres pasākumu. Šajā saulainajā, siltajā dienā daudzi ka-
vējās atmiņās. Ar tikpat draudzīgu un omulīgu tējas pauzi beidzās tik-
šanās Tautas namā. 

Pateicamies atceres pasākuma apmeklētājiem un visiem, kas pie-
dalījās tikšanās organizēšanā. 

Alla Dolgovska

Ikviena muzeja galvenā misija ir vākt, glabāt, popula-
rizēt un pilnveidot savu kolekciju. Ludzas Novadpētniecības
muzejs glabā tādas materiālās kultūras liecības, kas ir vēs-
turiski, zinātniski, mākslinieciski vai citādi vērtīgas ta-
gadējām un nākamajām paaudzēm un kuras nav iespējams
saglabāt reālajā vidē. Lielākā jaunieguvumu daļa nonāk
muzejā dāvinājumu veidā. Prieks, ka vēl joprojām nav
zuduši cilvēki, kuriem rūp muzeja darbs, un kuri rū-
pējas par sava novada kultūrvēsturiskā mantojuma sa-
glabāšanu. Viens no tiem cilvēkiem – ilggadējs skolo-
tājs, amatnieks Antons Soldāns, kurš ļoti daudz ir palī-
dzējis muzejam gan ar labiem darbiem, gan ar padomu.
Viņš arī ir uzdāvinājis muzejam savu koka darbu kolek-
ciju. Viens no pēdējam un interesantam dāvinājumam ir
divi apavu pāri. Agrāk tos varēja sastapt katrā saimē, bet
tagad tie ir liels retums un var sastapt vienīgi muzejā. Tie
ir kadaki un klikatas.

Kadaki un klikatas 
Apavi ir sava laika liecinieki, un katra priekšmeta stāsts

liecina par mūsu vēsturi, sadzīves paradumiem un vēlākos
gados arī par modes tendencēm. Amatnieks A.Soldāns ir
stāstījis, ka par kadakiem Latgalē sauca speciālus apavus
ar 5-7 cm biezu koka zoli un ādas virspusi. Pārsvarā tos
izmantoja mājās, kurās bija klona grīda. Pēc iziešanas no

sādžām viensētās klona grīdas vairs nebija. Sādžās klona
grīda bija tajās mājās, kurās nebija darba spējīgi vīrieši,
tādēļ ģimenei nebija iespējas ieklāt dēļu grīdu. Ziemā klo-
na grīda bija ļoti auksta. Mājas iemītnieki ziemā telpās uz-
turējās vilnas zeķēs un tamborētās linu diegu čībās. Ejot
uz kūti, čības nost nevilka, bet uzāva priekštelpā esošos ka-
dakus. Tāpēc tie bija liela izmēra. Rudenī un pavasarī lai-
daros pirms ieejas kūtī bija dubļi, tad šie apavi ar augstu
un biezu zoli pasargāja no kāju saslapināšanas. Pēc dar-
ba kūtī šos apavus atstāja priekštelpā uz speciāla paliktņa,

lai nesaslapināt klonu un nepārvērst to dubļos. Lai mazi-
nātu grīdas aukstumu rudenī pēc Miķeļiem, vēlākais pēc
Mārtiņiem, grīdu ieklāja ar rudzu kratekļu salmiem 8-10
cm biežā kārtā. Pavasarī ceturtdienā pirms Lieldienām sal-
mus noņēma. Šos apavus – kadakus – izmantoja līdz 20.gs.50-
iem gadiem. Tos nomainīja gumijas zābaku ieviešana ra-
žošanā.  

Ar klikatām uz zaļumballi
Vēl viens apavu pāris, kuru uzdāvinājis A.Soldāns mu-

zejam, ir klikatas. Antona kungs par klikatām ir stāstī-
jis, ka tie bija vasaras apavi. Klikatās gāja uz zaļumballēm.
Par zaļumballēm sauca jauniešu atpūtas jeb deju vaka-
rus, kuri notika svētdienās un svētku dienās no plkst. 18.00
līdz 23.00. Uz zaļumballēm pulcējās jaunieši no divām
vai trim blakus esošām sādžām. Šādas zaļumballes no-
tika līdz II Pasaules karam. Pēc kara mainījās valsts vara
un bijušās tradīcijas likvidēja. Vairs nestaigāja klikatās.
Tās aizvietoja sporta čības ar gumijas zoli un auduma
virspusi.

Minētos apavu pārus jau šogad varēs redzēt Brīvdabas
nodaļas ekspozīcijā.

Milāna Bule,
Ludzas Novadpētniecības muzeja direktore

Dāvinājums muzejam
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Šogad Latvijas TV spēli “Gudrs, vēl gud-
rāks” skatījāmies ar īpašu interesi, jo 12. kla-
šu grupā spēlē veiksmīgi piedalījās Ludzas
pilsētas ģimnāzijas skolnieks Māris
Lapšovs. Viņam izdevās uzvarēt pusfinā-
lā un arī finālspēlē tikt līdz trešajai, priekš-
pēdējai, kārtai. Vasarā kopā ar klases au-
dzinātāju Māris izmantos iegūto balvu –
braucienu uz Strasbūru.

Jaunieša vidējā atzīme pēc I semestra –
9,07. Turklāt, kā atzīst klases audzinātāja
Inta Žeikare, Mārim, šķiet, vienlīdz labi pa-
dodas visi priekšmeti. Viņam ir pozitīva at-
tieksme pret dzīvi: vienmēr atsaucīgs, drau-
dzīgs, sirsnīgs, nekad neatsaka, ja ko pa-
lūdz, - tā Māri raksturo audzinātāja. Ar la-
biem panākumiem viņš ir piedalījies ļoti
daudzās olimpiādēs, šogad kļuvis par lau-
reātu Daugavpils Universitātes zinātniski

pētniecisko darbu konkursā, patstāvīgi ap-
gūst vācu valodu, un arī šai olimpiādē spē-
jis iegūt godalgotu vietu. Māris dejo tau-
tu dejas, vada skolas pasākumus, brīvbrī-
žos sporto... 

Piekritīsiet, ka raksturojums Izveidojas
gandrīz neticami labs, bet šoreiz tas nav pār-
spīlēts. 

Pirms mācību gada beigām LNV uzde-
va Mārim dažus jautājumus.

Kā pieteicies gudrinieku spēlei TV? Vai

tas ir sarežģīti?

Internetā aizpildīju pieteikšanās anketu
raidījuma mājaslapā. Pārsteidza tas, ka jau-
tājumi bija ļoti dažādi: tika jautāts, kāda ir
mana pirmā semestra vidējā atzīme, par ko
vēlos kļūt nākotnē, kādu redzu Latvijas nā-
kotni pēc 30 gadiem, ar kādu dzīvnieku varu
sevi salīdzināt un tamlīdzīgi.

Pirms dažiem gadiem anketu jau biju pil-
dījis, bet toreiz mani uz spēli neuzaicināja.
Šoreiz paveicās. Atbildēju uz jautājumiem
īsi, dažbrīd ar humoru, īpaši nesaspringu.
Pieteikties spēlei mani pamudināja skolo-
tāja, to arī uzrakstīju. 

Kas tur, televīzijā, notiek citādāk, nekā
to redzam mēs, skatītāji, pie ekrāniem?

Dalībniekiem tiek dots vairāk laika, lai
atbildētu uz jautājumiem, ja atbildei uz pir-
mās kārtas uzdevumiem skatītājs redz 5 se-
kundes, tad raidījumā tās ir 7 sekundes.
Liekas, nekas īpašs, bet spēles laikā katra
papildus sekunde nav lieka. Ilgs laiks pa-
iet, kamēr sagatavo raidījumam – grimē.
Studijā mēs pavadījām kādas 5 stundas, ie-
pazinos ar dalībniekiem no citām skolām.

Cik ilgs laiks paiet no filmēšanas līdz

parādīšanai?
Diezgan ilgs. Biju domājis, ka radījumus

filmē ja ne tiešraidē, tad vismaz neilgi pirms
tās. Tomēr īstenība tas var notikt mēnesi un
pat ilgāk, pirms to rāda TV. Pusfinālu fil-
mēja 3. martā, bet televizora ekrānos parā-
dīja 15. aprīlī. Fināls tika filmēts 7. aprīlī,
bet parādīja to 22. aprīlī. 

Kas Tevi pārsteidza, skatoties raidī-
jumu?

Nekad nebūtu domājis, ka varu izskatī-
ties tik nopietns.

Tagad daudz runā par reformām, kas
vajadzīgas izglītībā. Ko Tu kā divpad-
smitklasnieks izmainītu mūsu izglītības
sistēmā? 

Es varētu izvērsties plašās diskusijās par
to, kas, manuprāt, būt jālabo un jāmaina, to-
mēr labāk atstāšu šīs diskusijas cilvēkiem,
kuri ar to nodarbojas. Jo bieži vien, iesakot
kādus “labojumus sistēmā”, mēs neņemam
vērā, šo “labojumu” negatīvo pusi. Tā ir pro-
fesionāļu misija.

Kādi notikumi no skolas gadiem vis-
vairāk palikuši atmiņā?

Mana pirmā skolas diena – 2004. gada
1. septembris. Tad man bija bail, es nekā ne-
varēju saprast, ka man vajadzēs 12 gadus iet
uz skolu. Atceros, ka saskaitīju, kāds būs
gads, kad pabeigšu skolu un mēģināju iz-
tēloties, kāds tad tas būs. Tagad, kad drīz sko-
la būs pabeigta, es domāju: Un tas ir viss?
Man likās, ka būs ilgāk.

Brīvais laiks. Cik daudz tā paliek? Kā
izmanto?

Krišjānis Valdemārs ir teicis: “Es gribu,
lai man dienā būtu 96 stundas.” Ar katru die-
nu es saprotu, ka neatteiktos no šādas pri-
vilēģijas. Tomēr es nevaru sūdzēties, ka man
kādreiz būtu jāmācās naktīs. Nekad tā ne-
bija. Daudz brīvā laika aizņem hobiji. Man

ir liela interese par visu, kas notiek apkārt,
līdzīgi kā maziem bērniem, kurus bieži vien
sauc par “kāpēcīšiem”. Atšķirībā no viņiem
man nepietiek tikai ar atbildi uz kādu jau-
tājumu, man ir vēlme visu izmēģināt pašam.
Tieši tāpēc man ir daudz dažādu aktivitāšu,
starp kurām ir gan valodu apgūšana, gan te-
nisa treniņi, gan mūzikas stundas.

Vai Tu atgrieztos uz dzīvi Ludzā, kad
būsi ieguvis profesiju? Kam būtu jāno-
tiek, lai pilsētā būtu vairāk jauniešu?

Atgriezīšos, jo, kā jau katram latgalietim,
man ir svarīga saikne ar dzimteni. Jauniešus
var ieinteresēt ar karjeras izaugsmi un labi
atalgotām darbavietām. Un esmu ļoti prie-
cīgs, ka mūsu pašvaldība piedāvā dažādas
studentu atbalstu programmas, tā arī mudinot
meklēt savu darba nišu Ludzā.

Ar ko Tev īpaša mūsu valsts? Esi daudz
ceļojis, vari salīdzināt.

Ar mūsu cieņu pret savu vēsturi, kultū-
ru un tradīcijām.

Katra jaunā paaudze ir citāda nekā ie-
priekšējās. Ar ko īpaša Tava paaudze?

Uz šo jautājumu atbildēs laiks, jo es ne-
varu spriest par to, kas jaunajā paaudzē ir
īpašs, toties es varu droši teikt, ka mūsdie-
nu jaunatnē ir ļoti liels potenciāls un tai pie-
mīt neierobežota ticība saviem spēkiem. 

Kādu dāvanu gribētu saņemt izlaidu-
mā? 

Nebiju par to domājis, jo galvenās dā-
vanas es jau esmu saņēmis skolas laikā – tās
ir manas zināšanas, pieredze un vēlme tur-
pināt savu izglītošanos.

Nejautājām Mārim par nākotnes profe-
siju. TV viņš atklāja, ka vēlas studēt medi-
cīnu. Lai Mārim un visiem šā gada absol-
ventiem izdodas iecerētais!

Vanda Žulina

MŪSU NOVADNIEKS

● Raipoles
draudzes kapsētās:
4. jūnijā
14:00 – Vecajos
Raipoles k.
15:00 – Jaunajos
Raipoles k.

● Istras draudzes
kapsētās:
11. jūnijā
12:00 – Šķeņevas k.
13:00 – Zabolocku k.
14:00 – Joņičku k.
15:00 – Pugaču k.

● Pildas, Istalsnas
un Brodaižas
draudzes kapsētās:
4. jūnijā 
12:00 – Dzērkaļu k.
13:00 – Vaišļu k.
14:30 – Šķirpānu k.
5. jūnijā 
13:30 – Vabuļu k.
11. jūnijā 
12:00 – Rogaižas k.
13:30 – Boldiņu k.
18. jūnijā
12:00 – Gaveiku k.
13:00 – Mazo
Kukuļu k.
19. jūnijā 
13:00 – Sprestišķu k.
15:00 – Zurzu k.
25. jūnijā 
plkst. 12:00 - Sv.
Mise, plkst. 13:00 –
Kapusvētki Ņukšu k. 

● Ludzas draudzes
kapsētās:
4. jūnijā
12:00 – Civliču k. 
13:00 – Melešku k. 
11. jūnijā
12:00 – Vērņu k. 

13:00 – Lauču k. 
18. jūnijā
12:00 – Utičevas k. 
13:00 – Rudzīšu k. 
25. jūnijā
12:00 – Eipļu k. 
13:00 – Zapanu k. 

● Ciblas novadā:
11. jūnijā, 12:00 –
Verumu kapsētā

● Malnavas,
Ruskulovas un
Salnavas draudzēs:
28. maijā, 17:00 –
Rogu k.
29. maijā, 13:00 –
Bozovas k.
4. jūnijā, 17:00 –
Barkānu k.
5. jūnijā, 13:00 –
Zubku k.
11. jūnijā, 17:00 –
Daguševas k.
12. jūnijā, 13:00 –
Grebņevas k.
18. jūnijā, 17:00 –
Krīveņu k.
19. jūnijā, 13:00 –
Uguļeva k.
26. jūnijā, 13:00 –
Zobļova k.

● Stiglovas
draudzē:
25. jūnijā 
14:00 – Pudinovas k., 
15:00  – Šalaju k..

● Mežvidu
pagastā:
4. jūnijā, 14:00 –
Sila k.
18. jūnijā, 15:00 –
Viecinānu k.

KAPUSVĒTKI 

Rēzeknis Tehnologeju akademeja (Latveja)
Latvejis Universitate (Latveja)

A. Mickeviča universitate Poznaņā (Pūleja)
Sanktpīterburgys Vaļsts universitate (Krīveja) 

Latgalīšu Kulturys bīdreiba (Latveja)
Kulturys ministreja (Latveja)

9. STORPTAUTYSKUO
LATGALISTIKYS KONFEREŅCE

Rēzeknē, 
2016. goda 30. novembrī–1. decembrī

Konfereņce veļteita  Fraņča Kempa 140 godu pīmiņai

Gaidūt Latgolys kongresa
(2017) i Latvejis vaļsts (2018)
symts godu svātkus, Rēzeknis
Tehnologeju akademeja kūpā ar
Latgalīšu Kulturys bīdreibu rei-
koj vērtini pasuokumu, kab pa-
gūdynuot pyrmuos latgalīšu at-
mūdys izcyluokūs puorstuovus:
Fraņci Trasunu, Nikodemu
Rancānu, Fraņci Kempu. 

Latgalistikys konfereņcis da
šuo jau bejušys: Sanktpīterburgā
(Krīveja, 2008), Rēzeknē
(Latveja, 2009), Greifsvaļdē
(Vuoceja, 2010), Poznaņā (Pūleja,
2011), Reigā (Latveja, 2012),

Ačynskā (Krīveja, 2013), Rēzeknē (Latveja, 2014), Viļņā (2015,
Leitova). Turpynojūt tradiceju, 2016. godā konfereņce nūtiks
Rēzeknē i byus veļteita Fraņča Kempa 140 godu jubilejis pī-
miņai. 

Konfereņcis temys:
Latgolys kongresa symts godi, sabīdryskūs i kulturys darbinīku

dūtais vaļstiskuma idejis dzymdynuošonā i kaldynuošonā;
etniskuo, teritorialuo, nacionaluo i c. ideņtitatis, jūs

paruodeišona pīrūbeža kulturā i volūdā;

pīrūbeža kulturu sovstarpeiga īsadorbuošona: puorjimšonys,
tipologiskys leidzeibys i atškireibys folklorā, literaturā, plašsazinis
leidzekļu telpā, muzeju dorbā;

IT i muzeja dorbs, humanitaruos jūmys moderniziešonys
vareiba;

latgalīšu volūda zam cytu pīrūbeža volūdu;
latgalīšu volūdys, nūvoda vuiceibys metodologiskī aspekti.
Dasacejums konfereņcei (pīsadaleituoja anketa i referata

anotaceja da 1500 rokstu zeimu, īskaitūt atstarpis) teik gaideits
da 2016. goda 20. septembra iz adresa: ilga.suplinska@ru.lv.

Paziņuojums par temys ījimšonu konfereņcis programā tiks
izsyuteits da 2016. goda 10. oktobra.

Konfereņcis laikā nūtiks datorspēlis par Latgolys kulturys
i sabīdryskajim darbinīkim “Īsapazeisim!” prezentaceja, literari
muzykals Andryva dīnys pasuokums, tikšonuos ar pīrūbeža
jaunajim muokslinīkim: muzikim, dzejnīkim. Smolkuoka kul-
turys pasuokumu programa tiks dalykta pi konfereņcis programys.

Konfereņcis dorba volūdys: latvīšu, latgalīšu, angļu, krīvu. 
Ka izalaseituo referata prezentacejis volūda ir latvīšu, latgalīšu

voi krīvu, prosom sagataveit elektronisku prezentaceju voi
kūpsavylkumu angļu volūdā.

Izastuošonys garums: 30 minutys, īskaitūt diskuseju (10
min.). 

Konfereņcis daleibys moksa: 40 EUR, studeņtim — 20
EUR. 

Laiki: 
– 2016. goda 20. septembris — konfereņcis dasacejumu

pījimšona; 
– 2016. goda 10. oktobris — konfereņcis organiziešonys

komitejis atsaceišona par dasacejuma pījimšonu vai
napījimšonu; 

– da 2016. goda 25. novembra – konfereņcis daleibys moksys
īmoksa;  

– 2016. goda 30. novembris–1. decembris — konfereņcis
nūtikšonys; 

– 2016. goda 16. decembris — rokstu padūšona
humanitarūs zynuotņu žurnalam „Via Latgalica” (Nr. 8, ISSN
1691-5569, EBSCO, Central & Eastern European Academic
Source collection, datu bazē nu 2011. goda); 

– 2017. gods — rokstu receņziešona i publiciešona. 

   

Vēl joprojām kāpēcītis
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Turpinājums no 1. lpp.

Ātrākie skrējiena dalībnieki tika
noteikti katrā distancē piecās
vecuma grupās vīriešiem un
sievietēm. Pirmo trīs vietu ieguvēji
tika apbalvoti ar diplomiem un
medaļām. 

Tautas distancē

Jaunietes -10
1. vieta – Jana Dolgiļeviča
2. vieta – Laura Mortuzāne
3. vieta – Jana Bule
Jaunieši -10
1. vieta – Elgars Kušners
2. vieta – Sandis Vaškevičs

3. vieta – Alvis Zbitkovskis
Jaunietes 10+
1. vieta – Lāsma Goremiko
2. vieta – Amālija Trukāne
3. vieta – Elza Kozačkova
Jaunieši 10+
1. vieta – Dairis Brilis
2. vieta – Ņikita Voznovičs
3. vieta – Ņikita Svetlovs

Sporta distancē

Sievietes -20
1. vieta – Sabīna Dadaļeva
2. vieta – Jeļizaveta Haindrava
3. vieta – Jekaterina Burdina
Vīrieši -20
1. vieta – Armands Matvejevs

2. vieta – Normunds Seņkāns
3. vieta – Dāvis Veritis
Sievietes 20+
1. vieta – Tatjana Kuzņecova
Vīrieši 20+
1. vieta – Aleksejs Šivčenko
2. vieta – Aleksejs Lisovecs
3. vieta – Edgars Brilis
Sievietes 30+
1. vieta – Jeļizaveta Puzane
2. vieta – Maruta Guitāne
Vīrieši 30+
1. vieta – Nikolajs Petrovs
2. vieta – Andris Kozačkovs
3. vieta – Ruslans Kļaviņš

„Pavasara skrējienu” organizēja
Ludzas novada pašvaldība.

Startēja autosacīkstes 
“Ludzas kauss-2016” 

7. maijā Ludzas pilsētas autokrosa slēgtajā trasē „Makašāni” noritēja
Vieglo automašīnu sacensības autokrosā “Ludzas kauss-2016” 1. posms
– Ludzas novada balva. Sacensības notika trīs mašīnu klasēs.

Uzvarētāji:
Priekšpiedziņa 2000
I vietā – Viesturs Daniļenko
II vietā – Edgars Trumulis
III vietā – Elvis Poikāns
Open klase
I vietā – Normunds Akmentiņš
II vietā – Gatis Griševs
VAZ
I vietā – Kristaps Savickis
II vietā – Edgars Istrankins
III vietā – Ludzas novada BJC komanda – Aigars Luckāns, Raivis

Korņejevs, Lauris Lelis, Reinis Lipskis
Svetlana Rimša, sabiedrisko attiecību speciāliste

Ludzānieši nosvinēja valsts
svētkus “Pavasara skrējienā”

2016. gada 5. aprīlī Sventes vi-
dusskolā notika Latgales reģio-
na 2004. gadā dzimušo un jau-
nāku skolēnu stafetes “Drošie un
veiklie”. Programmā bija ie-
kļautas 7 stafetes ar populārāko
sporta spēļu – basketbola, futbola,
florbola spēles pamatelementiem,
kā arī vienkārši veiklības un vieg-
latlētikas elementiem. Komandās
piedalījās 5. un jaunāku klašu sko-
lēni. 

Mūsu novadu pārstāvēja Ludzas
2. vidusskolas komanda: Evija
Astašova, Milāna Mitroščenko,
Ksenija Belova, Marija Haindrava,
Lana Lukaševiča, Ērika Streļcova,
Liāna Nagļa, Ksenija Jegorova,
Ņikita Voznovičs, Timurs Nazins,
Romāns Čerņavskis, Artjoms
Kodaļevs, Deniss Grohoļskis,

Edgars Silovs. Veiksmīgi startējot,
tika iegūta II vieta, apsteidzot
Ilūkstes 1. vidusskolas komandu,
taču piekāpjoties mājinieku
Sventes vidusskolas komandai.
Šāds panākums nenācās viegli, jo
pirms tam ieguldīts trenera un pašu
audzēkņu milzīgs darbs.

Paldies komandas trenerei
Majai Piroženokai, un ceram uz
jauniem sasniegumiem un uzva-
rām!

Velta Zbitkovska, 
Ludzas 2. vidusskolas 

direktores vietniece 
audzināšanas darbā 

TŪRISMS UN SPORTS

Moldovā interesējas par mūsu
pieredzi tūrismā 

Aprīļa sākumā Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija
organizēja Latvijas uzņēmējdarbības ekspertu un tūrisma speciālistu brau-
cienu uz Moldovas Republiku. Jau vairākus gadus Latvija palīdz Moldovai
sfērā, kas saistīta ar ES līdzekļu piesaisti dažādos projektos.  Delegācijā
kā eksperte bija uzaicināta arī Ludzas TIC vadītāja Līga Kondrāte.

Lūk, spilgtākie Līgas iespaidi.
Pirmais iespaids – lauksaimniecība te ir attīstīta: visi lauki apstrādā-

ti, plešas lieli augļu dārzi, redzamas plašas siltumnīcas. Darbojas lauk-
saimniecības kooperatīvi. Ziemeļu reģionā, kur pabija mūsu delegāci-
ja, galvenās lauksaimniecības kultūras ir cukurbietes, kartupeļi, saulespuķes,
labība.  Daudzi nodarbojas ar lopkopību.  Kaut arī daudzi rūpniecības
uzņēmumi aizvērti, te ražo daudz rūpniecības preču. Valstī ir 3,5 mil-
joni iedzīvotāju, kaut teritorija ir divreiz mazāka nekā Latvija. Tomēr
arī Moldovā satraucas par to, ka iedzīvotāji izbrauc, un cenšas darīt visu
iespējamo, lai cilvēkus ieinteresētu palikt savā valstī.  Delegāciju uz-
ņēma valsts Ziemeļu reģionā, kur darbojas daudz rūpniecības uzņēmu-
mu. Dzīves līmenis – salīdzinoši zems. Minimālā alga valstī – 80 eiro
mēnesī (Moldovā lieto savu naudu – lejas; 1eiro ir 22 leju vērtībā). Vidējā
alga reģionos ir atšķirīga, tāpat arī reģionu ekonomiskā attīstība. 

Šoreiz tēma bija tūrisms, un šai ziņā Moldova vēl ir ceļa sākumā,
tādā situācijā kā mēs pirms 15–20 gadiem. Divas dienas mūsu dele-
gācijas pārstāvji stāstīja par savu pieredzi, kā darbojas tūrisma pārvaldes
struktūra, kādi normatīvie dokumenti nepieciešami, kā notiek plāno-
šana, marketings. 

Ik pa brīdim radās sajūta, ka mēs esam atgriezušies nesenā pagāt-
nē, ko paši esam nesen izdzīvojuši.  Konferencē stāstījām par savu pie-
redzi tūrisma attīstībā novados, arī Ludzas novadā un visā Latgalē. 

Mūsu sadarbības partneri vēl pietiekami nenovērtē tās nacionālās
bagātības, kas ir viņu zemē.  Jāsaprot, ka tieši vietējie, tradicionālie
meistari, piemēram, Moldovas paklāju aušanas prasmes, nacionālā vir-
tuve, gadsimtu gaitā veidojušās vietējās tradīcijas ir lielākā vērtība, ar
ko var ieinteresēt tūristus. 

Moldovā ir vairāki objekti, kas ir īstas pērles, daudz vēstures pie-
minekļu, bet, lai tos gribētos apmeklēt, jāsakārto infrastruktūra, apkārtne,
ceļš līdz objektam. Potenciāls tūrisma attīstībai ir, pakāpeniski jāstrādā,
lai tūrisma galaprodukts būtu pievilcīgs, bet šai ziņā vēl jāizdara daudz.
Tam nepieciešamas investīcijas un darbs. Mēs šai ziņā esam jau kriet-
ni tālāk, īpaši ES struktūrfondu apguvē.

Moldovas pierobežā dzīvo čakli cilvēki, kas ieinteresēti novada at-
tīstībā, sadarbībā ar līdzīgiem reģioniem citās valstīs, arī Latgali. Mūsu
palīdzība – pieredzes nodošana.

Vanda Žulina

“SALDAIS DŽUDO 2016”
veiksmīgs Ludzas cīkstoņiem

Starptautiskais džudo turnīrs “SALDAIS DŽUDO 2016” bija veik-
smīgs Ludzas cīkstoņiem, kuri sacensībās pārstāvēja Rīgas džudo klu-
bu “Dinamo LAT”. Turnīrā piedalījās 30 komandas.

Rezultā ludzānietis Timurs Kovaļenko – čempions U-10 grupā (35
kg svara grupā, 8 dalībnieku konkurencē)! Mūsu džudists Timofejs
Veženkovs – bronzas ieguvējs (32 kg grupā, 17 dalībnieki)!

Sacensības Saldū notiek jau septīto gadu, šoreiz tajās piedalījās 404
sportisti no Latvijas, Lietuvas, Krievijas un Polijas.

Drošie un veiklie

13
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Izdevējs: Ludzas novada pašvaldība
Reģistrācijas apliecība Nr. М 001168
Tirāža: 4000 eksemplāri
Atbildīgā par izdevumu: Svetlana Rimša
Tulkojumi: Kristīne Seņko, Svetlana Rimša.

Aicinām novada iedzīvotājus piedalīties avīzes veidošanā –
iesniegt aktuālu un interesantu informāciju par notikumiem,
faktiem un cilvēkiem!
Par publicētajiem faktiem un skaitļiem atbild rakstu autori.

Adrese: Raiņa ielā 16, Ludzā, LV-5701
Tālr.: 65707140, fakss: 65707402
E-pasts: svetlana.rimsa@ludzaspils.lv
Maketēts un iespiests SIA „Latgales druka”

Nākamais 
informatīvā izdevuma

„Ludzas Novada Vēstis”
numurs iznāks 

2016. gada 14. jūnijā. 
Izdevumu varat lasīt

arī internetā – 
Ludzas novada pašvaldības

mājaslapā
www.ludza.lv.

APSVEICAM!

Cilvēki mīļi un draugi
Apkārt kā zīlītes lido,
Pateikt vislabākos vārdus
Katrs šodien Tev grib,
Vēlot, lai vienmēr esi
Dzīves avotu vidū,
Tavas dvēseles krāsas
Katrā lāsē kur zib.
/K. Apškrūma/

Ludzas novada pašvaldība sveic visus aprīļa jubilārus, bet jo īpa-
ši sirsnīgi laimīgus turpmākos mūža gadus novēlam novada ie-
dzīvotājiem, kuri svin apaļas jubilejas (80, 85, 90 un vairāk gadus):

Nikolaju Aleksandrovu (Ludzā)
Emīlīju Duncāni (Ludzā)
Fainu Fedorenkovu (Ludzā)
Jeļenu Kurdjukovu (Ludzā)
Aneli Larku (Nirzas pag.)
Mariju Leščinsku (Ludzā)
Jāzepu Meiranu (Pildas pag.)
Irinu Miņinu (Cirmas pag.)
Aleksandru Obuhovu (Rundēnu pag.) 
Veru Pokramoviču (Ludzā)
Zofiju Protasovu (Ludzā)
Ņinu Raku (Ludzā)
Eduardu Ričiku (Cirmas pag.)
Lidiju Rudušu (Ludzā)
Glafiru Samoļetovu (Briģu pag.)
Leontinu Sviklāni (Pildas pag.)

Ludzas Novadpētniecības muzeja kolektīvs sūta sir-
snīgus sveicienus 

MARIJAI TABUNEI
skaistajā jubilejā!

Lai katra diena ir kā reibinoša ziedu smarža,
Lai katra stunda priecējoša kā saules gaisma,
Lai katru brīdi domas brīvas kā putni debesīs,
Lai sirds atvērta laimei un mīlestībai!

VĒLAM STIPRU VESELĪBU UN
NEIZMĒROJAMU DZĪVES PRIEKU!

2016. gada 30. un 31. maijā no plkst. 8:00 līdz 17:00 notiks do-
kumentu noformēšana jauniem bērniem, kuri stāv rindā uz vietu
Ludzas 4. PII “Pasaciņa”.

Līdzi jāņem Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes norīkojums un
bērna dzimšanas apliecība.

JŪNIJA PASĀKUMU
KALENDĀRS

1. jūnijā, Starptautiskajā bērnu aizsardzības dienā, Pildas Tautas nams pagasta bērniem un viņu
vecākiem organizē braucienu uz bērnu festivālu Ludzā “Kā balta puķe bērns ir uzziedējis”. Izbraukšana
no Pildas TN plkst. 09:30. Brauciens – bezmaksas.

1. jūnijā plkst. 10:00 Ludzas parka estrādē bērnu festivāls “Kā balta puķe bērns ir uzziedējis”.
Būs arī Pepiju parāde.

1. jūnijā plkst. 11:00 Tutānu ciemā pie Cirmas pagasta pārvaldes ēkas pasākums bērniem “Multi
– pulti karnevāls”.

4. jūnijā plkst. 21:00 Istras Tautas namā diskotēka. Ieejas maksa 1,00 EUR.
8. jūnijā plkst.10:00 Pildas Tautas namā pasākums bērniem “Nāc, nākdama, vasariņa!” Būs ra-

došās darbnīcas, zīmēšana un asfalta, rotaļas un spēles, atrakcijas mūzikas pavadījumā.
10. jūnijā Ludzas pilsētas galvenajā bibliotēkā “Jauno grāmatu diena”.
11. jūnijā plkst. 21:00 Istras Tautas namā diskotēka. Ieejas maksa 1,00 EUR.
11. jūnijā plkst.22:00 Rundēnu Tautas namā – diskotēka.
18. jūnijā plkst. 10:00 Ludzas pilskalnā Lielais latgaļu tirgus
18. jūnijā plkst. 17:00 Ludzas parka estrādē Latgales novadu jauniešu deju kolektīvu “Sadoncuošana

Ludzā”. Svētku turpinājumā nakts balle ar grupu “Trīs vīri laivā”.
18. jūnijā plkst. 21:00 Istras Tautas namā diskotēka. Ieejas maksa 1,00 EUR.
18. jūnijā plkst. 22:00 Pildas Tautas namā diskotēka jauniešiem.
21. jūnijā plkst. 10:00 Pildas Tautas namā radošā darbnīca “Līgo vakara galvasrotas”.
23. jūnijā plkst. 14:00 Nirzas pagastā – ielīgošanas izbraukums pa Jāņu sētām.
Plkst. 21:30 Nirzas ciematā būs lielā ugunskura iedegšana. Līgo nakts turpinājumā – dejas un

rotaļas. Pasākumu rīko Nirzas Tautas nams.
23. jūnijā pēc plkst. 16:00 Pildas TN organizē pagasta Jāņu godināšanu Jāņa sētā.
23. jūnijā plkst. 19:00 Tutānos Cirma Tautas nams organizē pasākumu “Jāņosim kopā”.
23. jūnijā plkst. 20:00 Istras Tautas nams rīko Līgs svētku svinēšanu. Ar ugunskuru, dziesmām

un dejām sagaidīsim rīta gaismu Istrā!
23. jūnijā plkst. 21:00 Istalsnas ciemā Jāņu ielīgošana, kopīga ugunskura iedegšana un lustīga

līgošana visas nakts garumā Istalsnas estrādē.
23. jūnijā plkst. 22:00 Isnaudas pagasta Liepu parkā sadziedāšanās un līgošana pie ugunskura.

Zaļumballi spēlēs Aigars Kaupužs.
23. jūnijā plkst. 22:00 Rundēnu Tautas nams organizē Līgo svētku svinēšana, programmā – spor-

ta spēles “Līgo futbols” un “Jāņu apbalvošana”.
26. jūnijā plkst. 14:00 Pildas Tautas nams rīko Starpnovadu futbola turnīru “Pildas kauss – 2016”.

Ludzā no plkst. 10:00 pilskalnā jau astoto reizi pul-
cēsies amatu meistari, mājražotāji, rekonstrukcijas
klubi no Latgales Kroma kolna un Polockas, saim-
nieki, dancotāji, dziedātāji un mākslinieki. Ja arī Tu
atnāksi, dabūsi ne vien mājas sieru un alu, bet arī daudz
dažādu citu gardumu Jāņu svinībām, varēsi nopirkt
kādu riktīgu amata meistaru roku darinātu lietu sev
vai dāvanai, skaistu puķi vai stādu dārzam, vai prie-
kam, varēsi iemācīties ko jaunu no meistariem, dzī-
vot līdzi Kroma kolna seno latgaļu aktivitātēm vai
Polockas viduslaiku cīņu kluba cīņām, izdancosies
līdz ar pārnovadu deju grupām un izdziedāsies kopā
ar mūs folkloras kopām un pūtējiem, savus bērnus
varēsi izvizināt zirgu pajūgā vai bērīša mugurā, ie-
priecināt ar mājdzīvnieku samīļošanu vai mājas sal-
dējumu. Vakarpusē kopā iegriezīsim saules ritu un
ziedosim saulei un ugunij ar Isnaudas folkloras kopu
un kopā ar LATGALES 7 deju apriņķu vairāk nekā
600 jauniešiem dosimies uz pilsētas parka estrādi uz
“Sadoncuošonu Ludzā”.

Programmā: 
Tirgošanās, garšošana, koncerts, Dabas skola, svēt-

ku vainagi;

Kroma kolna brolistes  un Polockas cīņu kluba dar-
bošanās un uzstāšanās;

Latgales un citu Latvijas novadu, Lietuvas,
Norvēģijas un Baltkrievijas amatu meistaru darbi un
meistarklases, grozi, podi, krūzes, kleitas, krekli, glez-
nas, segas lakati, krēsli, dārza mēbeles,  cepures, ro-
tas, puķes, sieri, alus, maize, saldumi, medus, zemenes,
pīrāgi, kvass, mājas saldējums, pankūkas un daudz
labu un garšigu, skaistu lietu;

Vakarpusē ap 16:00 – Saules rits spēkam, Jāņu
uguns iededzināšana;

Izklaides ģimenēm: Lauku  sēta, dažādas darbo-
šanās, vizināšanās ar zirgiem, dancošana,dziesmas,
sacensības un cīņas.

Kontakti interesentiem: 
Karīna Demko-Seņkāne (par kultūras programmu)

– t. 28695660, demkosenkane@inbox.lv
Līga Kondrāte (par Lielo latgaļu tirgu) – t.

29467925, tic@ludza.lv;turisms.ludza.lv; www.lu-
dzasamatnieki.lv

Sarmīte Stapule (par “Sadoncuošonu Ludzā”) –
t. 65707124,sarma-s-z@inbox.lv,www.ludza.lv

Visus mūsu novadnieces dzejnieces
JEĻENAS ARBUZOVAS (10.08.1946. –
31.05.1991.) talanta cienītājus par godu vi-
ņas nāves 25. gadadienai aicinām š.g. 31.
maijā plkst. 9.00 uz Ludzas Pareizticīgo
baznīcu, kur notiks atceres pasākums, bet
vēlāk - litānija pie viņas kapa Ludzas pil-
sētas kapsētā. 

Jeļenas Arbuzovas draugi 
un talanta cienītāji

18. jūnijā Ludzu pieskandinās Lielais
Latgaļu tirgus un Sadoncuošana!

016. gada 1. jūnijā plkst. 10:00
Ludzas parka estrādē

Ludzas, Ciblas un Zilupes novadu pirmsskolas izglītības iestādes
aicina mazos skatītājus un viņu vecākus uz

BĒRNU FESTIVĀLU
„Kā balta puķe bērns ir uzziedējis“

Bērni uzstāsies ar dziesmām, dejām.
Būs arī Pepiju parāde.

Pasākums tapis sadarbībā ar Ludzas 
novada pašvaldību
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115 спортсменов и сторонников здорового об-
раза жизни 4 мая собрались на Лудзенском ста-
дионе, чтобы в день рождения государства уча-
ствовать в «Весеннем пробеге». 

Чтобы в пробеге могли участвовать и опытные
спортсмены, и новички, дети и семьи, были соз-
даны две дистанции. По городским улицам Лудзы
- Народная дистанция длиной в 2 км и

Спортивная дистанция длиной в 6 км вокруг
Лудзенского Малого озера. Параллельно взрос-
лым в «Весеннем пробеге» участвовали 23 ребенка
младше 10 лет. Самая большая конкуренция была
в Спортивной дистанции среди мужчин в возрасте
до 20 лет. Участвовало 44 бегуна.

Продолжение на 27 стр.

Лудзенцы отметили государственный
праздник «Весенним пробегом»

ВНИМАНИЮ АВТОВОДИТЕЛЕЙ
связи с тем, что 28 мая в городе Лудзы пройдет фестиваль

«Latvju bērni danci veda», во время мероприятия будет ограничено
движение транспортных средств в следующих местах:

– на участке ул. Базницас от ул. Талвияс до ул. 1 Мая;
– на участке улицы 1 Мая от ул. Латгалес до ул. Базницас;
– на участке ул. Спорта от ул. Елгавас до ул. П. Миглиника;
– на участке ул. Сколас от ул. П. Миглиника до ул. Блауманя;
– на участке ул. П. Миглиника от ул. Латгалес до ул. Пушкина

и от ул. Ф. Кемпа до ул. Сколас;
– на участке ул. Стацияс от ул. Райня до ул. Блауманя.
Самоуправление Лудзенского края обращается к жителям с про-

сьбой во время мероприятия не парковать транспортные средства
в вышеуказанных местах.

Во время шествия с 17:00 до 18:00 будет закрыто движение
транспортных средств, начиная с Лудзенской замковой горы по
улицам Базницас–1 Мая–Латгалес–Стацияс.

Чтобы поспособствовать при-
влечению молодежи к обще-
ственной жизни края, вычислить
самых активных и талантливых
юношей и девушек, оценить их
достижения и наградить луч-
ших, объявляется новый конкурс
«Приз года молодежи
Лудзенского края 2016».
Конкурс организует само-
управление Лудзенского края и
Детско-юношеский центр
Лудзенского края.

На участие в конкурсе мож-
но заявлять юношей и девушек
за их активность в период с 1
сентября 2015 года по 1 июля
2016 года. Заявки можно пода-
вать с 1 июля по 20 июля.

Определены следующие но-
минации:

Доброволец года
Молодой человек года в

спорте
Юный художник года
Молодой человек года

Патриот Лудзенского края
Молодежная инициатива в

сельской местности
Молодежная организация

года
Молодой предприниматель

года
Поддержка молодежи года
На конкурс можно заявлять

юношей и девушек в возрасте от
13 до 25 лет. Предусмотрено 10
номинаций.

На номинацию Поддержка
молодежи года можно заявлять
людей всех возрастов, поддер-
живающих реализацию идей мо-
лодежи. Награждение состоит-
ся во время Праздника города.

Положение конкурса до-
ступно на интернет-странице
www.ludza.lv в разделе Nolikumi.
Ознакомиться с положением и
получить бланки заявок можно
и в самоуправлении края в
Лудзе, ул. Райня 16, 312-ом ка-
бинете.

Конкурс «Приз года молодежи
Лудзенского края 2016»

В завершении учебного года уже традицион-
но проходит церемония награждения победите-
лей конкурса «Отличник края». Претенденты были
заявлены в четырех номинациях: «Образование»,
«Спорт», «Музыка», «Общественные активности».
В номинации «Культура и искусство» в этом году
заявок не было.

В области образования победителями стали
Герман Князюк (12 класс) и Вадим Егоров (11
класс) из Лудзенской средней школы № 2, уче-
ница 9 класса Лудзенской городской гимназии
Эрика Кузмина. 

В спорте в этом году отличниками были при-
знаны Мария Дергачева, Интарс Цауне, Евгений
Мурашов. Своих воспитанников на получение на-
грады заявила Спортивная школа Лудзенского края. 

За выдающиеся достижения в музыке на-
граждены три талантливых музыканта: Агнесе
Грейтане из Лудзенской городской гимназии,
Арнис Малаков и Никита Афанасьев из
Лудзенской музыкальной основной школы. 

Общественно самые активные молодые люди
Райвис Филимонов из 12 класса ЛГГ, Никита

Лапшов и Вадим Кравченко из 12 класса
Лудзенской средней школы № 2. 

Почетные грамоты от Управления образования,
культуры и спорта были вручены Дане Бутриме
(номинация «Образование») и Роланду Жейкару
(Спорт) – оба из ЛГГ.

Награждены победители учебных олимпиад,
занявшие призовые места в государственном мас-
штабе. Ученица 7 класса ЛГГ Агнесе Грейтане
завоевала I место на олимпиаде по музыке, уче-
ник 9 класса ЛГГ Угис Узулниекс – Почетную гра-
моту на открытой олимпиаде по домоводству и
технологиям. Благодарственные письма за под-
готовку учеников к олимпиаде получают их учи-
теля Айна Кайрова и Виктор Купревич.

На церемонии награждения поздравили ро-
дителей отличников, школьных директоров.
Воспитанники музыкальной школы подготови-
ли музыкальные приветы. Об этом достижении
победителям будут напоминать в качестве награды
полученные серебряные монеты.

Ванда Жулина

Поздравляем отличников края!

28 мая в Лудзе
состоится

масштабный
фестиваль народного

танца!
Завтра, 28 мая в Лудзе впер-

вые состоится Фестиваль
народного танца «Latvju bērni
danci veda». В праздничной про-
грамме:

- с 12:00 уличные концерты
в Лудзе, Карсаве и Зилупе. В
Лудзе концерты пройдут на
центральной площади и в Старом
городе рядом с Туристическим
информационным центром;

- в 16:30 открытие фестиваля на Лудзенской замковой горе;
- в 17:00 праздничное шествие с Лудзенской замковой горы

до городского парка по маршруту: ул. Базницас–ул. Латалес–ул.
Стацияс–эстрада городского парка. Поприветствуем участников
фестиваля!

- в 18:00 Большой концерт «Eža kažociņš» на эстраде
Лудзенского городского парка.

На праздник в наш город прибудут около 5000 танцоров со всей
Латвии: краев Аглоны, Акнисте, Алуксне, Апе, Бабите, Циблы,
Дагды, Гулбене, Икшкиле, Илуксте, Яунелгавы, Екабпилса, Карсавы,
Краславы, Кулдиги, Кегума, Лиепаи, Ливанов, Лубаны, Лудзы,
Мадоны, Малпилса, Огре, Прейли, Резекне, Риебини, Салы,
Вараклян, Виесите, Виляки, Вилян и Зилупе и городов
Даугавпилса, Екабпилса, Юрмалы, Резекне и Риги.
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Создается
Молодежная дума
Лудзенского края 

2 мая в Детско-юношеском центре Лудзенского края встрети-
лись 15 самых активных молодых людей Лудзенского края. Во вре-
мя встречи они выразили желание принимать активное участие
в общественной жизни края и также призывать своих ровесников
активно участвовать в организации и ходе разных мероприятий. 

Участники собрания решили создать Молодежную думу
Лудзенского края. Это стало бы добровольным образованием, в
котором бы объединились самые активные молодые люди края,
чтобы обеспечить представительство интересов и защиту по-
требностей своих ровесников, дать возможность молодежным ини-
циативам, предлагать решения проблемам с точки зрения моло-
дежи, подготавливая предложения на рассмотрение думы
Лудзенского края. Участники собрания пришли к соглашению, что
в Молодежной думе будут действовать 15 молодых людей, пред-
ставляющих школьные самоуправления и свои волости.

В данный момент проходят регулярные собрания группы мо-
лодежной инициативы, на которых обсуждается деятельность
Молодежной думы, презентуются созданные модели.
Разрабатывается устав Молодежной думы.

Светлана Римша,
специалист по связям с общественностью

30 апреля был заключен договор о сотрудни-
честве между самоуправлением Лудзенского края

и Полоцким районным исполнительным коми-
тетом (Республика Беларусь). Председатель
думы Лудзенского края Алина Генделе и пред-
седатель Полоцкого районного исполнительно-
го комитета Николай Шевчук подписали согла-
шение, в рамках которого предусмотрено со-
трудничество в областях туризма, сохранения куль-
турно-исторического наследия, работы само-
управлений, медицины, образования, культуры,
охраны окружающей среды, предпринимательства
и спорта. 30 апреля также выступил хор
Лудзенской музыкальной основной школы в
Софийском соборе города Полоцка.

Алина Федорова,
специалист по социальным медиа

Заключено соглашение о
сотрудничестве с Полоцким районным

исполнительным комитетом

Завершился Вселатвийский конкурс по сбору
макулатуры «Для чистой Латвии!»,
организованный компанией «Zaļā josta». В этом
году конкурс собрал более 96 тысяч учеников и
детей дошкольного возраста со всей Латвии.
Собраны и сданы на переработку 1185,4 тонны
макулатуры. С региона Латгалии, который в этом
году в конкурсе представляли 81 учреждение об-
разования, на переработку отправлено 183,8 тонн
ненужной бумаги.

Активно участвуя в сборе макулатуры, уч-
реждениям образования Латгалии удалось ока-
заться среди победителей конкурса «Для чистой
Латвии!». Собрав 21,9 тонн макулатуры,
Прейльская средняя школа № 1 заняла 2-е место
в конкурсе по сбору макулатуры, отставая от обла-
дателей первого места – Юмправской средней
школы Лиелвардского края – всего на 5 тонн ма-

кулатуры.
В конкурсе участвовала также Лудзенская

средняя школа № 2. Ученики сдали на перера-
ботку 3012 кг макулатуры. Самым активным был
Тимур Коваленко, он собрал 654 кг ненужной
бумаги.

Конкурс по сбору макулатуры «Для чистой
Латвии!» был организован уже в 12-й раз
компанией «Zaļā josta» в сотрудничестве с АО
«Latvijas Valsts meži» и Государственным цент-
ром содержания образования. Более подробная
информация о конкурсе на www.zalajosta.lv. 

Участие детей и их близких помогло не толь-
ко придать новую жизнь ресурсам, но и сберечь
целый лес от срубки, сэкономить значительный
объем электричества, воды и CO2.

Подготовила Светлана Римша,
специалист по связям с общественностью

Учреждения образования
Латгалии в конкурсе собрали

183,8 тонн макулатуры

10 мая в Лудзе состоялось заседание Совета раз-
вития Латгальского региона планирования, глав-
ной целью которого было выявление важнейших
работ АО «Latvijas Valsts ceļi» (LVC) на строи-
тельный сезон 2016 года и планирование вос-
становления и перестройки государственных ав-
тодорог в Латгальском регионе. Под эту цель было
построено большинство вопросов, актуализи-
руемых и дискутируемых во время собрания.

На заседании участие приняли несколько пред-
ставителей LVC: председатель правления Я. Ланге,
директор Управления содержания дорог А. Лацис,
ведущий руководитель проектов Управления раз-
вития Г. Кайнс и руководитель Отдела аудита М.
Калпака, а также депутат Саэймы Ю. Вилюмс и
представители негосударственных организаций.

Обе стороны тщательно подготовились – уже
заранее были выявлены и обобщены проблемные
вопросы региона, в том числе и о главных ауди-
тами констатированных несоответствиях в ис-
пользовании целевых дотаций для дорог само-
управлений. Как указала председатель Совета раз-
вития Латгальского региона планирования Алина
Генделе: «Любому самоуправлению остро не-
обходима поддержка государства для благо-
устройства региональных автодорог и, чтобы га-

рантировать успешную и своевременную реа-
лизацию всех проектов, необходимо тесное и про-
дуктивное взаимное сотрудничество между уч-
реждениями.»

Вторая часть заседания была посвящена раз-
ным актуальностям, связанным с культурой, на-
пример, замыслам Латгальского общества фото-
графов и предложениям для самоуправлений в свя-
зи с мероприятиями в честь столетия государст-
ва Латвии, о чем доложил Игорс Пличс, исполь-
зованию латгальского письменного языка в работе
самоуправления, а также актуальностям Фестиваля
культур «Pynu pynu sītu», который состоится с 1
по 3 июля в Даугавпилсе и во всей Латгалии и в
организации которого также участвует
Латгальский регион планирования.

В заключении собрания Совет развития
Латгальского региона планирования утвердил ак-
туализированное 8-е приложение к Программе
Латгалии на 2010 – 2017 год «Проекты в Латгалии
и Алуксненском крае».

Информацию подготовил
Оскарс Зугицкис,

специалист по связям с общественностью
Латгальского региона планирования

На заседании Совета развития Латгальского
региона планирования обсуждается

восстановление автодорог

АКТУАЛЬНО

Об изменениях в
списках движения

пассажирских поездов
Государственное ООО «Autotransporta direkcija» информиру-

ет, что 1 июня 2016 года будут изменения в списке движения
поездов:

В маршруте Рига – Резекне - Зилупе:
- в список движения поезда № 808 включена остановка «Кегумс».

Изменено время выполнения рейса с Риги с 9:52 на 9:47. С оста-
новки «Скривери» поезд будет курсировать согласно основному
списку;

- в список движения поезда № 815 в 3:27 с Зилупе включена
дополнительная остановка «Кегумс». Время прибытия поезда на
конечную остановку в Риге не меняется.

Список движения поездов по маршруту Рига – Резекне – Зилупе
доступен на www.ludza.lv

Состояние улиц после
зимы или ложка дегтя

в бочке меда
С созданием Лудзенского края проходит активное благо-

устройство улиц и дорог. Особенно это ощущается в городе Лудза.
За последние годы несколько улиц города были полностью или
частично реконструированы. Благоустроенные улицы с гладким
покрытием радуют глаза и сердца жителей и приезжих. Однако
иногда бывает и по «ложке дегтя в бочке меда». Из-за погоды
и других факторов иногда повреждается покрытие улиц и тро-
туаров – образуются просадки, размывы, трещины и другие де-
фекты. Это становится особенно актуальным каждую весну, ког-
да после зимы приходится констатировать слабые места в кон-
струкции улиц. По составленному графику постоянно проходится
осмотр и ремонт улиц. В Лудзе этим занимается ООО «Ludzas
apsaimniekotājs». 

Недавно реконструированные улицы имеют гарантийные сро-
ки, и все констатированные дефекты, если те являются не ме-
ханическими повреждениями, должны быть устранены пред-
приятием, проводившим работы по реконструкции. Все строи-
тельные подрядчики, участвующие в реконструкции лудзенских
улиц, очень ответственны и выполняют свои гарантийные обя-
зательства. 

Однако надо заметить, что механические повреждения само-
управление Лудзенского края устраняет за свои финансовые сред-
ства даже на тех улицах, у которых еще не закончился гарантий-
ный период. В последнее время водители автомобилей очень ча-
сто сбивают опоры освещения и дорожные знаки, также люди спе-
циально, с неизвестным замыслом ломают сигнальные столбики
и молодые деревья.  

Конечно, невозможно обследовать все улицы ежедневно, поэ-
тому благодарим жителей Лудзы, которые, увидев какой-либо де-
фект, сразу сообщают об этом специалистам самоуправления
Лудзенского края.

Артурс Исаковичс,
специалист по инженерным коммуникациям

самоуправления Лудзенского края

График закрытия дошкольных образовательных учреждений Лудзенского
края на время отпусков сотрудников летом 2016 года

    

1     « » 01.07 – 31.07.2016

2  3    « ». 01.07 – 31.07.2016

3  4    « » 01.06 – 30.06.2016

4      27.06 – 21.08.2016

5      27.06 – 21.08.2016

6      27.06 – 21.08.2016
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КРЕСТЬЯНАМ НА ЗАМЕТКУВОПРОС – ОТВЕТ

ОБХОЗЯЙСТВОВАНИЕ ДОМОВ

На вчерашнем заседании думы
края 26 мая было рассмотрено не-
сколько важных вопросов. 

Предоставлены средства на
питание детей

В июне в трех школах края органи-
зуются творческие мастерские для детей.
На основании заявлений директоров учеб-
ных учреждений, предоставляется фи-
нансирование на питание детей из ма-
лоимущих и многодетных семей: 3 евро
в день на одного ребенка. В Лудзенской
средней школе № 2 – на питание 22 де-
тей в период с 1 по 22 июня в общем 1056
евро; в Лудзенской городской гимназии
– на питание 15 детей в период с 1 по 14
июня 450 евро; в Пилдской основной
школе на питание 15 детей в период с 1
по 14 июня 450 евро.

Также предоставлены средства на при-
обретение канцелярских товаров для ор-
ганизации творческих мастерских: со-
ответственно 150 и 75 евро.

Предоставлено 300 евро ребенку с ин-

валидностью на участие в лагере в центре
реабилитации «Rāzna».

Решено закрыть группу
дошкольного учреждения
образования в Рунденах

С 31 августа 2011 года, когда было ре-
организовано Рунденское дошкольное уч-
реждение образования, здесь действовала
одна дошкольная группа как филиал
Истренского учреждения дошкольного
образования. Проанализируя ситуацию
и основываясь на том, что количество де-
тей продолжает уменьшаться, решено с
31 августа 2016 года закрыть группу.

Предоставлено
софинансирование обществам

Рассмотрено заявление Общества
диабета о предоставлении софинанси-
рования для организации мероприятия по
определению уровня сахара и холесте-
рина. Решено предоставить софинанси-
рование в размере 150 евро. Обществу

диабета также предоставлено софинан-
сирование в размере 150 евро для по-
крытия транспортных расходов на экс-
курсию в замок Рундале.

Рассмотрено заявление общества
«Наследие» с просьбой предоставить со-
финансирование для организации меро-
приятия презентации книги Петра
Антропова 29 мая в рамках Дней русской
культуры. Предоставлено софинанси-
рование в размере 60 евро. 

На основании заявления Римско-ка-
толического прихода предоставлено со-
финансирование в размере 40 евро для
реализации проекта «Vosora Kolansātā».

Утвержден проект по
реставрации органа

Самоуправление Лудзенского края пре-
доставило софинансирование для осу-
ществления проекта «Реставрация органа
Лудзенского Римско-католического ко-
стела Вознесения Святой Девы Марии»
в размере 800 евро. Проект утвержден в
рамках конкурса проектов «Сакральное

наследие Латвии», поддерживаемых
благотворительным фондом «Rietumu
Banka». Общая сумма проекта EUR
3872.00.

Разные решения
Утверждены изменения в уставе

«Предоставление и порядок контроля со-
финансирования самоуправления
Лудзенского края» (от 26 января 2012 г.).
16-ю статью Устава решено поправить в
следующей редакции: — Сумма, предо-
ставляемая для реализации мероприятий
общественного значения, не превышает
EUR 150,00 на одно мероприятие, но не
более EUR 450 в год на одну организацию.

Утвержден отпуск заместителя пред-
седателя думы Лудзенского края Эдгара
Мекша в период с 27 июня по 17 июля.

Рассмотрено несколько вопросов об
имуществе и аренде земли и другие во-
просы.

Протоколы и аудио записи доступны на
домашней странице www.ludza.lv в
разделе Pašvaldība/Domes sēdes.

Семинар о предпринимательстве для молодежи
Чтобы мотивировать молодых людей развивать свои бизнес-идеи и заняться

предпринимательской деятельностью, Детско-юношеский центр Лудзенского
края в сотрудничестве с Латгальским центром предпринимательства органи-
зует семинар. На семинаре можно будет ознакомиться с историями успеха не-
скольких лудзенских предприятий, методами развития бизнеса, основами соз-
дания команды, возможностями привлечения средств и продвижением продукта
или услуги на рынке.

Время и место проведения семинара: 7 июня в помещениях Лудзенского
Детско-юношеского центра, начало в 16:00. Мероприятие будет вести консультант
по коммерческой деятельности Латгальского центра предпринимательства Валдис
Митенбергс.

Приглашаем участвовать всех школьников и молодых людей, у которых имеют-
ся бизнес-идея или кто уже готовится заняться предпринимательской дея-
тельностью и ищет возможности поддержки начинаниям своего бизнеса!

ОБЪЯВЛЕНИЕ
1 июня 2016 года Отдел записи актов гражданского состояния не будет

работать. Сотрудники будут в Риге участвовать на мероприятии в честь 95-
летия системы Отдела записи актов гражданского состояния Латвийской
Республики. Время приема посетителей со среды 01.06.2016 перенесено на
02.06.2016. Прием 02.06.2016 с 08:30–12:00 и с 13:00–16:30.

Остекление лоджий должно быть
согласовано

Какой порядок надо соблюдать, если вы решили
застеклить свою лоджию в многоквартирном
доме?

Разъясняет руководитель-архитектор Строительного
управления Лудзенского края Дарья Кожевникова.

Если хотите только застеклить лоджию своей квар-
тиры, не проводя других работ по перестройке лоджии
(например, соединение лоджии с комнатой), правила
предусматривают следующий порядок. На общем со-
брании дома владельцы квартир должны договорить-
ся о единой концепции – виде разделения стекла лод-
жии (сколько оконных стекол будет на каждый размер
лоджии). Эскиз должен быть утвержден. Если на об-

щем собрании за него проголосуют более 50%, стар-
ший или управляющий дома согласовывает эскиз ви-
зуального облика дома в строительном управлении и
предъявляет решение общего собрания с подписями вла-
дельцев квартир. Впредь, при остеклении лоджий в этом
доме, владельцы квартир соблюдают решение общего
собрания и эскиз, утвержденный строительным управ-
лением. В повторном согласовании нет нужды.

Каков порядок при заменении наружных панелей
балконов и их цвета?

В таком случае со строительным управлением нуж-
но согласовать колористический паспорт (выбор цве-
та для фасада дома). Жители дома на общем собрании
договариваются, какого цвета будут панели балкона. Цвет
выбирают сами жители. Можно комбинировать и два
цвета. Нужно нарисовать эскиз фасада с указанием цве-

тов. Эскиз согласовывается со строительным управ-
лением и предъявляется решение общего собрания. 

В историческом центре города более строгие правила,
но в Лудзе в этой части города нет многоквартирных
домов.

Подготовила Ванда Жулина

Объявление

ООО «Ludzas apsaimniekotājs» инфор-
мирует, что всвязи с профилактическими
и подготовительными работами с 10 июня
2016 года в городе Лудза будет прекраще-
на подача горячей воды.

В каких случаях созываются внеочередные заседания думы?
Отвечает Алина Генделе, председатель думы Лудзенского края:
В Законе «О самоуправлениях» установлено, что очередные заседания думы

созывает председатель не реже чем раз в месяц. В обязывающих правилах думы
Лудзенского края № 6 «Устав самоуправления Лудзенского края» оговорено, что
очередные заседания думы Лудзенского края созываются раз в месяц – в последний
четверг месяца. 

Согласно закону обязанностью председателя думы является созыв внеочередного
заседания, если того требует по крайней мере треть депутатов, министр охра-
ны среды и регионального развития или Кабинет министров. В этом году такие
заседания не созывались.

Также закон предусматривает, что председатель думы может созвать вне-
очередное заседание по своей инициативе.

В этом году эту возможность я использовала четыре раза. Внеочередные за-
седания созываются в случаях, когда важно принять какое-то решение скорее,
не ожидая очередного заседания. Например, на внеочередном заседании 14 ян-
варя рассматривался вопрос о разделении целевых дотаций по учреждениям об-
разования. Закон о Государственном бюджете в силу вступил 1 января, а очередное
заседание думы было запланировано только на 28 января.  

На поддержку еще можно заявить площади, которые убраны, но не включе-
ны в блок

Отдел клиентов Службы поддержки села информирует, что подача запросов на уточ-
нение сельских блоков и элементов пейзажа на сезон платежей за площади 2016 года
уже завершилась. В Электронной системе подачи заявок (ЭСПЗ) это можно было сде-
лать до 2 мая с.г. Поданные запросы по уточнению блоков будут расцениваться до 10
июня. СПС напоминает – чтобы не применялись санкции за просрочку, до 23 мая все
клиенты в ЭСПЗ должны подать Единую заявку для получения платежей за площадь
(это даст возможность внести поправки до 15 июня без применения санкций).

С 6 мая крестьяне смогут в ЭСПЗ заявить на поддержку те площади, которые убра-
ны, но в данный момент не включены в блок. Эти площади должны быть точно от-
мечены по обхозяйствуемой границе. Если СПС констатирует, что заявленная площадь
не обхозяйствуется, будут применены санкции за передекларацию. 

Если ситуация в слое карт сельских блоков СПС соответствует ситуации в приро-
де и нет надобности вносить изменения по элементам пейзажа, то запрос на уточне-
ние сельских блоков не нужно подавать. С актуальным слоем карт сельских блоков
СПС и в него включенными элементами пейзажа на данный момент можно ознако-
миться, используя линк– http://karte.lad.gov.lv/.

На 27-ом Конгрессе объединения
самоуправлений

20 мая в Лиепае состоялся 27-й конгресс Латвийского объединения самоуправлений.
В нем участие приняли председатель думы Лудзенского края Алина Генделе, замести-
тель председателя Эдгарс Мекшс, депутаты думы Олита Баклане и Волдемарс Дыбанинс. 

Значительность конгресса подтверждается участием высших должностных лиц го-
сударства. На конгрессе принято несколько резолюций. Конгресс призвал правитель-
ство со следующего бюджетного года повысить финансирование дорожной программы
до 80% с дохода от акцизного налога на нефтяные продукты и с этих средств ежегод-
но дополнительно 150 миллионов евро направлять на дороги и мосты самоуправлений,
100 миллионов евро - на государственные дороги местного значения.

Большое значение имеет резолюция о неотложных решениях в области образования.
В ней имеется призыв установить график того, в каком порядке все педагоги (включая
педагогов дошкольного образования) будут обеспечены с государственного бюджета. С
введением новой модели финансирования образования, очень много дополнительных рас-
ходов ляжет на плечи бюджета самоуправлений, поэтому конгресс призывает государство
не осуществлять реформу заработной платы педагогов за счет самоуправлений. Конгресс
призывает незамедлительно начать работу над реформой содержания образования. 

Приняты резолюции о развитии экономики, развитии демократии самоуправлений
и о правах жителей на доступность информации.

Конгресс был отлично организован. Была возможность посетить новый Лиепайский
концертный зал. 

Ванда Жулина

Решения, принятые на заседании думы Лудзенского края
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5 мая Комиссия по регулированию общественных
услуг (КРОУ) утвердила проект сбалансирования
тарифов на услуги системы распределения элек-
троэнергии (распределительных тарифов),
внесенный AS “Sadales tīkls”. Планируется, что сба-
лансированные тарифы могли бы вступить в силу
с 1 августа 2016 года, так что первые счета в соот-
ветствии с проектом тарифов, принятым КРОУ, кли-
енты получат от торговцев электричеством в начале
сентября. 

Для большинства домашних хозяйств сбалансиро-
ванные тарифы снизят на 22% плату за доставку элек-
троэнергии, одновременно будет введена фиксированная
плата за обеспечение подключения независимо от объе-
ма потребленной электроэнергии. Приблизительно для
700 тысяч домашних хозяйств такие изменения суще-
ственно не повлияют на конечный счет за электриче-
ство, или же он даже уменьшится. В то же время у юри-
дических клиентов структура распределительных та-
рифов будет сбалансирована за счет уменьшения пла-
ты за доставку электричества и увеличения доли фик-
сированной платы, зависящей от мощности под-
ключения. В результате у юридических лиц, эффективно
использующих мощность подключения, общий счет за
электроэнергию не изменится или уменьшится. 

“Решение регулятора подтверждает, что включенные
в распределительные тарифы AS “Sadales tīkls” затра-
ты на содержание и восстановление электросетей эко-
номически продуманы, а сбалансирование тарифов –
необходимо и обосновано. Наряду с уменьшением чис-
ла неисправностей и перерывов в подаче электроэнергии,
а также содействием эффективному использованию
мощности подключения, сбалансирование структуры
распределительных тарифов поможет уменьшить не-
равенство между клиентами в том, что касается еже-
месячных расходов. Это значит, что впредь тем, кто по-
требляет электричество, больше не придется платить
за тех, кто его не потребляет, но которым мы все рав-
но должны обеспечить подключение электричества, не-
прерывную поставку электроэнергии и обслуживание
счетчиков”, – подчеркивает председатель правления AS
“Sadales tīkls” Андис Пинкулис.

На сегодняшний день около 120 000 – это так на-
зываемые „нулевые” клиенты и подключения с очень
низким потреблением, к тому же, вопреки мифам и пред-
положениям, они находятся не только в сельских рай-
онах: половина таких объектов – это городские квар-
тиры. Общая протяженность воздушных электролиний
до таких объектов – около 3000 км. Для того чтобы обес-
печить эффективную работу электросетей и оборудо-
вания, электролинии к “пустым” подключениям также
необходимо своевременно восстанавливать и постоянно
содержать в исправности. Для AS “Sadales tīkls” это
значительные расходы, которые в настоящее время по-
крываются лишь теми, кто потребляет электроэнергию.

В действующие распределительные тарифы включе-
ны затраты на доставку энергии, и впредь для всех жи-
телей прежняя цена на услугу распределения элек-
троэнергии будет состоять из двух частей: небольшой
фиксированной ежемесячной платы и уменьшенной пла-
ты за доставку электроэнергии в соответствии с по-
требленными киловатт-часами. У большей части до-
машних хозяйств общий счет за электроэнергию су-
щественно не изменится, у пользователей, которые по-
требляют электроэнергию эффективно, конечный
счет за электричество даже уменьшится, а у так назы-
ваемых „нулевых” подключений, не потребляющих элек-
троэнергию, или у неэффективных потребителей счет
увеличится.

Например, у домохозяйств с однофазным под-
ключением, не потребляющих электроэнергию, впредь
счет увеличится на сумму фиксированной ежемесяч-
ной платы 1,50 евро (включая НДС). При сравнитель-
но небольшом потреблении электроэнергии – 85 кВт-
час в месяц – общий счет увеличится на 0,13 евро. При
потреблении 115 кВт-час в месяц конечный счет умень-
шится на 0,21 евро, а при ежемесячном расходе 300 кВт-
час общий счет уменьшится на 2,97 евро в месяц.

У домохозяйств с трехфазным подключением объем
фиксированной ежемесячной платы будет зависеть от
мощности подключения. Например, для трехфазных под-
ключений в 20 A, не потребляющих электроэнергию,
впредь счет увеличится на сумму фиксированной еже-
месячной платы – 4,84 евро (включая НДС). При сравни-
тельно небольшом потреблении электроэнергии – 100
кВт-час в месяц – общий счет увеличится на 3,35 евро.
При потреблении 400 кВт-час в месяц конечный счет
уменьшится на 1,13 евро, а при ежемесячном расходе 600

кВт-час общий счет уменьшится на 4,10 евро в месяц. 
Распределительные тарифы, по которым жители и

предприятия будут платить в соответствии с мощностью
своего подключения и расходом электроэнергии, долж-
ны покрывать затраты на содержание и восстановле-
ние электросети. Минимальное требование к долго-
срочному развитию сети – это модернизация в соот-
ветствии с потребностями клиентов и ежегодное пол-
ное восстановление не менее 2% общего объема элек-
тросети. Тем самым улучшается качество электро-
снабжения страны и обеспечивается непрерывность по-
ставки электричества. Каждый год необходимо рекон-
струировать и восстанавливать электролинии протя-
женностью в среднем 1600 км. Это минимальный объ-
ем, разработанный AS “Sadales tīkls” в качестве ком-
промисса между платежеспособностью жителей и пред-
приятий и объективной необходимостью восстановления
сети, чтобы к 2024 году достичь среднего уровня ЕС.  

“То, сколько и как эффективно мы инвестируем в ре-
конструкцию электросети сейчас, определит, каким бу-
дет качество и расходы электросети в следующие 30-
50 лет, так как это средний срок службы элементов элек-
тросети. Средства, полученные в результате введения
новых, сбалансированных тарифов, помогут более эф-
фективно и целенаправленнее модернизировать “на-
следие советских времен”, которое составляет 50% об-
щей электросети страны. Эта сеть больше не отвеча-
ет ни потребностям и требованиям клиентов к каче-

ственной поставке электричества, ни плотности насе-
ления и объему потребляемой электроэнергии – там,
где были совхозы и большие заводы, сегодня зачастую
остались лишь заброшенные здания, а на месте быв-
ших лугов в пригородах построены новые поселки или
развивается бизнес”, – отмечает А. Пинкулис.

Информационные мероприятия об ожидаемых из-
менениях в структуре тарифов проводятся с начала года,
когда тарифы были поданы в Комиссию по регулиро-
ванию общественных услуг, и будут продолжаться
вплоть до вступления в силу сбалансированных тари-
фов, чтобы информировать домохозяйства и юриди-
ческие лица, особенно в регионах, о влиянии сбалан-
сирования тарифов на конечный счет за электричество.
Планируется, что об изменениях счета клиентов будут
информировать также торговцы электричеством.

Для того чтобы предоставить информацию о пла-
нируемых изменениях распределительных тарифов, в
феврале и марте руководство AS “Sadales tīkls” встре-
тилось с представителями крупнейших потребителей
электроэнергии: Латвийской торгово-промышленной
палатой, Латвийской федерацией пенсионеров, Советом
по сотрудничеству организаций сельскохозяйственников,
Латвийским союзом самоуправлений, Латвийской ас-
социацией защиты прав потребителей и Ассоциацией
производителей стройматериалов.

Татьяна Смирнова, 
Специалист по коммуникации AO „Sadales tīkls“

Комиссия по регулированию общественных услуг
утвердила изменения тарифов на услуги

распределительной системы       
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ПРОЕКТЫ

Латгальский регион плани-
рования начинает осуществле-
ние проекта «Осуществление
мероприятий деинституциона-
лизации в Латгальском регионе
(ДИ)», цель программы действия
– увеличить доступность соци-
альных услуг определенным
группам общества на месте их
жительства и в среде прибли-
женной к семейной. Эти услу-
ги будут применятся к совер-
шеннолетним лицам с ум-
ственными расстройствами, а
также детям и молодежи вне се-
мейной опеки и молодежи и де-
тям с функциональными нару-
шениями.

Самоуправление Лудзенского
края содействует как Партнер по
сотрудничеству в осуществлении
мероприятий данного проекта, в
общем в проекте участвуют 17
самоуправлений Латгальского
региона и 1 государственный
центр социального ухода
«Latgale» с тремя филиалами.

Одновременно самоуправ-
ление Лудзенского края, уча-
ствуя в реализации данного про-

екта, сможет претендовать на
финансирование Европейского
фонда регионального развития
для развития инфраструктуры
социальных услуг.

Деинституционализация это
создание системы услуг, предо-
ставляющей человеку, который
не в состоянии за собой ухажи-
вать, необходимую поддержку,
чтобы он мог жить дома или в
семейной среде. Услуга на-
правлена на способствование не-
зависимой жизни и уменьшению
обществом созданных преград
возможностям самовыражения,
соучастия и интеграции людей
с инвалидностью.

Социальная служба
Лудзенского края выявляет и
просит отозваться:

-законных представителей
детей с функциональными на-
рушениями, у которых имеется
заключение от Государственной
врачебной комиссии эксперти-
зы здоровья и работоспособно-
сти о необходимости особого
ухода, желающих получить
услуги ухода, «передышки» и со-

циальной реабилитации;
-людей с умственными на-

рушениями (I или II группа ин-
валидности), которые хотели бы
получать социальные услуги (на-
пример, уход на дому, центр
дневного ухода, специализиро-
ванные мастерские, групповые
квартиры, услуги краткосроч-
ного социального ухода, кон-
сультации специалистов и ин-
дивидуальная поддержка, груп-
пы поддержки и групповые за-
нятия).

Обобщив информацию о де-
институционализации, надо
подчеркнуть ее позитивное
значение в нашем обществе – по
сути это уважение к менее за-
щищенным членам общества:
детям, молодежи, взрослым с
умственными нарушениями,
которые каждый имеет свою ин-
дивидуальность, свои позитив-
ные черты, навыки и способно-
сти. Они все также как и любой
из нас имеют право на нор-
мальную повседневную жизнь,
соответствующую их потреб-
ностям и способностям.

Самоуправление Лудзенского
края участвует в проекте
деинституционализации

Работать рука об
руку в Kolnasātа

В этом году у Лудзенского Римско-католического прихода под-
держано несколько проектов. В Конкурсе малых проектов куль-
туры, финансируемых самоуправлением Лудзенского края, под-
держан был проект прихода «БЫТЬ ВМЕСТЕ!» с финанси-
рованием в размере 500,00EUR. В рамках данного проекта для
нужд пасторальной работы прихода будет приобретен компью-
тер, так как это является одним из преимуществ в пасторальной
работе. В эпоху технологий очень важен обмен информацией и
визуализация информации. Информационные технологии боль-
ше привлекают молодежь, это один из способов, как заинтере-
совать молодежь христианским миром: поучить, разъяснить, пред-
упредить, научить моральным ценностям. Но не забыты также
и книги, скажите – устаревший источник информации. Нет, это
вечная ценность, поэтому за средства, предоставленные в рам-
ках проекта, планируется приобретение книг для христианско-
го образования детей и подростков. Однако одним из важней-
ших мероприятий проекта является шитье нарядов для процес-
сий, за предоставленное финансирование будет приобретена ткань
для шитья нарядов. Услугу шитья нарядов предоставит и про-
спонсирует индивидуальная работа «Лудзенская швейная ма-
стерская». От имени прихода благодарим швейную мастерскую
за вклад в осуществление нашего проекта. Некоторые новые на-
ряды будут использованы уже 22 мая на Празднике Первого
Святого Причастия, остальные будут сшиты, чтобы дети могли
участвовать в процессии во время празднования Вознесения
Пресвятой Девы Марии на Небеса 15 августа.

Агентство развития Латгальского региона 22 апреля 2016 года
поддержало проект Лудзенского католического прихода
«Vosora Kolnasātā» в рамках целевой программы Государственного
фонда культурного капитала «Латгальская культурная програм-
ма, поддерживаемая Латвийскими государственными лесами 2016».
Целью данного проекта является сохранение и развитие лат-
гальского языка, обучение ему младшего поколения и обеспече-
ние творческого проведения свободного времени летом в хри-
стианской атмосфере. Главным мероприятием этого проекта ста-
нет организация занятий в творческих мастерских для лудзенских
детей и молодежи.

На летнем мероприятии дети укрепят свои знания о религии
и этике, осваиваемые во время учебного года, и осознают ос-
новные ценности латгальской идентичности. На занятиях они
будут изучать церковные песни и молитвы на латгальском язы-
ке, а также разговорную речь и чтение. Дети сами будут изго-
тавливать молитвенники на латгальском языке и розарии.
Мальчики будут учиться прислуживать в алтаре. Девочки бу-
дут практиковать литургическую процессию. Занятия поспо-
собствуют развитию и укреплению интеллектуальных, твор-
ческих и практических навык детей. У детей создастся поня-
тие об окружающем христианском мире, будет формировать-
ся их эстетический вкус и культура общения. Также будут ор-
ганизованы спортивные мероприятия, каждый индивидуально
сможет открыть в себе новые таланты и развить свои творче-
ские способности и навыки. Проектные средства предназначены
на приобретение материалов для творческих мастерских.

Реализуя проекты, детям и молодежи Лудзенского края будет
дана возможность провести время летних каникул с пользой, а так-
же будет способствоваться развитие духовного образования мо-
лодого поколения.

Сакральное наследие является значительным
фактором в создании качества жизни человека.
Важно сохранить его значение в жизни челове-
ка – осознать, охранять и включить в оборот со-
временной жизни, способствовать понятию
культурно-исторических ценностей в обществе.

11 мая 2016 года с распоряжением
Министерства культуры в список охраняемых го-
сударством памятников культуры как памятник
искусства был включен орган Лудзенского
Римско-католического костела Вознесения Святой
Девы Марии.

Орган является образцом традиций строи-
тельства органов второй половины 19-го века, из-
готовлен в Петрограде в 1864 году и в 1904 году
перевезен в Резекне. Инструмент имеет большое
значение, так как является в Латвии редко встре-
чаемой работой мастеров Санкт-Петербурга. Он
характеризует также почерк мастеров, работаю-
щих на территории Латвии в 19/20-ом веке, и прак-
тику перестройки более древних органов, создавая
инструмент большого размера. В связи с этим дан-
ный орган имеет научное, культурно-историче-

ское и образовательное значение.
В начале 2015 года Лудзенский католический

костел перенял орган с Резекненского Римско-ка-
толического кафедрального собора Пресвятого
Сердца Иисусова и решил его реставрировать.

В данный момент орган находится в разо-
бранном виде, но подготавливается к установке,
уже в 2015 году была начата работа по рестав-
рации, которую проводит известный в Латвии ре-
ставратор органов Алвис Мелбардис. 

Для полной реставрации органа необходимы
большие финансовые вложения, поэтому
Лудзенский католический приход принимает ак-
тивное участие в привлечении финансирования,
участвует в разных проектных конкурсах, чтобы
сохранить орган как культурную и художе-
ственную ценность следующим поколениям.

12 мая выяснились те претенденты, которые
получат финансирование фонда благотвори-
тельности «Rietumu Banka» в рамках конкурса
«Сакральное наследие Латвии», проект
Лудзенского Римско-католического католического
прихода о реставрации органа был поддержан.

Работа по реставрации очень сложная и с фи-
нансовой точки зрения объемная, поэтому рабо-
та поделена на этапы и шаг за шагом, в этот раз
с поддержкой «Rietumu Banka», приблизимся к
цели. Лудзенский католический приход надеется,
что процесс реставрации не остановится и уже
в следующем году Лудзенский Римско-католи-
ческий костел Вознесения Девы Марии будет на-
полнен звуками органной музыки.

Илона Мекша,
руководитель проектов

На шаг ближе к реставрации органа
Лудзенского Римско-католического костела

Фото из архива
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ИЗ ЖИЗНИ ШКОЛ

В апреле коллектив Лудзенской ху-
дожественной школы им. Ю. Сойкана
творчески отметил свой 25-й день рож-
дения. Всю неделю продолжалось
празднование юбилея. Состоялось от-
крытие трех выставок: работы воспи-
танников – в школе, заключительные
работы выпускников – в музее, карти-
ны педагогов – на всех четырех этажах
здания самоуправления. Каждой вы-

ставке присвоено особенное название и чувствуется своя аура.
Художественная школа нашего края во все времена умела сохранить свой
почерк и сумела остаться свободной, выбирая свой путь. 

Организация дня рождения также выражалась в творчески вкусненьких
мастерских, салюте из шариков, особенных подарках для гостей праздни-
ка: сборнике стихов Антона Кукойя, созданном школой, «Dūd pīci, Onton»
(пер. - Дай пять, Онтон) и портретах младших воспитанников, которые были
вручены сотрудникам самоуправления и другим людям известным в Лудзе. 

Все, кто заходят в здание самоуправления, обязательно заметят доми-
нирующие синие оттенки в выставке работ педагогов «Trejdeveni apvāršņi».
Каждый учитель является личностью со своим почерком: нельзя перепу-
тать настроение оптимистичных и романтичных работ изящной и нежной
Инты Терентьевой с комически масштабными картинами Инесе Казиниеце
или ироническим абстракционизмом Bitty Фомина. Именно это ощущение
внутренней свободы является силой коллектива в практичном мире мате-
риальных и денежных ценностей, в мире одинаковых псевдоэталонов и ком-
мерческого искусства. 

Антон Кукойс когда-то связал 4 мая 1990 года, день возрождения
Латвийского государства, с созданием художественной школы, так как мо-

жет именно этой атмо-
сферой свободы вдох-
новленные люди район-
ного руководства тех
времен – Вилис
Дзервиниекс, Анастасия
Сергеева и Петерис
Байжа – задумали соз-
дание художественной
школы в Лудзе. Повезло
с тем, что первым ди-
ректором школы при-
гласили стать Антона
Кукойса. 

«3 мая 1990 года при-
ехал в Лудзу и написал заявление. В первый день еще только с наружи уви-
дел здание... Мурашки по коже пробежали. Хорошо, что дух авантюриста
был сильнее сомнений. Облупившийся дом на углу улиц Гагарина и Кр.
Барона, прежде – гостиница, совершенно запущенное здание...» Так само
начало вспоминает А. Кукойс. Но все свершилось. Уже в предвечерний час
6 сентября – торжество по поводу открытия школы. Те, кто помнят Антона,
знают, что он умел генерировать и также реализовать самые сумашедшие
идеи. Ему удалось создать команду из творческих и деятельных людей. Уже
15 лет школой руководит Сандра Воркале. Она продолжает выхаживать и
развивать когда-то начатые школьные традиции и поддерживает творческий
дух школы. 

На юбилейном мероприятии в холодноватом зале кинотеатра всех согре-
вали воспоминания, добрые пожелания, приветы со всех филиалов школы в

Пилде, Цибле, Пушму -
цове и Наутренах, само-
управлений, партнеров по
сотрудничеству, сосед-
них художественных
школ: Карсавской музы-
кальной и художествен-
ной школы, Зилупской
музыкальной и художе-
ственной школы,
Резекненской средней
школы искусства и ди-
зайна и художественной
школы. Расма и Гунарс
Игауни наполнили поме-
щение сочными латгаль-

скими песнями, создали оркестр из педагогов художественной школы.  
День рождения отпразднован, юбилейный торт съеден. Пусть

Художественной школе и впредь удается сохранить творческий дух и свое-
образность, пусть удается открывать таланты, выхаживать нашу латгаль-
скую культуру, прислушиваясь к мировому дыханию, как это велит делать
имя Юриса Сойкана в названии, оценить и высветить богатства искусства
своего края, как это делал Антон Кукойс. 

Приятно, что выпускники школы Санита Ранцане, Лига Пробука, Инга
Иудре, Кристине Иговена, Янис Прикулис, Олга Степанова, Дите Чепуле,
Агра Ритиня  и другие связали свою жизнь с профессиональным искусством
в его многогранном выражении, но столь же важно зажечь творческую ис-
кру в каждом ребенке, который уже в дошкольном возрасте поступил в
Академию художественной фантазии.

Ванда Жулина

Художественной 
школе – 25

Территория творчества – 654 м2, 16 увле-
кательных учебных предметов, 10 талант-
ливых педагогов, 255 кг выпитого кофе, 2500
кг использованных красок, 150000 изрисо-
ванных карандашей – с таким багажом всту-
пила в свой юбилейный год Лудзенская ху-
дожественная школа им. Ю. Сойкана. 

Четверть века назад известный в Латгалии
работник культуры и общественный деятель
А. Кукойс принял судьбоносное решение: ху-
дожественной школе в Лудзе – быть. 18 июня
1991 года на работу в школу был принят пер-
вый педагог, а уже осенью двери школы рас-
пахнулись для учеников. Школе довелось пе-
режить немало трудностей: шесть лет по-
тратил А. Кукойс, чтобы найти для неё под-
ходящее помещение. Деревянное здание го-
родской гостиницы на углу улиц Стацияс и
Кр. Барона, первоначально выделенное шко-
ле, мало подходило для её нужд. Кабинеты
бывшего районного комитета партии также
не стали для художественной школы родным
домом. Третий переезд оказался счастливым.
И вот уже 19 лет двухэтажное здание крас-

ного кирпича с белыми колоннами у входа
является местом, где юные лудзенцы по-
стигают основы изобразительного искусства.
Дом, построенный более 140 лет назад мест-
ным помещиком и предпринимателем М.
Пленом, недавно пережил реновацию, и шко-
ла обрела второе дыхание. 

Свой 25-летний юбилей Лудзенская ху-
дожественная школа празднует с размахом.
Этому событию посвящено несколько ме-
роприятий, одно из них – выставка в
Лудзенском Краеведческом музее “Kaids
vīnmār... naaizmierstuļu stuodeņus stota!” В
день открытия выставки 21 апреля на дип-
ломные работы выпускников разных лет
Лудзенской художественной школы, а так-
же её Наутренского филиала пришли по-
смотреть нынешние воспитанники, педаго-
ги, партнёры художественной школы из де-
партамента гос. полиции. Открывая выставку
“Kaids vīnmār... naaizmierstuļu stuodeņus sto-
ta!” директор школы С. Воркале сказала: “Мы
не можем знать, где, как и какие всходы да-
дут посеянные нами, педагогами семена
творчества. Наши ученики заканчивают шко-
лу совсем юными, и мы видим их потом уже
взрослыми людьми, многие из которых, сами
став мамами и папами, приводят к нам своих
детей. Мы часто задаём вопрос бывшим уче-
никам: что вам дали годы учёбы в художе-
ственной школе? Многие наши выпускни-
ки учатся в Санкт-Петербурге, в Европе, кто-
то поступил в Латвийскую Художественную
Академию. Те же из учеников, кто не связал
свою жизнь с искусством, отвечают: мы ри-
суем вместе с нашими детьми. Поэтому так
важно, чтобы всегда нашёлся “Kaids
vīnmār... naaizmierstuļu stuodeņus stota!”

Руководитель коммуникаций
и общественных отношений 

Лудзенского краеведческого музея 
Р. Кучане 

На юбилейном торте зажигаются свечи 

Самые юные воспитанники школы подарили
Элеоноре Обрумане её портрет

21 апреля в большом
зале Лудзенского крае-
ведческого музея на тор-
жественном мероприя-
тии, организованном
Лудзенской художе-
ственной школой им. Ю.
Сойкана, на котором была
открыта выставка, уча-
стие приняли не только
преподаватели и воспи-
танники школы, но и по-
лицейские Лудзенского
участка ЛРУ ГП.
Присутствующих также
порадовало неожиданное
появление «полицейских»
– Кота Рудиса и Бобра
Бруно. 

Директор художественной школы Сандра
Воркале вручила благодарственные письма

начальнику участка и коллективу полиции
за длительное сотрудничество в граждан-

ском и патриотическом
воспитании детей и под-
ростков. Начальник
Лудзенского участка вы-
разил надежду и на даль-
нейшее успешное сотруд-
ничество, школе были
вручены разные подарки.
На этом мероприятии ца-
рила позитивная и весёлая
атмосфера!

Елена Рутковска,
инспектор Отдела 

полиции порядка 
Лудзенского участка

ЛРУ ГП

Директор Лудзенской художественной
школы им. Ю. Сойкана Сандра Воркале

во время открытия выставки

Сотрудники полиции поздравляют школу с юбилеем 
Фото авторов статей и Светланы Римши

На юбилей пришли и двое «полицейских» – Кот Рудис и
Бобер Бруно

Двадцать пять 
красочных лет

ЛРУ ГП поздравляет своих долголетних
партнёров по сотрудничеству –

Лудзенскую художественную школу имени
Ю. Сойкана с 25-летним юбилеем
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Звёзды, как сотни искрящихся глаз,
За нами следят, с высоты наблюдая.
Они, словно жемчуг далёких морей,
Или камни, что денег огромных дороже.
Каждый из нас любит смотреть на звёзды, за-

гадывать желания. Кто-то пытается рассмотреть
космическое небо, представить ту или иную пла-
нету. Что же такое космическое небо? 

15 апреля 2016 года любители физики и зна-
токи космоса Лудзенской средней школы № 2 со-
брались на  великую космическую тусовку, по-
священную 55 – летию со дня полета первого че-
ловека  в космос.  Как и полагается, космический
полет начинается с построения ракет. Выше всех
взлетела ракета Светлова Луки из 9б класса, это
зрители смогли увидеть на видео. Катя, Диана,
Эрика и Ольга из 8б класса продемонстрирова-
ли запуск двух ракет прямо в зале: одна обык-
новенный шарик, а для второй, взлетевшей здесь
же в зале на метр, топливом послужила обык-
новенная таблетка шипучего аспирина, всту-
пившая в реакцию с водой. У десятиклассников
Даниэла, Владислава и Ильи топливом для ракеты
послужила сера, которую они наскребли со спи-
чечных головок. Было заманчиво, интересно и,
конечно, весело.

Затем «космические тусовщики» отправились
путешествовать по разным планетам. Первой по-
сетили Меркурий – планету «замечательных тор-
говцев» (ведь Меркурий – бог торговли). Там даже
помогли меркурианцaм взвесить слона.  Вскоре
попали на планету влюбленных – Венеру, где раз-
гадали тест «космических влюбленных». На Марсе
встречались с великими космическими завоева-
телями. В центре внимания оказалась планета
Юпитер. Здесь пытались разрешить спор с фи-
зиками – астронавтами в игре «верю, не верю».
Они и стали победителями.

Как и должно было случиться, посадка на нашу
красивейшую, родную и любимую планету Земля
произошла удачно, если не считать того, что все-
таки пришлось встретиться с инопланетянами,  ко-
торым,  общаясь жестами, как в игре «крокодил»,
объяснили ряд физических и космических терми-
нов.  Первым на Землю приземлился экипаж 9б клас-
са в составе Субботин Захар, Светлов Лука,
Стеймакова Ника, Рагинская Анастасия,  Мищенко
Элина, Симаев Влад. Они и заработали первое ме-
сто за скорость и находчивость. Вторым был эки-
паж 10б класса: Горбачев Даниэл, Терехов
Владислав, Петров Илья, Якушенко Ксения, а треть-
им – экипаж 8б класса: Павловская Катерина,
Ребинова Эрика, Дударева Диана, Гомерова Ольга.

Как и полагается на любой «тусовке»,  все хо-
рошо повеселились, особенно понравилась
сценка «интересные случаи на уроках физики»,
которую разыграли ученики 10б, и поучаствова-
ли в сценке  8б «Судьба учителя физики». А в за-
ключение посмотрели  мюзикл о физике, подго-
товленный учениками 9б класса.

Во время полета все бортовые системы рабо-
тали в заданном режиме. «Главная
Наблюдательная  Комиссия Межзвездных

Полетов» – наше жюри, в составе учительницы
физики Вилманиете Валентины Изидоровны и
ученицы 12а класса Митченко Саманты спра-
ведливо и мудро оценивала   ответы  «тусовщи-
ков». «Великие космические ведущие» – Епремян
Камилла и Лапшов Никита остроумно и с огонь-
ком провели «тусовку». Гусенков  Виталий – «ве-

ликий космический диджей», как всегда, был на
уровне. Ученицы 7б класса Руткина Алина,
Шакурова Анастасия и Журздина Иллария по-
радовали всех «тусовщиков» своим шоу мыльных
пузырей. А учителя – Андрушкевич Светлана
Ивановна, Маевская Жанна Дмитриевна, Голубева
Инна Владимировна очень переживали и вол-
новались  за своих учеников.  Заместитель ди-
ректора школы по воспитательной работе
Збитковская Велта Адольфовна оказала большую
помощь в организации «тусовки». Всем им боль-
шое спасибо!

Во время «тусовки» узнали много нового и ин-
тересного о космосе, планетах, жизни космонав-
тов в условиях невесомости,  а также, что наша стра-
на не осталась в стороне от освоения Космоса.
Фрид́рих Артур́ович Цан́дер – учёный и изобре-
татель, один из пионеров ракетной техники, один
из создателей первой советской ракеты на жидком
топливе «ГИРД-X» родился и учился в Риге.
Космонавт № 208 Соловьёв Анатолий Яковлевич
тоже родился  и учился в Риге. По количеству вы-
ходов в открытый космос (их было 16) его имя за-
несено в книгу рекордов Гиннеса, его достижение
до сих пор не превзойдено. Космонавт № 268
Алекса́ндр Ю́рьевич Калери ́родился в Юрмале, в
космосе он побывал 5 раз,  суммарная продолжи-
тельность полетов – 769 сут. 06 ч. 34 мин. 56 с. 

И в заключении хочется сказать:
Кто ничего не замечает, 
Тот ничего не изучает. 
Кто ничего не изучает, 
Тот вечно хнычет и скучает.
Так что будьте внимательными, побольше чи-

тайте, наблюдайте,  учите физику. Это очень ин-
тересно, полезно и увлекательно.  Поверьте, ску-
чать будет некогда! 

Организатор и идейный вдохновитель «кос-
мической тусовки» учитель физики и матема-

тики Лудзенской средней школы № 2
Филимонова Л. Л.

НЕСКУЧНАЯ ФИЗИКА КОСМОСА

Последний учебный семестр выдался успеш-
ным для ученика 12А класса Лудзенской город-
ской гимназии Райвиса Филимонова. Он уча-
ствовал в двух олимпиадах по информатике и,
одержав победу в обоих, обеспечил себе воз-
можность дальнейшего образования. 

В Риге на олимпиаде по ИТ «Open Mind 2016»,
организуемой Высшей школой экономики и куль-
туры в сотрудничестве с Латвийской ассоциацией
открытых технологий и Tele2 Shared Service Center,
Райвис занял 2-е место и получил скидку в раз-
мере 50% на плату за первый учебный семестр
в Высшей школе экономики и культуры или
Колледже Алберта. 

На олимпиаде по прикладной информатике
«Колесо Паскаля», организуемой Даугавпилсским
университетом, Райвис тоже занял 2-е место и по-
лучил спонсорский приз. Райвис может подать за-
явку на обучение полного времени за бюджетное
финансирование в бакалаврской программе ДУ
«Компьютерные науки» или в бакалаврской про-
грамме профессионального высшего образования
«Информационные технологии». 

Таким образом, учась ещё в школе, можно себе
обеспечить начало высшего образования.
Поздравляем Райвиса и его учительницу по ин-
форматике Вию Завадску.

Райвис Филимоновс – лауреат
олимпиады по информатике

Проект «Будь лидером!» 
в Лудзенской городской

гимназии
В этом году наша школа впервые участвует в проекте «Будь ли-

дером». В рамках проекта ученики 10 класса осваивают деловой
этикет, маркетинг. В 11 и 12 классах – бухгалтерский учет, осно-
вы предпринимательской деятельности, менеджмента. Учимся и
тому, как работать в команде, как поступать в разных ситуациях,
как справиться с конкуренцией, как достичь успеха. Этот проект
закладывает отличные основы в области предпринимательства и
учит думать как молодым предпринимателям. Для нас это первый
год, тем не менее мы уже достигли успехов.

В ходе учебного года было организовано много разных конкурсов.
Осенью – видеоконкурс «Лидеры растут в нашей школе», в ко-
тором ученицы 10б класса – Дайга Саркане, Анастасия
Смольнякова и Юлия Гарбузова – заняли первое место по голо-
сованию зрителей. Конкуренция была большой, но командная ра-
бота и коммуникативные навыки помогли одержать победу. 

В феврале участвовали в бизнес-играх «Путь к богатству», где
доказали, что мы умеем думать и действовать стратегически. В
этот раз в число лауреатов мы не попали, но две наши команды
от третьего места отстали всего на 3 очка.

Совсем недавно завершился конкурс «Я для своей среды». С
нашей школы на защиту проектов были приглашены три коман-
ды: Санита Грахольска и Ангелика Кривенока из 10б («Цветочные
горшочки из вторично используемых материалов»), Анастасия
Смольнякова, Вайра Брейдака, Юлия Гарбузова, Кристиана Копейка
из 10б («Изготовление ящиков для вещей») и Райвис Исаковичс,
Агита Васильева, Валерия Коваленко, Лаура Ливмане из 10ц
(«Восстановление школьных стульев»). Чтобы попасть в финальный
этап, проект должен был быть разработан и «на бумаге», и реа-
лизован практически. У каждой команды был интересный продукт,
который надо было презентовать 15 апреля в Риге, в Малом зале
Латвийского университета. Презентацию оценивало жюри, а в ауди-
тории присутствовали участники «Будь лидером!» со всей Латвии.
В этот раз повезло нашей команде «Предприниматели» – Райвису,
Агите, Валерии и Лауре. Проект «Восстановление школьных стуль-
ев» казался актуальным и интересным для требовательного жюри,
и «Предприниматели» завоевали 2-е место в конкурсе.

Состоялось также награждение победителей видеоконкурса
«Лидеры растут в нашей школе». Домой ехали с радостью за по-
лученный опыт и призы. 

Полезную и интересную информацию мы получили также во
время экскурсии по Академическому центру естественных наук
Латвийского университета. Ознакомились и с современной, по-
ощряющей процесс познания средой, и с учебными направлениями
и возможностями. Особенно привлек рассказ аттрактивного пре-
подавателя химии. 

Спасибо самоуправлению Лудзенского края и школьной ад-
министрации за нашу Большую Возможность участвовать в про-
екте! Проект «Будь лидером!» является платной услугой для мо-
лодежи Латвийских школ, осуществляемой Академией предпри-
нимательства и менеджмента. Самоуправление нашего края одно
из тех, которое покрывает более половины ежемесячной платы
школьников, оказывает финансовую поддержку нашему участию
в конкурсах и мероприятиях. Спасибо за предоставленную воз-
можность и приобретенный опыт! 

Дайга Саркане, Линда Мичуле, ученицы 10б класса ЛГГ

Пять уроков спорта в неделю!
У 3a класса Лудзенской городской гимназии (уч. Илга Таукача)

в следующем учебном году будет не два урока спорта как у осталь-
ных, а целых пять. 

Недавно узнали, что поддержана заявка учителя ЛГГ Солвиты
Нарницкой на проект «Спортом занимается весь класс». В этом
проекте в следующем учебном году участие примут 124 класса
из 56 краев Латвии – в общем 2286 участников – теперь и с
Лудзенского края.

Проект организует Латвийский олимпийский комитет в со-
трудничестве с самоуправлениями. Учебную программу и мето-
дические материалы предлагает Латвийская академия спортивной
педагогики. Два урока спорта у класса будут проходить также как
и у остальных, а три – дополнительно. Один из них предназна-
чен для улучшения осанки и общей физической подготовки, вто-
рой – для футбола, а третий предусмотрен для занятий в бассей-
не или занятий на свежем воздухе. Так как бассейна в Лудзе еще
нет, то наш 3a один урок в неделю в течении всего учебного года
будет заниматься спортом на улице. 

Начиная новый год проекта, организуется розыгрыш, в кото-
ром есть возможность выиграть комплект спортивной экипиров-
ки и комплект футбольных мячей. Нашим в этот раз крупно по-
везло, и они в числе тех немногих классов, которые выиграли и
полный комплект экипировки, и футбольные мячи.

Финансовую поддержку проекта осуществляет самоуправле-
ние Лудзенского края.

Ванда Жулина

Приглашаем на детский фестиваль!
1 июня, в Международный день защиты детей, на эстраде

Лудзенского городского парка в 10:00 состоится детский фести-
валь «Словно белый цветок расцвёл ребёнок». Цель мероприятия
мотивировать семьи проводить больше времени со своими ма-
лышами, позволять детям творчески выражать себя в танцах и пес-
нях, учась выступать на большой сцене, быть более смелыми, ак-
тивными и главное – своим выступлением дарить радость себе и
зрителям. На празднике выступят воспитанники учреждений до-
школьного образования Лудзенского, Циблского и Зилупского кра-
ёв. Будут и танцы, и песни. Можно будет услышать выступление
победителей конкурса вокалистов «Маленький певец – 2016».
Участников и зрителей мероприятия будут развлекать Солнышко,
Облачко и цветная Радуга. Также пройдёт парад Пэппи. К празд-
нику все группы учреждений готовят сценическое оформление –
большие куклы из бытовых и природных материалов.

Благодарим самоуправление Лудзенского края за финансовую
поддержку фестиваля.

Желаем Вам, дорогие зрители и участники, красивого празд-
ника!

Заместитель руководителя Лудзенского городского 3-го
УДО «Namiņš» в области образования Олита Споле
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3 мая в преддверие государственного праздни-
ка и в рамках Года молодежи Лудзенского края в
Лудзенской средней школе № 2 состоялась пре-
зентация песен Раймонда Паулса – Поп-улица. В
мероприятии участие принимали ученики с 1 по
11 классов, их родители и учителя. Порадовал твор-
ческий, временами романтический, временами юмо-
ристический взгляд всех участников на песни. 

Было презентовано несколько песен Маэстро:
Kūko, kūko dzeguzīte; Putniņš uz zara; Maza zaļa
vardīte; Pūpēdis; Miega dziesma; Anniņa vanniņā; Somu
pirts; Миллион алых роз; Бабушка рядышком с де-
душкой; Кашалот; колыбельная из кинофильма
«Долгий путь в дюнах» и др. Песни Р. Паулса звуча-
ли и на латышском, и русском языках, ученики 8б

класса презентовали песни композитора, играли на
скрипке, саксофоне и гитаре. 

На мероприятии все узнали много о сотрудни-

честве Раймонда Паулса с поэтами и певцами, ис-
тории песен. Например, мелодия песни Dāvāja
Māriņa (Миллион алых роз) до сих пор звучит при
прибытии поездов на железнодорожной станции
в городе Фукуяма, Японии, и жители эту песню счи-
тают своей народной песней. В честь 80-летнего
юбилея композитора Р. Паулса колокола Рижской
Ратуши каждый час скандируют фрагменты 15 ком-
позиций маэстро. 

Коллектив каждого класса получил
Благодарственное письмо и сладкий приз за ак-
тивное и творческое участие в мероприятии. Спасибо
всем ученикам, родителям, учителям за вложенный
труд и доставленное удовольствие себе и зрителям!

Велта Збитковска, заместитель директора по
воспитательной работе

Лудзенской средней школы № 2

«Превращения в классе с
расширенной реальностью»

продолжаются в Турции
С 17 по 23 апреля группа педагогов Лудзенской музыкальной

основной школы – Эрика Сталидзане, Сармите Стапуле и коор-
динатор проекта Диана Ванагеле – в рамках проекта «Erasmus +»
отправились на совместное краткосрочное мероприятие по об-
учению персонала в Стамбул (Турция). Тема нашего проекта
«Превращения в классе с расширенной реальностью», в проекте
участвуют 6 стран-партнеров – Литва, Португалия, Греция,
Хорватия, Турция и Латвия.

На первом международном собрании участников проекта, которое
состоялось в начале февраля в Латвии, Лудзенской музыкальной
основной школе, были освоены программы «Aurasma» и «Коды QR».
В данный момент в библиотеке Лудзенской музыкальной основной
школы обрабатываются книги, подаренные школе во время акции
«Я уже прочитал – прочитай и Ты!», используя коды QR.

Работа участников проекта проходила в школе Стамбула Engin
Can Gure Ortaokul, в которой учатся 1968 учеников и работают 54
учителя. Школа состоит из двух больших корпусов, которые со-
единяются наружной спортивной площадкой. Учеба в школе на-
чинается в 7:00 и организуется в двух сменах. Классы очень боль-
шие – более 50 учеников. Работа педагога считается очень престижной
и хорошо оплачиваемой. 

В школе нас гостеприимно встретили, и рабочие дни были спла-
нированы очень плотно. В первый день нас познакомили со шко-
лой, порадовали выступлением нескольких учеников – традиционным
пением, игрой ансамбля на гитаре и народными танцами.
Ознакомились с системой образования в Турции.

Осваивали работу с приложением «SurveyMonkey». Это при-
ложение, с помощью которого можно создавать разные опросы, ре-
зультаты которых автоматически суммируются с помощью про-
граммы. Эти знания необходимы, чтобы делиться опытом с коллегами
в своих школах. Эта программа облегчит работу учителей, прово-
дя разные опросы в своих классах. В первые дни было разработа-
но 6 проектных опросов, которые в завершении будут использованы
в школах каждого партнера проекта. По итогам этих опросов бу-
дут анализированы результаты данного проекта.

Были созданы следующие опросы:
Опрос о мероприятиях проекта для учителей.
Опрос о мероприятиях проекта для учеников.
Опрос для учеников о краткосрочном обмене групп школьников.
Опрос для родителей о краткосрочном обмене групп школьников.
Опрос для учителей о международных собраниях учителей.
Заключительный опрос для координаторов проекта.
В следующем этапе работы мы учились размещать эти опро-

сы в приложении «SurveyMonkey» на английском языке. Каждая
страна партнеров перевела эти вопросы на свой язык, чтобы в рам-
ках проекта провести опрос в своей школе и обобщить мероприятия
и результаты проекта, используя приложение «SurveyMonkey».

В ходе проектной встречи у рабочей группы была возможность
познакомиться с культурно-историческим наследием Стамбула и
сравнить его с ценностями своей страны.

Огромное спасибо говорим руководству Лудзенской музыкальной
основной школы, самоуправлению Лудзенского края за поддержку
в осуществлении проекта.

Эрика Сталидзане, Сармите Стапуле

Старые песни Раймонда Паулса,
новые песни Раймонда Паулса...

Анкета о качестве образования в учреждениях образования Лудзенского края
К завершению приближается 2015/2016 учебный год. В поле зрения самоуправления посто-

янно находятся результаты учебной и воспитательной работы молодого поколения. Чтобы обес-
печить качественную работу учреждений образования в новом учебном году, желаем провести
опрос родителей школьников и общества, проанализировать Ваши ответы и предложения.

Просим ответить на наши вопросы на домашней странице самоуправления Лудзенского края
www.ludza.lv или заполнив данную анкету до 21 июня с.г. и положив её в ящики для опросов в
волостных управлениях или здании самоуправления Лудзенского края (ул. Райня 16, Лудза) на
1-ом этаже.

В каждой анкете укажите ответы только об 1 учреждении образования. Если в учрежде-
нии образования учатся несколько Ваших детей, в каждой анкете отвечайте только об 1 ре-
бёнке. Если Ваши дети не посещают учреждения образования Лудзенского края, в вводном во-
просе укажите только то учреждение образования, о котором Вы хотите выразить своё мнение. 

Мой сын   Моя дочь   посещает _______________________________________________ 
(укажите учреждение образования и класс, группу, кружок или программу)

Прочитайте утверждения и напротив каждого их них отметьте 1 из 5 ответов, наиболее
соответствующий Вашему мнению.

Лудзенское городское 3-е учреждение
дошкольного образования «Namiņš»

приглашает родителей на оформление
документов

2 и 3 июня 2016 года с 8.00 до 17.00 Лудзенское городское 3-е
учреждение дошкольного образования «Namiņš» приглашает ро-
дителей на оформление документов для приёма детей в учреж-
дение дошкольного образования.

С собой надо взять:
1) направление от Управления образования, культуры и спор-

та Лудзенского края (тел. 65707138);
2) свидетельство о рождении ребёнка.
Обучение в Лудзенском городском 3-м учреждении дошкольного

образования «Namiņš» организуется на латышском языке по
«Программе общего дошкольного образования» и на русском язы-
ке по «Программе общего дошкольного образования националь-
ных меньшинств». В общем в учреждении дошкольного образо-
вания 6 групп. Их посещают дети в возрасте от 1,5 до 6 лет. Рабочее
время каждый будний день с 7.30 до 18.30. У детей есть возмож-
ность учиться в красивых, отремонтированных помещениях, воз-
обновляются площадки групп. В УДО «Namiņš» работают ис-
кренние, опытные педагоги и сотрудники. У 5-летних и 6-летних
детей занятия латышского языка проходят каждый день соглас-
но программе. Отправляясь в школу, дети уже осваивают чтение
и писание. Вне время занятий организуются разные тематические
мероприятия, выставки творческих работ. Дети ознакамливают-
ся с традициями и фольклором русского и латышского народов.

Дорогие родители, будем вас ждать в нашем учреждении до-
школьного образования!

Заместитель руководителя Лудзенского городского 3-го
УДО «Namiņš» в области образования Олита Споле
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ОБЩЕСТВО И КУЛЬТУРА

Танец сам по себе красив и многогранен, он спосо-
бен затронуть душу человека, подкрасться к самым со-
кровенным мыслям и чувствам человека, наполнить
сердце ритмами танца и выразить любовь танцоров к
самому танцу. 16 апреля 2016 года в Пушмуцовском
Народном доме Циблского края состоялся смотр
Лудзенского танцевального округа, в котором уча-

ствовало 20 танцевальных коллективов из краев
Балтинавы, Циблы, Карсавы, Лудзы и Зилупе.
Лудзенский край был представлен 7 коллективами на-
родного танца:
lМолодежный танцевальный коллектив Лудзенского

Детско-юношеского центра «Жепери» (младшая груп-
па), руководитель Сармите Стапуле – 1-я степень;
lМолодежный танцевальный коллектив Лудзенского

Детско-юношеского центра «Жепери» (старшая груп-
па), руководитель Сармите Стапуле – 1-я степень;
lМолодежный танцевальный коллектив Лудзенской

городской гимназии «Жикс», руководитель Элита
Романовска – 1-я степень;
l Танцевальный коллектив «Иснауда» среднего по-

коления Иснаудского НД, руководитель Янис Свикланс

– A степень;
lТанцевальный коллектив «Reizē!» среднего поколения

Лудзенского НД, руководитель Сармите Стапуле – A сте-
пень;
l Танцевальный коллектив среднего поколения «Klip-

Klap» НД Нюкшенской волости, руководитель Инесе
Микаскина – 1-я степень;
l Танцевальный коллектив сениоров «Atvasara»

Лудзенского НД, руководитель Сармите Стапуле – A степень.
Смотр оценивали три члена комиссии жюри: Илмарс

Дрельс – хореограф, главный руководитель
Резекненского танцевального округа; Винета Аболиня
– руководитель танцевального коллектива среднего по-
коления Веремской волости Резекненского края и
Сармите Стапуле – хореограф, главный руководитель
Лудзенского танцевального округа.

Желаем коллективам народного танца танцевать
столь-же энергично, чтобы дарить людям ту теплоту и
любовь, которую сами испытывают к танцу!

Подготовила
Карина Демко-Сенькане,

главный специалист в области культуры
Фото Бируты Ермаки и Светланы Римши

Два дня – 21 и 22 апреля – молодые люди Лудзенского
края участвовали в обучении о соучастии в разных об-
щественных процессах и осваивали навыки командной
работы. Обучение состоялось в Детско-юношеском цент-
ре Лудзенского края, обучение вели специалист по мо-
лодежным делам Озолниекского края Эйнарс Эрвинс
Дерибо и руководитель Бранкского центра детских и
юношеских инициатив Ингарс Бабчукс. 

Стартом семинара стали игры со знакомством
«Свидания» и «Пой со звездами». Работа семинара на-
чалась с вопроса «Что случается, когда ничего не про-
исходит?», заставляя присутствующих осознать вызо-
вы соучастия молодежи и понять, какие последствия
имеет то, что молодежь не проявляет инициативу, на-
чиная с принятия решений о своей жизни и соучастия
в мероприятиях классного коллектива. Участники об-
учения в командах разучили небольшие сценки из ре-
альных жизненных ситуаций, в которых молодые люди
ведут себя пассивно. В этой части семинара акценти-
ровалось участие молодежи в Школьной думе и разных
мероприятиях. Молодые люди вошли в роль исследо-
вателей и отправились в «Путешествие в Хикаду», рас-
ценивая принципы соучастия и способствуя осмысле-
нию способов того, как можно было бы мотивировать

участие молодежи в мероприятиях местного масшта-
ба. Выполняя задание «На пути моего опыта», моло-
дые люди поделились своим личным опытом, позво-
ляя осознать разные виды соучастия и возможности ге-
нерации новых идей и замыслов на будущее.

Второй день семинара начался с игры «Ветер в ивах»,
уча каждого доверять товарищам группы и развивая от-
ветственность за безопасность и хорошее самочувствие
окружающих. Дискуссия среди участников разверну-
лась, благодаря высказыванию и обоснованию лично-
го мнения о разных утверждениях. Молодые люди были
поделены на группы. Каждая группа должна была раз-
работать проект, который должен быть осуществлен в
Лудзе в определенный срок. Одна из команд обязалась
бороться с зависимостью от курения, организуя флэш-
моб, другая команда решила сконцентрировать внимание
на сближение семей, создавая семейные мероприятия.

«На семинаре о соучастии молодые люди сделали шаг

от разнообразия к согласию, практикуя и развивая на-
выки слушания, дискуссий, выражения мнения и убеж-
дения, способствуя взаимному сотрудничеству,» так при-
обретения оценивают тренеры обучения Эйнарс
Эрвинс Дерибо и Ингарс Бабчукс. На обучении моло-

дые люди практиковали способность работать в команде
и понимать, кто из них годится на роль лидера, кто –
исполнитель, а кто – советчик. Задания были разрабо-
таны так, чтобы, их выполняя, молодые люди могли по-
лучить новые знания, учиться презентовать сделанное.

Информацию подготовил
и.о. специалиста по делам молодежи

Детско-юношеского центра Лудзенского края
Игорс Малзубс

Смотр коллективов народного танца Лудзенского
танцевального округа

Молодежь осваивает основные принципы 
соучастия и командной работы
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На VI фестивале любительских
театров в Пилде все «смеются

на здоровье»
24 апреля в Пилдском Народном доме состоялся уже шестой меж-

краевой парад любительских скетчей «Смейся на здоровье». Это
мероприятие стало традиционным, и каждый год привлекает все
новых участников и зрителей. В народных домах многих волостей
действуют небольшие группы любительского театра. На меро-
приятиях волости всегда приветствуется выступление местных ак-
теров. Большие постановки требуют много времени и ресурсов,
поэтому в репертуаре каждой театральной группы имеются короткие,
юмористические скетчи для каждого мероприятия. 

Этой весной на фестивале театров участвовало 7 коллективов.
Лудзенский край представляли любительский театр Пилды «Vysaidi»
(режиссер Олита Баклане), драматический коллектив Нюкшенского
НД (реж. Айя Липовска), любительский театр Нирзского НД
«Nierzys zīds» (реж. Татьяна Третьякова), любительский театр
Истренского НД «Не золотая молодежь» (реж. Юлия Козюленока).
Были также гости из соседних краев: Зилупский любительский
театр «Виват» (реж. Алла Пеличева), Каунатский любительский
театр «Kaunatys runuotuoji» (реж. Неллия Васильева), любитель-
ский театр Блонтского НД «Aduks» (реж. Анита Грахольска).

Два часа прошли незаметно, все посмеялись от души, холодный
и дождливый весенний день стал намного солнечнее. Лучшая оцен-
ка работе актеров: смех зрителей. Зрители и были теми, кто опре-
делил победителя, присвоив свой приз зрительской симпатии. В этом
году его получил скетч любительского коллектива Нюкшенского
НД «Kuozu jubileja» (реж. А. Липовска). В роль благоверных ус-
пешно вошли молодые актёры: братья Арвид и Артур Шромы. Они
ученики средней школы, учатся только в 10 классе, а диалог сва-
дебного юбилея между женой и мужем у них выдался естествен-
ным, без преувеличений, действительно остроумным. Зрители это
оценили: 54 проголосовавших зрителя выбрали именно их. 

Мероприятие вела Олита Баклане. Все было отлично органи-
зовано и прошло гладко. Приятным сюрпризом было выступле-
ние местного коллектива линейных танцев «Шаг за шагом» и дет-
ской танцевальной группы «Ритм». Обеими коллективами руко-
водит Светлана Дузинкевич.

Каждое такое мероприятие является также встречей едино-
мышленников, обменом опыта, приобретением нового материа-
ла. В результате уровень театров постепенно растет.

Ванда Жулина

Неделя библиотек в Бригах

Двое молодых человека нашего края отозва-
лись на приглашение негосударственной орга-
низации «Still Running» участвовать в при-
ключении, организуемом литовским обществом
«Semeliskiu bendruomenes iniciatyvos». В рамках
молодежного обмена Erasmus+ был организован
проект «TURN AROUND» о преодолении стра-
ха, возникающего перед публичным выступле-
нием, а также о лучшем познании себя. Он про-
шел с 27 марта по 3 апреля в Тракай, Литве.

Агнесе Замбаре изначально воспринимала уча-
стие в проекте с тревогой, …так как все анкеты
заявки надо было заполнить в короткий срок, зна-
чит – в спешке. Скажу честно, было страшно
неведения, которое меня ожидало. Купив билет
в Вильнюс, я поняла, что выхода нет, надо пре-
одолеть свой страх и собирать вещи, ничего все
равно не теряю.

По приезду в Литву мое отношение к про-
исходящему резко изменилось. Люди, с которы-
ми я познакомилась, очень дружелюбные, пони-
мающие и лояльные. Участники и организато-
ры умели сотрудничать, выслушать предложе-
ния и учиться друг от друга. Я вовсе не жалею,
что мое имя среди участников Erasmus+, так как
я обрела новых друзей, знания о других культу-
рах, выучила фразы для общения на разных язы-
ках, получила сертификат «Youthpass», улучши-
ла знания английского языка и приобрела много
другого ценного опыта,- рассказывает Агнесе.

Герман Князюк об участии в мероприятии по
обмену опытом рассказывает: Когда я узнал, что
цель проекта развитие навык публичного вы-
ступления, уже 15 минут спустя писал заявку и
надеелся, что меня примут, так как считаю, что
способность уверенно и убедительно выступать
перед аудиторией очень ценная. 

Ни миг не жалею, что поехал и участвовал.
Занятия проходили очень непринужденно и ин-
тересно, на каждом занятии я приобретал ка-
кой-то новый опыт. Конечно, улучшил и свои зна-
ния английского языка. Но главное – я познако-
мился с новыми людьми из разных стран. Они по-
знакомили меня со своим языком, культурой, об-
разом жизни и многим другим. Делились своим
опытом, были очень приветливыми, дружелюб-
ными и отзывчивыми. С некоторыми участни-
ками мы остались хорошими друзьями.

Мероприятие было отлично организовано, на-
чиная с организации мероприятий и заканчивая
питанием. И, конечно, в завершении проекта мы
все получили сертификаты «Youth Pass» об уча-
стии в проекте. Как рассказал один из пред-
ставителей делегации Турции, такого вида сер-
тификаты могут помочь в поисках работы, если
та связана с коммуникацией или схожей
областью. 

После проекта остались только светлые и по-
ложительные воспоминания и эмоции! Если бу-
дет возможность, обязательно опять буду уча-
ствовать в такого рода проектах.

Во время проекта молодые люди могли по-
знакомиться со своими ровесниками из Литвы,
Португалии, Италии и Турции. Можно было усо-
вершенствовать свои навыки иностранных язы-
ков, искать схожие и отличающиеся черты в на-
ших культурах, участвовать в дискуссиях. В не-
формальной обстановке участники проекта учи-
лись преодолевать свой страх перед выступлением
в одиночку и в команде, разучивая пьесу. В дру-
гих мероприятиях мы познали себя, свои жела-
ния, освоили способность позитивно сосредо-
тачиваться на своей цели, наслаждаясь каждым
мигом. 

Подготовила Светлана Римша,
специалист по связям с общественностью

Преодолев страх, останешься
в выигрыше

В конце апреля воспитанники Студии сценического искусства
«Пеппилотта» и Театра движения Детско-юношеского центра
Лудзенского края участвовали в 9-ом Латвийском фестивале дет-
ских и молодежных театров «… и я буду идти и идти!» в Валмиере.
В мероприятии участие приняли около 450 молодых актеров со
всей Латвии. Была возможность посмотреть 33 интересных спек-
таклей. Их оценивали Детское и молодежное жюри и коллегия про-
фессионалов.

Студия сценического искусства «Пеппилотта» на фестивале вы-
ступила со спектаклем «Сбежим от Рождества!?» по мотивам пье-
сы Дайны Озолини. Театр движения показывал «Рождественский
рассказ», в котором читали фрагменты из Библии.

Приятно, что Детское жюри особенно отметило актерскую игру
Кристера Звиедра и Эдвина Солдана.

Молодые артисты вернулись домой с большим багажом опы-
та, новыми друзьями и позитивными эмоциями. Большое спаси-
бо родителям за участие и поддержку!

Светлана Римша,
руководитель ССИ «Пеппилотта»

Юные актеры выступают на
фестивале театров в Валмиере

20 апреля, в рамках Недели библиотек, ак-
тивные читатели Бригской библиотеки посетили
Ляудерскую волостную библиотеку Зилупского
края. Приятно удивило то, что в библиотеке име-
ется отдельное помещение музея, где хранится
коллекция архивных документов местной пра-
вославной церкви Святого Николая. Надо отдать
должное заведующей Валентине Клован за про-
деланную огромную работу в течение восьми лет
по обработке и систематизации документов. Как
рассказала Валентина, чтобы сохранить уни-
кальный церковный архив, многие документы уже
в ветхом состоянии, а также их разместить, не-
обходимо было специальное оборудование.
Поэтому, в 2014 году, при поддержке Зилупского
самоуправления, был написан проект “Aprīkojuma
iegāde Lauderu pagasta bibliotēkas kultūrvēsturiskās
krātuves ekspozīcijai”. Проект получил финанси-
рование ES, Eiropas Lauksaimniecības fonds Lauku
attīstībai: EIROPA INVESTĒ LAUKU APVIDOS
(ELFLA), а также Зилупского самоуправления. В
июне 2015 года по проекту была установлена не-
обходимая мебель и техническое оборудование.
Данные документы отображают многие события
из жизни местного населения волости (тогда
Витебской губернии) с 1799 года.Теперь здесь хра-
нятся различные регистрационные и учётные кни-
ги: свидетельства о рождении, смерти, брака, зе-
мельные и др. Кстати, многие из них до сих пор
имеют юридическую силу. Экспозиция теперь до-
ступна всем интересующимся. Некоторые жители
предоставили для музея старинные орудия тру-
да, быта, фотографии. Несомненно, данные ис-
торические материалы и экспозиция предметов
старины, сделали уникальным уголок краеведе-
ния в Ляудерской библиотеке! Благодаря за-
интересованным людям, патриотам своего края,

за стеклом витрин и шкафов, в тишине и со-
хранности – нетленное прошлое... Сердечно бла-
годарим Валентину Клован за рассказ о своей ра-
боте и желаем вдохновения, успехов и радости
в библиотечной работе!

P.S. Среди нас, бригских, в тот день были люди,
чьё детство, молодость прошли в Ляудерской во-
лости и те, чьи родственники здесь когда-то про-
живали. Конечно, чувствовалась ностальгия по ушед-
шему, по разрушенному. Зато сколько было и хо-
роших воспоминаний! «Хорошие воспоминания –
это наш личный запас счастья» (Патрик Эстрад).

Используя одноразовую посуду и свою фанта-
зию, можно придумать разнообразные поделки. На
этот раз, в Бригской библиотеке, дети создавали пас-
хальных зайчиков и цыпляток. Потрудились на сла-
ву и всё получилось! Смешные зайчата всем под-
няли настроение в преддверии православной пас-
хи. Также ребята имели возможность ознакомить-
ся с новыми детскими книгами и взять домой пон-
равившуюся. Спасибо всем юным любителям кни-
ги и творчества!

Алла Долговская
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Красивым и масштабным концертом Пилдский
духовой оркестр в субботу, 14 мая, отметил 45-
летний юбилей. Этот коллектив смело можно на-
зывать оркестром Валерия Петрова. 45 лет назад
он создал оркестр в Пилдской школе. Как школь-
ный оркестр он существовал дольше всего и ус-
пешно выступал на региональных и государст-
венных смотрах. Совсем недолго коллектив дей-
ствовал под крылом Детско-юношеского центра

Лудзенского края, а теперь является оркестром
Пилдского Народного дома. Менялся состав кол-
лектива, но руководителем оркестра все эти годы
оставался Валерий Петров. Оркестр всегда был
яркой визитной карточкой Пилды, доказывая, что
и в небольшой школе, небольшой волости мож-
но найти достаточно музыкально талантливых мо-
лодых людей, которые готовы учиться играть, ре-
петировать и выступать. Почти в каждой семье
Пилды кто-то в свое время был участником ор-
кестра. Это подтвердилось полным залом зри-
телей, громкими аплодисментами и многочис-
ленными поздравителями – бывшие оркестран-
ты, воспитанники Валерия. 

Концертная программа состояла из 17 номе-
ров, на сцене – 19 музыкантов: Вадим Воронцов,
Марис Веженков, Юлия Грахольска, Мария
Дергачева, Роман Быков, Валентин Сеймушкин,
Андис Строганов, Наталия Сеймушкина, Максим
Петров–Кудлан, Юрий Шевцов, Роман Сеньков,
Роман Боровик, Ростислав Ващенков, Виктор
Жаготский, Владимир Михайлов, Ольга Петрова,

Вероника Митченко, Элина Петровска, а также
гастролер Антон Захаран. В концерте прозвуча-
ли самые разные музыкальные произведения, до-
казывая высокий уровень профессиональности
оркестра.

Минутой молчания почтили память умерших
оркестрантов: Инару Померанцеву, Эрика
Волштейна, Райвиса Булиса.

Звучали искренние поздравления. Самое сер-
дечное поздравление – пение доченьки бывше-
го оркестранта Вайриса Сеймушкина, само-
управление в лице Эдгара Мекша подарило чек
стоимостью в 300 евро, поздравили также
Управление образования, культуры и спорта, де-
путат думы края Е. Кущ, депутат Саэймы А.
Якимов, управление Пилдской волости, Зилупская
музыкальная и художественная школа, Лудзенский
Народный дом, Детско-юношеский центр… мест-
ные любительские коллективы – театральный кол-
лектив, вокальный ансамбль и группа линейных
танцев подготовили номера. 

Торжественная часть продолжительностью по-
чти в три часа пролетела незаметно. Мероприятие
вела Сармите Стапуле.

Все желали оркестру готовиться уже к 50-лет-
нему юбилею. Пусть Валерию Петрову хватает
сил и творческих идей для воплощения пожела-
ний! 

Спасибо всем, кто поддержал организацию
празднования юбилея.

Ванда Жулина

Пилдскому оркестру – 45 Не забывайте нас
Памятные места и воинские захоронения Второй мировой вой-

ны зарастают травой, скрываются из виду под слоем ветвей и опав-
ших листьев, ветшают и теряют внешний вид. Но это только се-
зонные изменения. С приходом весны начинается их благо-
устройство. 

В этом году, стараниями Андрея Андреева, Лайлы Панчаки,
Алины Мухиной, Карины Спрингиш-Скуке были куплены и вы-
сажены на клумбах цветы. Обелиск в память о погибших жите-
лях волости и Братские кладбища захороненных воинов в Бригах
преобразились к майскому празднику яркими бархатцами и неж-
ными анютиными глазками. Работающими от Агентства занято-
сти проделана большая работа – почистили дорожки, клумбы про-
пололи и наполнили свежей землёй, обрезали кусты,  посадили
цветы и туи. Вивина Масловская вырастила рассаду салвии и по-
садила на Обелиске. 

На мероприятии 8 мая жители волости собрались, чтобы воз-
ложить цветы к памятникам, зажечь свечи памяти, вспомнить по-
гибших родных в той страшной войне. Николай Рудзейш, Ольга
Плотникова и Зоя Голубева провели панихиду по погибшим вой-
нам на поле брани. Много было воспоминаний в этот солнечный
и теплый день. Таким же дружным, теплым чаепитием встреча за-
вершилась в Народном доме. 

Благодарим пришедших на мероприятие памяти и всех, кто при-
нимал участие в благоустройстве и организации встречи. 

Главная миссия каждого музея собирать, хранить,
популяризовать и совершенствовать свою коллекцию.
Лудзенский краеведческий музей хранит свидетель -
ства материальной культуры, представляющие
историческую, научную, художественную или иную
ценность для нынешних и будущих поколений,
которые невозможно сохранить в реальной среде.
Большинство приобретений попадают в музей в
качестве дарений. Мы рады, что до сих пор есть
люди, для которых работа музея кажется важной
и которые заботятся о сохранении культурно-
исторического наследия своего края. Один из таких
людей – долголетний учитель, ремесленник Антонс
Солданс, который очень много помогал музею
добрыми делами и советом. Он также подарил музею
свою коллекцию деревянных работ. Одно из
последних наиболее интересных дарений - две пары
обуви. Раньше эту обувь можно было найти в каждой
семье, а теперь это редкость, и такую обувь можно
увидеть только в музее. Это колодки и сандалии.

Колодки и сандалии
Обувь является свидетелем своего времени, и

каждый предмет рассказывает о нашей истории,
бытовых привычках и позже уже о тенденциях в моде.

Ремесленник А. Солданс рассказывал, что колодками
в Латгалии называли специальную обувь с деревянной
подошвой толщиной 5-7 см и кожаной поверхностью.
Преимущественно их использовали в домах с
земляным утрамбованным полом. После выхода из
крестьянского селения в хуторах земляных
утрамбованных полов больше не было. В
крестьянских селениях такой пол был в тех домах, в
которых не было трудоспособных мужчин, поэтому
у семьи не было возможности проложить дощатый
пол. Зимой земляной утрамбованный пол был очень
холодным. Жильцы дома зимой находились в
помещениях в шерстяных носках и крючком вязаных
тапках из льняной нити. Идя в хлев, тапки не
снимали, а обували на них колодки, которые
находились в прихожей. Поэтому они были больших
размеров. Осенью и весной в скотных дворах перед
входом в хлев была грязь, тогда эта обувь на высокой
и толстой подошве оберегала от смачивания ног.
После работы в хлеву эту обувь оставляли в
прихожей на специальной подставке, чтобы не
намочить земляной утрамбованный пол и не
превратить его в грязь. Для утепления пола осенью –
после дня Микелиса или самое позднее после дня
Мартиньша – пол покрывали ржаной соломой слоем

толщиной 8-10 см. Весной в четверг перед Пасхой
солому снимали. Эту обувь – колодки – использовали
до 50-ых годов 20-го века. Их заменили с началом
производства резиновых сапог.  

В сандалиях на бал
Еще одна пара обуви, которую музею подарил А.

Солданс, это сандалии. Антон рассказывал о
сандалиях, что они были летней обувью. В сандалиях
люди посещали балы – молодежные вечера отдыха
или танцев, которые происходили по воскресеньям и
праздничным дням с 18.00 до 23.00. На эти балы
собиралась молодежь из двух или трех соседних
деревней. Такие балы организовались до II Мировой
войны. После войны поменялась государственная
власть и старые традиции были ликвидированы.
Люди больше не ходили в сандалиях. Их заменили
спортивными тапками с резиновой подошвой и
поверхностью из ткани.   

Эту обувь уже в этом году можно будет увидеть в
экспозиции Отдела под открытым небом.

Милана Буле,
директор Лудзенского краеведческого музея

B дар музею
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В этом году ТВ игру «Умный, еще умнее» смотре-
ли с особым интересом, так как в игре группы 12 клас-
сов успешно выступил ученик Лудзенской городской
гимназии Марис Лапшов. Ему удалось одержать по-
беду в полуфинале и продержаться в финальной игре
до третьего, предпоследнего, этапа. Летом вместе с
классным руководителем Марис использует получен-
ный приз – поездку в Страсбург.

Средняя оценка юноши по окончанию I семестра –
9,07. К тому же, как признает его классный руководи-
тель Инта Жейкаре, Марису, кажется, легко даются все
учебные предметы. У него позитивное отношение к
жизни: всегда отзывчивый, дружелюбный, открытый,
никогда не откажет, если о чем-то попросить, - так
Мариса характеризует классный руководитель. С хо-
рошими результатами он участвовал в многих олим-
пиадах, в этом году стал лауреатом конкурса научно-
исследовательских работ Даугавпилсского универси-
тета, самостоятельно осваивает немецкий язык, и в олим-
пиаде этого предмета тоже уже успел занять призовое
место. Марис занимается народными танцами, ведет
школьные мероприятия, в свободное время занимает-
ся спортом... 

Согласитесь, что характеристика почти нереально хо-
рошая, но в этот раз никаких преувеличений. 

Перед завершением учебного года мы задали Марису
несколько вопросов.

Kак ты записался на участие в ТВ игре? Сложно
ли это?

В интернете заполнил анкету заявки на домашней
страничке передачи. Меня удивило то, что вопросы были
очень разнообразными: был вопрос о моей средней оцен-
ке за первый семестр, о том, кем я хочу стать в буду-
щем, каким вижу будущее Латвии через 30 лет, с ка-
ким животным могу себя сравнить и тому подобное.

Несколько лет назад я уже заполнял анкету, но тог-
да меня не пригласили на игру. В этот раз повезло.
Ответил на вопросы коротко, на некоторые даже с юмо-
ром, особо не напрягался. Записаться на участие в игре
меня подтолкнула учительница, я так и сделал. 

Что там, в телевидении, происходит иначе, чем
видим мы, телезрители?

Участникам дается больше времени, чтобы ответить
на вопросы – если для ответа на задания первого эта-
па зритель видит 5 секунд, то на самом деле в переда-
че это 7 секунд. Кажется, ничего особенного, но во вре-
мя игры каждая дополнительная секунда ценна. Много
время проходит, пока нас готовят к передаче – грими-
руют. В студии мы провели около 5 часов, познакомился
с участниками из других школ.

Сколько времени проходит со съемки до показа
передачи?

Довольно много. Я думал, что передачи снимают-

ся если не в прямом эфире, то хотя бы незадолго до
из показа. Однако на самом деле это может быть за
месяц или даже дольше перед показом на ТВ.
Полуфинал снимали 3 марта, а на ТВ экранах его по-
казали только 15 апреля. Финал снимали 7 апреля, а
показали его 22 апреля. 

Что тебя удивило при просмотре передачи?
Я никогда не думал, что могу выглядеть таким серь-

езным.
Теперь много говорится о реформах необходимых

в образовании. Что Ты как ученик двенадцатого
класса изменил бы в нашей системе образования? 

Я мог бы вдаться в дискуссию о том, что, по мое-
му мнению, нужно исправить и изменить, однако луч-
ше оставлю эти дискуссии тем, кто этим непосред-
ственно занимается. Зачастую, предлагая какие-либо
улучшения системы, мы не учитываем негативную
сторону этих «улучшений». Это миссия профес-
сионалов.

Какие события из школьных лет больше всего за-
помнились?

Мой первый день в школе – 1 сентября 2004 года.

Тогда мне было страшно, я никак не мог понять, что
мне 12 лет надо будет ходить в школу. Помню, что со-
считал, что за год будет, когда я закончу школу, и пы-
тался представить, как это будет. Теперь, когда школа
уже почти закончена, я думаю: И это все? Я думал, это
будет дольше.

Свободное время. Сколько его остается? Как его
используешь?

Кришьянис Валдемарс когда-то сказал: «Я хочу, что-
бы было 96 часов в сутки.» С каждым днем я все боль-
ше понимаю, что тоже не отказался бы от такой при-
вилегии. Однако я не могу жаловаться, что когда-то при-
ходилось учиться по ночам. Никогда такого не было.
Много свободного времени занимают хобби. У меня
большой интерес ко всему, что происходит вокруг – по-
добно маленьким детям, которых часто называют «по-
чемучками». В отличии от них мне не достаточно толь-
ко ответа на мой вопрос, у меня есть желание все ис-
пробовать самому. Именно поэтому я много чем зани-
маюсь, например, осваиваю языки, играю в теннис, за-
нимаюсь музыкой.

Вернулся бы ли Ты жить в Лудзу, когда освоишь
профессию? Что должно случиться, чтобы в горо-
де было больше молодежи?

Вернусь, потому что, как и для любого латгальца, для
меня важна связь с родиной. Молодежь можно за-
интересовать возможностями карьерного роста и хо-
рошо оплачиваемой работой. И я очень рад, что наше
самоуправление предлагает разные программы для под-
держки студентов, таким образом мотивируя искать ра-
боту в Лудзе.

Чем для Тебя особенна наша страна? Ты много
путешествовал, можешь сравнить.

Нашим уважением к истории, культуре и традициям.
Каждое новое поколение отличается от преды-

дущих. Чем особенно Твое поколение?
Ответ на этот вопрос покажет время, так как я не могу

судить о том, что в молодом поколении особенного, но
я с уверенностью могу сказать, что современная мо-
лодежь имеет очень большой потенциал и обладает не-
ограниченной верой в свои силы. 

Какой подарок Ты бы хотел получить на вы-
пускной? 

Не задумывался над этим, так как главные подарки
я получил уже за время учебы – это мои знания, опыт
и желание продолжать образование.

Не спрашивали у Мариса о профессии будущего. На
ТВ он поделился, что хочет изучать медицину. Пусть
Марису и всем выпускникам этого года удастся все за-
думанное!

Ванда Жулина

НАШ ЗЕМЛЯК

● На кладбищах Райпольского прихода:
4 июня
14:00 – Старое Райпольское к.
15:00 – Новое Райпольское к.
На кладбищах Истренского прихода:
11 июня
12:00 – Шкеневское к.
13:00 – Заболоцкое к.
14:00 – Ионичское к.
15:00 – Пугачское к.
● На кладбищах Пилдского, Исталснского
и Бродайжского прихода:
4 июня
12:00 – Дзеркальское к.
13:00 – Вайшльское к.
14:30 – Шкирпанское к.
5 июня
13:30 – Вабульское к.
11 июня
12:00 – Рогайжское к.
13:30 – Болдиньское к.
18 июня
12:00 – Гавейкское к.
13:00 – к. Мазо Кукулю
19 июня
13:00 – Спрестишкское к.
15:00 – Зурзское к.
25 июня
12:00 - Богослужение, 13:00 – дни кладби-
ща на Нюкшенском к. 
● На кладбищах Лудзенского прихода:
4 июня
12:00 – Цивличское к. 

13:00 – Мелешкское к. 
11 июня
12:00 – Верньское к. 
13:00 – Лаучское к. 
18 июня
12:00 – Утичевское к. 
13:00 – Рудзишское к. 
25 июня
12:00 – Эйпльское к. 
13:00 – Запанское к. 
● В Циблском крае:
11 июня, 12:00 – Верумское кладбище
● В Малнавском, Рускуловском и
Салнавском приходах:
28 мая, 17:00 – Рогское к.
29 мая, 13:00 – Бозовское к.
4 июня, 17:00 – Барканское к.
5 июня, 13:00 – Зубкское к.
11 июня, 17:00 – Дагушевское к.
12 июня, 13:00 – Гребневское к.
18 июня, 17:00 – Кривеньское к.
19 июня, 13:00 – Угулевское к.
26 июня, 13:00 – Зоблевское к.
● В Стигловском приходе:
25 июня
14:00 – Пудыновское к., 
15:00  – Шалайское к.
● В Межвидской волости:
4 июня, 14:00 – Силское к.
18 июня, 15:00 – Виецинанское к.

ДНИ КЛАДБИЩ

Уважаемые лудзенцы 
и жители края!

29 мая 2016 года в 13:30

Лудзенское русское
общество Наследие приглашает

Вас на презентацию книги 
«Звенят в душе латгальские мотивы»
и встречу с поэтом, вице-президентом

Международной ассоциации писателей 
и публицистов (МАПП) 

Петром Ивановичем Антроповым, 
которая состоится в Лудзенском кинотеатре.

Участникам мероприятия будет  возможность 
получить новую книгу с автографом поэта.

Вход свободный

Все еще почемучка
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Продолжение со стр.15
Самые быстрые участники

пробега были определены в каж-
дой дистанции в пяти возраст-
ных группах среди мужчин и
женщин. Обладатели первых
трех мест были награждены дип-
ломами и медалями. 

В Народной дистанции
Девушки -10
1 место – Яна Долгилевича
2 место – Лаура Мортузане
3 место – Яна Буле

Юноши -10
1 место – Элгарс Кушнерс
2 место – Сандис Вашкевич
3 место – Алвис Збитковскис

Девушки 10+
1 место – Ласма Горемико
2 место – Амалия Трукане
3 место – Элза Козачкова

Юноши 10+
1 место – Дайрис Брилис
2 место – Никита Вознович
3 место – Никита Светлов

В Спортивной дистанции
Женщины -20

1 место – Сабина Дадалева
2 место – Елизавета

Хайндрава
3 место – Екатерина Бурдина

Мужчины -20
1 место – Армандс Матвеев
2 место – Нормундс

Сеньканс
3 место – Давис Веритис

Женщины 20+
1 место – Татьяна Кузнецова

Мужчины 20+
1 место – Алексей Шивченко
2 место – Алексей Лисовец

3 место – Эдгарс Брилис

Женщины 30+
1 место – Елизавета Пузане
2 место – Марута Гуйтане

Мужчины 30+
1 место – Николай Петров
2 место – Андрис Козачков
3 место – Руслан Клявиньш
«Весенний пробег» органи-

зовало самоуправление
Лудзенского края.

Светлана Римша,
специалист по связям 

с общественностью
«СЛАДКИЙ ДЗЮДО 2016»
успешен для Лудзенских

борцов
VII Международный турнир по дзюдо «СЛАДКИЙ ДЗЮДО

2016» стал успешным для Лудзенских борцов, которые на со-
ревнованиях представляли Рижский клуб дзюдоистов «Dinamo
LAT». В турнире участвовало 30 команд. В результате лудзенец
Тимур Коваленко – чемпион в группе U-10 (группа 35 кг в кон-
куренции 8 участников)! Наш дзюдоист Тимофей Веженков – обла-
датель бронзы (в группе 32 кг, 17 участников)! Соревнования про-
ходят в Салдус уже седьмой год, в этот раз в них участвовли 404
спортсмена из Латвии, Литвы, России и Польши.

Лудзенцы отметили
государственный праздник

«Весенним пробегом» 

5 апреля 2016 года в
Свентской средней школе со-
стоялись эстафеты «Смелые и
ловкие» среди школьников 2004
года рождения и младше из
Латгальского региона. В про-
грамму было включено 7 эстафет
с основными элементами самых
популярных спортивных игр –
баскетбола, футбола, флорбола,
а также просто с элементами лов-
кости и легкой атлетики.
Участниками команд были уче-
ники 5 и младших классов. 

Наш край представляла ко-
манда Лудзенской средней шко-
лы № 2: Эвия Асташева, Милана
Митрощенко, Ксения Белова,
Мария Хайндрава, Лана
Лукашевич, Эрика Стрельцова,
Лиана Нагля, Ксения Егорова,
Никита Вознович, Тимур Назин,
Роман Чернявский, Артем
Кодалев, Денис Грохольский,
Эдгар Силов. Успешно старто-
вав, они заняли II место, опе-
редив команду Илукстской сред-
ней школы № 1, однако уступив
местной команде Свентской
средней школы.  Такое дости-
жение далось нелегко, так как
предварительно вложен огром-
ный труд тренером и воспитан-

никами.
Спасибо тренеру команды

Мае Пироженок, и надеемся на
новые достижения и победы!

Велта Збитковска, 
заместитель директора по

воспитательной работе
Лудзенской средней школы № 2

ТУРИЗМ И СПОРТ
В Молдове интересуются
нашим опытом в туризме 

В начале апреля Министерство охраны окружающей среды и ре-
гионального развития организовало поездку экспертов и специалистов
предпринимательской деятельности и туризма Латвии в Республику
Молдова. Уже несколько лет Латвия помогает Молдове в области,
связанной с привлечением средств ЕС разным проектам. В состав
делегации в качестве эксперта была приглашена руководитель Центра
туристической информации Лудзенского края Лига Кондрате.

Вот, самые яркие впечатления Лиги.
Первое впечатление – сельское хозяйство здесь развито: все поля

обработаны, посажены огромные фруктовые сады, видны просторные
теплицы. Работают сельскохозяйственные кооперативы. В
Северном регионе, где побывала наша делегация, главные сель-
скохозяйственные культуры это сахарная свекла, картофель, под-
солнухи, зерновые культуры. Многие занимаются скотоводством.
Хотя многие промышленные производства закрыты, здесь производят
много промышленных товаров. В стране 3,5 миллиона жителей, хотя
территория вдвое меньше Латвии. Однако и в Молдове волнуют-
ся о том, что жители уезжают, и пытаются сделать все возможное,
чтобы заинтересовать людей остаться в своей стране. Делегацию
принимали в Северном регионе страны, где работает много про-
мышленных предприятий. Уровень жизни – сравнительно низкий.
Минимальная зарплата в стране – 80 евро в месяц (в Молдове своя
валюта – лей; 1 евро - 22 лея). Средняя зарплата отличается по ре-
гионам, также отличается экономическое развитие регионов. 

В этот раз тема была туризм, и в этой области Молдова нахо-
дится только в самом начале пути - в ситуации, в которой мы были
лет 15 – 20 назад. Два дня представители нашей делегации рас-
сказывали о своем опыте – о том, как работает структура управ-
ления туризма, какие нормативные документы необходимы, как
происходит планирование, маркетинг. 

Время от времени возникало ощущение, что мы вернулись в
недавнее прошлое, которое сами не так давно пережили. На кон-
ференции рассказывали о своем опыте в развитии туризма в краях,
также в Лудзенском крае и всей Латгалии. 

Наши партнеры по сотрудничеству еще до конца не оценили
те национальные богатства, которые имеются на их земле. Надо
понимать, что именно местные, традиционные мастера, например,
по тканью Молдовских ковров, национальной кухне, и веками соз-
дававшиеся местные традиции являются главной ценностью, ко-
торой можно заинтересовать туристов. 

В Молдове есть несколько объектов, которые можно назвать на-
стоящими жемчужинами, много исторических памятников, но для
того, чтобы хотелось их посетить, надо привести в порядок ин-
фраструктуру, окружность, дорогу к объектам. Потенциал для раз-
вития туризма есть, надо постепенно работать, чтобы конечный
продукт был привлекательным, но в этом направлении еще надо
многое сделать. Для этого необходимы инвестиции и работа. Мы
в этом смысле уже продвинулись дальше, особенно в освоении
структурных фондов ЕС.

В приграничье Молдовы живут трудолюбивые люди, которые
заинтересованы в развитии края, сотрудничестве со схожими ре-
гионами в других странах, также с Латгалией. Наша помощь – пе-
редача опыта.

Ванда Жулина

Смелые и ловкие

7 мая на Лудзенской закрытой
трассе автокросса «Макашаны»
прошел 1-й этап соревнований по
автокроссу среди легковых ав-
томобилей «Кубок Лудзы-2016»
– Приз Лудзенского края.
Соревнования организовались в
трех автомобильных классах.

Победители:
Передний привод 2000
I место – Виестурс Даниленко
II место – Эдгарс Трумулис
III место – Элвис Пойканс
Класс Open

I место – Нормундс
Акментиньш

II место – Гатис Гришевс
ВАЗ
I место – Кристапс Савицкис
II место – Эдгарс Истранкинс
III место – команда Детско-

юношеского центра Лудзенского
края – Айгарс Луцканс, Райвис
Корнеевс, Лаурис Лелис, Рейнис
Липскис

Светлана Римша,
специалист по связям 

с общественностью

Стартовали авто соревнования
«Кубок Лудзы-2016» 
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Следующий номер информативного 
издания «Вести Лудзенского Края» 

выйдет 14 июня 2016 года.
Издание можете читать и в интернете – на домашней стра-

ничке самоуправления Лудзенского края www.ludza.lv.

ПОЗДРАВЛЯЕМ!

Пусть мечты все и желанья
Исполняются сегодня
Счастья Вам, благоуханья,
Мира, радости, здоровья!

/Т. Кутепова/
Самоуправление Лудзенского
края поздравляет всех юбиля-
ров апреля, но в особенности
искренне желаем долгих,
счастливых лет жизни жи-
телям края, которые отмечают круглые юбилеи
(80, 85, 90 и больше лет):
Николаю Александрову (Лудза)
Эмилии Дунцане (Лудза)
Фаине Федоренковой (Лудза)
Елене Курдюковой (Лудза)
Анеле Ларке (Нирзская вол.)
Марии Лещинской (Лудза)
Язепу Мейрану (Пилдская вол.)
Ирине Mининой (Цирмская вол.)
Aлександру Обухову (Рунденская вол.) 
Вере Покрамович (Лудза)
Зофии Протасовой (Лудза)
Нине Рак (Лудза)
Эдуарду Ричику (Цирмская вол.)
Лидии Рудуше (Лудза)
Глафире Самолетовой (Бригская вол.)
Леонтине Свиклане (Пилдская вол.)

Многоуважаемая МАРИЯ ТАБУНЕ!
Oт всего коллектива, добрых слов не жалея,
Мы рады поздравить Вас с юбилеем!
Желаем удачи, карьерного роста,
Мы знаем – успеха добиться не просто!
Желаем терпенья, упорства, стремленья,
Всё будет отлично – нет даже сомненья!
Пусть деньги, как бабочки рядом порхают
И тихо в карманы к Вам оседают!

ЖЕЛАЕМ КРЕПКОГО ЗДОРОВЬЯ И 
НЕИССЯКАЕМОЙ ЖИЗНЕРАДОСТНОСТИ!

Коллектив Лудзенского краеведческого музея

Лудзенская художественная
школа им. Ю. Сойкана

объявляет о наборе
воспитанников

Лудзенская художественная школа им. Ю. Сойкана объявляет
о наборе воспитанников на 2016/2017 учебный год с 30 мая до
3 июня.

В возрасте 5 – 6 лет в подготовительные группы или акаде-
мию художественной фантазии;

в возрасте 7 – 8 лет в семилетнюю программу профессио-
нального образования «Визуально-пластическое искусство» код
20V 21101;

в возрасте 15 лет в трехлетнюю программу образования с про-
фессиональным направлением «Визуально-пластическое ис-
кусство» код 30V 21101.

Прием документов в канцелярии Лудзенской художественной
школы им. Ю. Сойкана на 2-ом этаже (ул. Стацияс 62, Лудза,
Лдузенский край) с 9.00 до 12.00 и с 14.00 до 17.00.

Дополнительная информация по телефонам 78555502 или
26586721.

КАЛЕНДАРЬ ИЮНЬСКИХ
МЕРОПРИЯТИЙ

1 июня, в Международный день защиты детей Пилдский Народный дом детям волости и
их родителям организует поездку на детский фестиваль в Лудзе «Словно белый цветок рас-
цвел ребенок». Выезд с Пилдского НД в 09:30. Поездка – бесплатная.
1 июня в 10:00 на эстраде Лудзенского парка детский фестиваль «Словно белый цветок рас-
цвел ребенок». Будет парад Пэппи.
1 июня в 11:00 в Тутанах у здания управления Цирмской волости детское мероприятие
«Мульти-пульти карнавал».
4 июня в 21:00 в Истренском Народном доме дискотека. Вход - 1,00 EUR.
8 июня в 10:00 в Пилдском Народном доме детское мероприятие «Ждем тебя, лето!». Будут
творческие мастерские, рисование на асфальте, игры, аттракционы с музыкальным сопро-
вождением.
10 июня в Лудзенской городской главной библиотеке «День новых книг».
11 июня в 21:00 в Истренском Народном доме дискотека. Вход - 1,00 EUR.
11 июня в 22:00 в Рунденском Народном доме - дискотека.
18 июня в 10:00 Большая Латгальская ярмарка
18 июня в 17:00 на эстраде Лудзенского парка концерт молодежных танцевальных коллективов
краев Латгалии «Sadoncuošana Ludzā». В продолжении праздника - ночной бал с группой
«Trīs vīri laivā».
18 июня в 21:00 в Истренском Народном доме дискотека. Вход - 1,00 EUR.
18 июня в 22:00 в Пилдском Народном доме молодежная дискотека.
21 июня в 10:00 в Пилдском Народном доме творческая мастерская «Головные уборы для
праздника Лиго».
23 июня в 14:00 в Нирзской волости – выезд по домам Янисов.
В 21:30 в Нирзе состоится зажигание большого костра. В продолжении ночи Лиго – тан-
цы и игры. Мероприятие организует Нирзский Народный дом.
23 июня после 16:00 Пилдский НД организует чествование Янисов волости.
23 июня в 19:00 в Тутанах Цирмский Народный дом организует мероприятие «Отметим
Лиго вместе».
23 июня в 20:00 Истренский Народный дом организует празднование Лиго. У костра с пес-
нями и танцами встретим рассвет в Истре!
23 июня в 21:00 в Исталсне празднование Лиго, совместное зажигание костра и веселье
всю ночь напролет на эстраде Исталсны.
23 июня в 22:00 в Липовом парке Иснаудской волости песни и танцы у костра. На балу иг-
рает Айгарс Каупужс.
23 июня в 22:00 Рунденский Народный дом организует празднование Лиго, в программе
– спортивные игры «Футбол Лиго» и «Награждение Янисов».
26 июня в 14:00 Пилдский Народный дом организует Межкраевой турнир по футболу
«Кубок Пилды – 2016».

На Лудзенской замковой горе с 10:00 уже в вось-
мой раз соберутся мастера ремесел, надомники,
клубы исторической реконструкции из
Латгальского «Kroma kolns» и Полоцка, хозяева,
танцоры, певцы и художники. Если придешь и Ты,
найдешь не только домашний сыр и пиво, но и
много других разных вкусностей к Янову дню,
сможешь приобрести предметы ручной работы
мастеров для себя или в подарок, красивые цве-
ты или саженцы для сада или своей радости, смо-
жешь научиться чему-то новому у мастеров, на-
блюдать за действием древних латгальцев из
«Kroma kolns» или боями средневекового бор-
цовского клуба из Полоцка, танцевать вместе с
танцевальными группами и петь вместе с наши-
ми фольклорными ансамблями и музыкантами ду-
ховых инструментов, своих детей сможешь по-
катать в лошадиной упряжке или на спине у ло-
шадки, порадовать детей встречей с домашними
питомцами или домашним мороженым. Вечером
выступит Иснаудский фольклорный ансамбль, и
вместе с более чем 600 молодых людей из 7 тан-
цевальных округов Латгалии отправимся на эстра-
ду городского парка на концерт танцевальных
коллективов «Sadoncuošonа Ludzā».

В программе:
Торговля, дегустация, концерт, Природная шко-

ла, праздничные венки;

- Выступления «Kroma kolna broliste» и
Полоцкого борцовского клуба;

- Мастер-классы и работы ремесленников и ма-
стеров из Латгалии и других регионов Латвии,
Литвы, Норвегии и Белоруссии - корзины, горш-
ки, кружки, платья, рубашки, картины, покрывала,
платки, стулья, садовая мебель, шапки, украше-
ния, цветы, сыры, пиво, хлеб, сладости, мед, клуб-
ника, пироги, квас, домашнее мороженое, блин-
чики и много других хороших, вкусных и кра-
сивых вещей;

- Вечером около 16:00 – Солнечные ритмы для
силы, зажигание костра Лиго;

- Развлечения для семей: Усадьба, разные ак-
тивности, катание на лошадках, танцы, песни, со-
ревнования и бои.

Контакты: 
Карина Демко-Сенькане (по опросам о куль-

турной программе) – тел. 28695660,
demkosenkane@inbox.lv

Лига Кондрате (по опросам о Большой
Латгальской ярмарке) – тел. 29467925,
tic@ludza.lv;turisms.ludza.lv;
www.ludzasamatnieki.lv

Сармите Стапуле (по опросам о «Sadoncuošonа
Ludzā») – тел. 65707124, sarma-s-z@inbox.lv,
www.ludza.lv

Всех почитателей таланта  нашей зем-
лячки, поэтессы  ЕЛЕНЫ НИКОЛАЕВНЫ
АРБУЗОВОЙ (10.08.1946 – 31.05.1991) в
связи с 25-летием со дня её кончины приг -
лашаем 31 мая с.г. в 9.00 в Лудзенский пра-
вославный храм, где пройдёт  панихида, а
потом  лития на её могиле на Лудзенском го-
родском кладбище. 

Друзья и почитатели таланта
Елены Николаевны

18 июня в Лудзе – Большая
Латгальская ярмарка и Sadoncuošana!

1 июня 2016 года в 10:00 на эстраде Лудзенского парка
учреждения дошкольного образования 

Лудзенского, Циблского и Зилупского краев
приглашают маленьких зрителей и их родителей на

ДЕТСКИЙ ФЕСТИВАЛЬ
„Kā balta puķe bērns ir uzziedējis“

Дети выступят с песнями, танцами.
Будет также парад Пэппи.

Мероприятие организовано в сотрудничестве с самоуправлением
Лудзенского края


